
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 5ο Γυµνάσιο Πτολεµαΐδας Κοζάνης, σελ.3034,
3036

2. Ειδική Ηµερήσια ∆ιάταξη:
Συζήτηση προ Ηµερησίας ∆ιατάξεως µε πρωτοβουλία του

Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Αντώνη Σαµαρά, σε επίπεδο Αρχηγών κοµµάτων,
µε θέµα: «Την καταπολέµηση της διαφθοράς και την επιβολή
συνθηκών ∆ιαφάνειας στη δηµόσια ζωή», σελ.3025

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.3009
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών,

σελ.3010-3024
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 2 Φεβρουαρίου 2010, σελ.3024

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί της Ειδικής Ηµερήσιας ∆ιάταξης:
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ. 3034, 3046, 3047
ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ Χ., σελ. 3040, 3041
ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ Γ., σελ. 3025, 3026, 3041, 3049
ΠΑΠΑΡΗΓΑ Α., σελ. 3031, 3045
ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ Ι., σελ. 3039
ΣΑΜΑΡΑΣ Α., σελ. 3027, 3044, 3045
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ. 3036, 3038, 3048

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’
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Αθήνα, σήµερα την 1η Φεβρουαρίου 2010, ηµέρα ∆ευτέρα και
ώρα 18.35' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Οδυσσέα Κωνστα-
ντινόπουλο, Βουλευτή Αρκαδίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ήµος Σελλάνων Καρδίτσας ζητεί την επα-
ναλειτουργία του Αστυνοµικού Σταθµού στο χωριό Προάστιο
Καρδίτσας.

2) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Φυτειών Αιλωακαρνα-
νίας ζητεί την επίσπευση των διαδικασιών για την ολοκλήρωση
της οδικής σύνδεσης της περιοχής του Ακτίου µε τον οδικό
άξονα βορρά - νότου.

3) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Φιγαλείας Νοµού Ηλείας ζητεί
την παραχώρηση των µαθητικών κατασκηνώσεων Νέας Φιγα-
λείας για τη δηµιουργία αθλητικού κέντρου.

4) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Ηλείας ζητεί
τον άµεσο εκσυγχρονισµό του αρδευτικού δικτύου στο Νοµό
Ηλείας κ.λπ..

5) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κάτω Ολύµπου Λάρισας ζητεί
τον ηλεκτροφωτισµό του γηπέδου ποδοσφαίρου Πυργετού.

6) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι κύριοι Μαµέκας Χρήστος και Στατή-
ρης Νικόλαος, πρώην οδηγοί λεωφορείων του ΚΤΕΛ Λάρισας,
διαµαρτύρονται για την απόλυσή τους.

7) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Αυτοκινητιστών Λάρισας
ν.δ.531/1970 ζητεί την αύξηση του τονάζ των αυτοκινήτων του

ν.531/1970 και τη διακίνησή τους σε όλη την επικράτεια.

8) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β'
Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία κάτοικοι των εργατικών κατοικιών της περιοχής Ακαδηµίας
Μυτιλήνης ζητούν την αποµάκρυνση του επικίνδυνου «ΕΛΕΝΙΤ»
από την οροφή των κατοικιών τους.

9) Οι Βουλευτές, Β' Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ και Α'
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία γονείς και κηδεµόνες του
∆ήµου Χορτιάτη Θεσσαλονίκης ζητούν την άµεση αποπεράτωση
και κατασκευή νέων σχολικών κτηρίων για την κάλυψη των ανα-
γκών της περιοχής τους.

10) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι ∆ήµοι Πασσαρώνος, Ευρυµένων, Μο-
λοσσών και Ζίτσας Ιωαννίνων ζητούν τη νέα χάραξη της Ιονίας
οδού από τον κόµβο Γραµµενοχωρίων έως τον κόµβο Ζίτσας -
Πρωτόππαπας Ιωαννίνων.

11) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων Νοµού Γρε-
βενών ζητεί την αύξηση του αφορολόγητου ποσού για τις
πολύτεκνες οικογένειες κ.λπ..

12) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων Νοµού Γρε-
βενών ζητεί τη µείωση της τιµής του ηλεκτρικού ρεύµατος για
όλους τους πολυτέκνους.

13) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων Νοµού Γρε-
βενών ζητεί την υλοποίηση των άρθρων 11 και 17 του
ν.3454/2006.

14) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων Νοµού Γρε-
βενών ζητεί την τροποποίηση της παραγράφου 3 του άρθρου 1
του ν.3454/2006.

15) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων Νοµού Γρε-
βενών ζητεί την τροποποίηση του άρθρου 12 του ν.3220/2004.

16) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
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θεσε αναφορά µε την οποία το Τµήµα Εφαρµογών Πληροφορι-
κής στη ∆ιοίκηση και την Οικονοµία του ΤΕΙ ∆υτικής Μακεδονίας
ζητεί το διορισµό µόνιµου διοικητικού προσωπικού στη σχολή και
την ολοκλήρωση των νέων κτηρίων του ΤΕΙ Γρεβενών.

17) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Χιονοδροµικός Ορειβατικός Σύλ-
λογος Γρεβενών ζητεί τη φορολογική απαλλαγή του ορειβατικού
καταφυγίου στην περιοχή Βασιλίτσας Γρεβενών.

18) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Κέντρο Προστασίας Ατόµων µε
Αναπηρίες Γιάννουλης Λάρισας «Ο ΑΡΙΣΤΕΥΣ» ζητεί την άµεση
πρόσληψη οδηγού για τη µεταφορά των αναπήρων του Κέντρου.

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Ηρακλείου ζητεί
την άµεση ολοκλήρωση των εργασιών ανακαίνισης και την επα-
ναλειτουργία του Αρχαιολογικού Μουσείου στο Ηράκλειο Κρή-
της.

20) Η Βουλευτής Α' Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Βιοτεχνών - Εγκαταστατών - Συντηρητών Ανελκυστήρων
ζητεί τη συνεχόµενη και χωρίς διακοπές λειτουργία στα ΙΕΚ του
Τµήµατος «Τεχνικός Ανελκυστήρος».

21) Η Βουλευτής Α' Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία εκπαιδευτικοί µε ανα-
πηρία 67% και άνω ζητούν τον άµεσο διορισµό τους στη δηµόσια
εκπαίδευση.

22) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Χοιροτρόφων Ηπείρου
ζητεί την πληρωµή των οφειλών της Συνεταιριστικής Βιοµηχα-
νίας Κρέατος Ηπείρου προς τους χοιροτρόφους παραγωγούς.

23) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων ΤΕΒΕ
ΟΑΕΕ Νοµού Ιωαννίνων ζητεί την αλλαγή του τρόπου είσπραξης
των συνδροµών των συνταξιούχων ΟΑΕΕ προς τα σωµατεία.

24) Ο Βουλευτής Β' Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αθλητές µαθητές που διακρίθηκαν στο
Παγκόσµιο Σχολικό Πρωτάθληµα ζητούν µοριοδότηση για την ει-
σαγωγή τους στην τριτοβάθµια εκπαίδευση.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στις µε αριθµό 2739/16-12-09 και 2741/16-12-2009 ερωτή-
σεις του Βουλευτή κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’
αριθµ. 310/12-1-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:

3010 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 1 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3011



3012 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 2888/18-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κατρίνη Μιχάλη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ∆6/Φ38/οικ. 404/12-1-

2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 1 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3013



3014 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 2892/18-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.-

ΤΟΥΡ/ΓΡ.ΥΠ./Κ.Ε./979/12-1-2010 έγγραφο από την Υφυπουργό
Πολιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 1 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3015



3016 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 1 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3017



4. Στην µε αριθµό 2897/18-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-55/12-01-

2010 έγγραφο από τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:

3018 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 1 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3019



5. Στην µε αριθµό 2905/18-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ90022/37/

3/12-1-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:

3020 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



6. Στην µε αριθµό 2922/18-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοντογιάννη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ∆6/Φ38/οικ414/

12-1-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 1 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3021



3022 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



7. Στην µε αριθµό 3006/21-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/7547/

10595/12-1-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 1 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3023



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο ανα-
φορών και ερωτήσεων της Τρίτης 2 Φεβρουαρίου 2010 και ώρα
18.00'.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 2300/9-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστου Σταϊκούρα προς την Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την εύρυθµη λει-
τουργία της Μονάδας Τεχνητού Νεφρού Λαµίας.

2. Η µε αριθµό 3374/28-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη προς την
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων για την εύρυθµη λειτουργία του Κέντρου Υγείας

στα Καλύβια Θορικού.
3. Η µε αριθµό 1514/24-11-2009 ερώτηση του Βουλευτή του

Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικολάου Τσούκαλη
προς την Υπουργό Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την ίδρυση Οργανισµού Ρυθµιστικού Σχεδίου
Πάτρας.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 638/4-11-2009 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος Γαληνού προς την Υπουργό
Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
αποκατάσταση των εκτάσεων της περιοχής Μεγάλης Λίµνης
∆ήµου Αγιάσου Νοµού Λέσβου.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην

ΕΙ∆ΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ

Συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως, σύµφωνα µε το άρθρο
143 του Κανονισµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία του Προέδρου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αντώνη
Σαµαρά, σε επίπεδο Αρχηγών κοµµάτων, µε θέµα την καταπολέ-
µηση της διαφθοράς και την επιβολή συνθηκών ∆ιαφάνειας στη
δηµόσια ζωή.

Σύµφωνα µε το άρθρο 143 παράγραφος 4 του Κανονισµού της
Βουλής, η διάρκεια της αγόρευσης του Πρωθυπουργού είναι εί-
κοσι πέντε 25 λεπτά της ώρας, του Προέδρου της Κοινοβουλευ-
τικής οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας και Αρχηγού της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, µε πρωτοβουλία του οποίου πραγ-
µατοποιείται η σηµερινή συζήτηση, επίσης είκοσι πέντε (25)
λεπτά της ώρας, των Προέδρων των άλλων Κοινοβουλευτικών
Οµάδων είκοσι (20) λεπτά της ώρας, και των Υπουργών δέκα (10)
λεπτά της ώρας. ∆ικαίωµα δευτερολογίας έχουν για δεκαπέντε
(15) λεπτά της ώρας ο Πρωθυπουργός και για δέκα (10) λεπτά
της ώρας οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων και οι
Υπουργοί. Στη συζήτηση συµµετέχουν έως δύο Υπουργοί. Ο
Πρωθυπουργός µπορεί να τριτολογήσει για πέντε (5) λεπτά της
ώρας. Ο χρόνος οµιλίας του Υπουργού που παρεµβαίνει στο στά-
διο των κυρίων αγορεύσεων ή των δευτερολογιών πριν ολοκλη-
ρωθούν οι αγορεύσεις, οι δευτερολογίες των Προέδρων των
Κοινοβουλευτικών Οµάδων περιορίζονται στο ήµισυ του χρόνου
που δικαιούνται.

Το λόγο έχει ο Πρωθυπουργός κ. Γιώργος Παπανδρέου.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την τε-
λευταία πενταετία, είδαµε την Ελλάδα να κατεβαίνει κάθε χρόνο
και πιο χαµηλά στα σκαλοπάτια της κατάταξης των χωρών του
κόσµου µε την υψηλότερη διαφθορά. Από την 49η θέση παγκο-
σµίως το 2004, το 2009 κατρακυλήσαµε στην 71η, µε τη δια-
φθορά να εντοπίζεται κυρίως στο κράτος, στους δηµοσίους
υπαλλήλους και στα πολιτικά κόµµατα.

Σχεδόν ένας στους πέντε Έλληνες δηλώνει ότι αναγκάζεται να
δωροδοκήσει για να εξασφαλίσει βασικές υπηρεσίες, όπως είναι
οι υπηρεσίες υγείας. Αυτή είναι η θλιβερή εικόνα που πληγώνει
την αξιοπρέπεια όλων µας. Κατ’ εξοχήν, πληγώνει τη διεθνή αξιο-
πιστία της χώρας µας.

Με πληγώνει όταν προχθές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε
µία από τις πολλές µάχες που δώσαµε µε ξένους δηµοσιογρά-
φους, για να ανατάξουµε την εικόνα της πατρίδας µας, µε ρώ-
τησε κάποιος: «Γιατί να επενδύσουµε στην Ελλάδα; ∆ώστε µας
ένα λόγο. Ξέρουµε πού θα πάνε τα χρήµατα; Ξέρουµε αν θα
µπουν σε µία µαύρη τρύπα της διαφθοράς, η οποία είναι», όπως
είπε χαρακτηριστικά, «ενδηµική στην Ελλάδα»; Είναι αδιανόητο η
χώρα µας, που είχε κύρος και αξιοπιστία στο διεθνές στερέωµα,
σήµερα να λοιδορείται και να υπονοούν διάφοροι καλοθελητές
ότι η διαφθορά είναι στο DNA µας.

Ξέρω και ξέρετε ότι όχι µόνο δεν είναι αλήθεια, αλλά και ότι
έχουµε, σε τόσες στιγµές της ιστορίας µας αναδείξει την Ελλάδα
του φιλότιµου, της δηµιουργίας και της παραγωγής, των αξιών
και της αυτοθυσίας. Αγώνες και κατακτήσεις, για τα οποία η αν-
θρωπότητα µας τίµησε.

Αρκεί να υπάρχει η αίσθηση δικαίου, η αίσθηση ευνοµίας κοι-
νής προσπάθειας και συλλογικής αλληλεγγύης. Όχι δύο µέτρα
και δύο σταθµά, όχι προνόµια για τους «ηµέτερους» και αλαζο-
νεία για τους υπόλοιπους.

∆υστυχώς, αυτό θέριεψε τα τελευταία χρόνια. Ένα κράτος
αδικίας και ανισότητας, το πελατειακό κράτος, η αδιαφάνεια, η
διαφθορά, ο σφετερισµός της εξουσίας, η λεηλασία του δηµο-
σίου πλούτου, είναι η πρακτική διακυβέρνησης που µας οδήγησε
εδώ που είµαστε σήµερα.

Υπό αυτήν την έννοια λοιπόν καλωσορίζω, την πρόταση του κ.
Σαµαρά για συζήτηση σχετικά µε τη διαφάνεια εκ µέρους της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Ας την εκλάβουµε ως µία θετική

πρωτοβουλία, πρώτο βήµα αυτοκριτικής εκ µέρους του κόµµα-
τος που κυβέρνησε την Ελλάδα από το 2004 µέχρι προχθές.

Αλλά το ερώτηµα παραµένει! Παραµένει αµείλικτο για την πα-
ράταξή σας, κύριε Σαµαρά, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας: γιατί;
Γιατί τόσα χρόνια, παρά τις παραινέσεις µας, δεν έγινε ούτε ένα
βήµα; Η πρώτη µου αναφορά στο ζήτηµα αυτό δεν ήταν το 2009,
αλλά το 2004, µόλις είχατε εκλεγεί. Και προσφέρθηκα προ-
σφερθήκαµε να συµβάλουµε, να βάλουµε πλάτη, να ανοίξουµε
όλες τις υποθέσεις, όποιον και αν αφορούσαν, να διαµορφώ-
σουµε νέους κανόνες, να εγγυηθούµε τη χρηστή διοίκηση προς
όφελος κάθε πολίτη.

Το αρνηθήκατε, παρά τις µεγαλόστοµες εξαγγελίες σας. Το
φοβηθήκατε, το εκµεταλλευτήκατε. Τα παραδείγµατα, δεκάδες.
Από τη λεηλασία των ασφαλιστικών ταµείων µε τα δοµηµένα οµό-
λογα, ως τις προκλητικές φοροαπαλλαγές που δόθηκαν στις µε-
γάλες επιχειρήσεις και στη µεγάλη ακίνητη περιουσία. Από τις
εκατοντάδες, άχρηστες υψηλά αµειβόµενες επιτροπές, έως τους
προκλητικούς µισθούς στις ∆ΕΚΟ, που χρηµατοδοτούσε ο Έλ-
ληνας φορολογούµενος από το υστέρηµά του. Από τη διαφθορά
που εκτοξεύτηκε στα ύψη, επιβαρύνοντας τον µέσο πολίτη και
παρεµποδίζοντας την προσέλκυση επενδύσεων, έως βεβαίως τη
λεηλασία της δηµόσιας περιουσίας, µε υποθέσεις όπως αυτό του
Βατοπεδίου.

Από το όργιο αδιαφάνειας που επικράτησε στις προµήθειες
των νοσοκοµείων και οδήγησε σε χρέη ύψους 7 δισεκατοµµυ-
ρίων ευρώ, έως τους εξωφρενικούς λογαριασµούς κινητών τη-
λεφώνων και τη γενικότερη χλιδή, µε την οποία φρόντισαν να
περιβληθούν οι Υπουργοί της προηγούµενης κυβέρνησης.

Αµέτρητα τα παραδείγµατα, απύθµενη η ζηµιά.
Όλα αυτά τα φαινόµενα, που µας κόστισαν, και τα πληρώ-

νουµε σήµερα, θα τα πληρώνουµε δυστυχώς για πολλά ακόµα
χρόνια, πανάκριβα. Είχαν πίσω τους έναν σταθερό παρονοµα-
στή, µία εξουσία αδιαφάνειας, υποταγµένη στην εξυπηρέτηση
άδηλων συµφερόντων, ξένων προς αυτά της πλειοψηφίας των
πολιτών.

Αν κάποιες από τις προτάσεις µας είχαν γίνει δεκτές, δεν θα εί-
χαµε τοξικά οµόλογα, δεν θα είχαµε βατοπέδια και σίγουρα θα
είχαµε ελάχιστη σπατάλη και µικρότερο έλλειµµα.

Η έλλειψη διαφάνειας είναι από τα σοβαρότερα διαρθρωτικά,
χρόνια και οριζόντια προβλήµατα της χώρας. Είναι η αιτία για τις
τεράστιες άσκοπες δαπάνες, που εκτόξευσαν στα ύψη το δηµό-
σιο χρέος και δηµιούργησαν υπέρογκα ελλείµµατα, χωρίς να
πάνε σε παραγωγικούς στόχους.

Είναι η βαθύτερη αιτία για την αναξιοπιστία της Ελλάδας σή-
µερα στο εξωτερικό. Είναι η αιτία για το αυξηµένο κόστος του
δανεισµού µας. Έτσι, η χώρα µας βρέθηκε ευάλωτη σε όλα τα
επίπεδα.

Καταφέρατε µε τις πολιτικές σας, να κάνετε την Ελλάδα, ανα-
ξιόπιστη, εκτεθειµένη στην κερδοσκοπία, µε αποτέλεσµα να στη-
θεί και ένα τεράστιο κερδοσκοπικό παιχνίδι από τους ίδιους τους
υπαίτιους της παγκόσµιας χρηµατοπιστωτικής κρίσης. Από τη
µια, οι σοβαρότεροι επενδυτές να διστάζουν, µε ερωτηµατικά για
την αξιοπιστία µας. Από την άλλη, να υπάρχει παιχνίδι δισεκα-
τοµµυρίων στην πλάτη του ελληνικού λαού από γνήσιους τοκο-
γλύφους, τα hedge funds των διεθνών αγορών. Παιχνίδι, που
προφανώς έχει διαστάσεις πολύ ευρύτερες από την Ελλάδα, που
αφορούν στο ίδιο το νόµισµα του ευρώ.

Από τη µία λοιπόν, η Ελλάδα βρίσκεται µπροστά σ’ αυτούς
τους κερδοσκόπους, που έχουν ως θεό την απληστία και µόνο
αυτόν αναγνωρίζουν, κανέναν άλλο θεό δεν ξέρουν, ενώ από την
άλλη, εταίροι µας και σοβαροί επενδυτές, ζητούν αιµατηρές θυ-
σίες, ως απόδειξη της βούλησής µας για αλλαγές, για αξιοπιστία.

Το παιχνίδι λοιπόν είναι γνωστό. Αυτό βέβαια δεν απαλλάσσει
την κάθε χώρα ξεχωριστά από τις δικές της ευθύνες. Και ευθύνη
της Ελλάδας, ευθύνη όλων µας, είναι σήµερα να συµµαζέψουµε
την οικονοµία µας και να σταµατήσουµε να δίνουµε αφορµές που
διευκολύνουν, όσους είτε από πολιτική σκοπιµότητα, είτε από
απληστία, επιτίθενται στην ελληνική και στην ευρωπαϊκή οικονο-
µία.

Γι’ αυτό µετατρέψαµε το Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανά-
πτυξης, σε Πρόγραµµα Ανασυγκρότησης της χώρας, µε ριζικές
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αλλαγές, που αντιµετωπίζουν σε βάθος χρόνιες παθογένειες.
Είναι ένα πρόγραµµα που «νοικοκυρεύει» την οικονοµία, αντιµε-
τωπίζει το έλλειµµα και το χρέος, βάζει τη χώρα σε νέα τροχιά
βιωσιµότητας και ανάπτυξης.

Είναι το πιο άρτιο και ολοκληρωµένο σχέδιο εξόδου από την
κρίση, που παρουσίασε ποτέ η χώρα. Ένα πρόγραµµα που έγινε
θετικά δεκτό τόσο από τους Έλληνες πολίτες, όσο και από τους
Ευρωπαίους εταίρους µας.

Ένα πρόγραµµα το οποίο θα επικυρώσει µεθαύριο, Τετάρτη η
Ευρωπαϊκή Επιτροπή, µε το οποίο κάνουµε µεγάλες τοµές και
αλλαγές, πάντα µε δίκαιο τρόπο για τους Έλληνες πολίτες, προ-
στατεύοντας τους πιο ευάλωτους.

Όµως σήµερα, κυρίες και κύριοι, η χώρα µας δέχεται επίθεση.
Σήµερα, η Ελλάδα βρίσκεται στο µάτι του κυκλώνα, σ’ ένα ευρύ-
τερο διεθνές κερδοσκοπικό παιχνίδι, που στόχο έχει, όπως είπα,
και το ίδιο το ευρώ. Εξαιτίας πάντα των καταστροφικών επιλο-
γών του παρελθόντος, έχει γίνει η Ελλάδα ο αδύναµος κρίκος
της Ευρωζώνης.

Αποτέλεσµα, οι όροι δανεισµού του µεγάλου δηµοσίου χρέ-
ους µας να γίνονται κάθε µέρα και επαχθέστεροι. Απειλούν να
πνίξουν την οικονοµία, να ακυρώσουν στην πράξη οποιαδήποτε
προσπάθεια δίκαιων αλλαγών, αλλά και απαραίτητων προσαρ-
µογών. Να τινάξουν στον αέρα όλες τις θυσίες του ελληνικού
λαού.

Είναι εθνικό χρέος να αντιµετωπίσουµε αυτή την κατάσταση.
Σήµερα, τώρα και άµεσα, να ακυρώσουµε στην πράξη όλες τις
προσπάθειες που γίνονται για να σπρώξουν τη χώρα µας στο
γκρεµό. Η Κυβέρνηση είναι αποφασισµένη να κάνει ό,τι χρεια-
στεί, για να µην επιτρέψει σ’ αυτό τον κίνδυνο να γίνει πραγµατι-
κότητα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Ξέρουµε ότι οι πολίτες στηρίζουν αυτές τις προσπάθειες, γιατί

όσα κάνουµε βασίζονται σ’ ένα αίσθηµα δικαίου. Γιατί όλους αυ-
τούς τους µήνες, έχουν δει δείγµατα γραφής.

Ζητάω λοιπόν απ’ όλες τις πολιτικές δυνάµεις, να µας στηρί-
ξουν σ’ αυτήν την εθνική προσπάθεια και µάλιστα σας καλώ
αύριο σε διµερείς συναντήσεις, τους Αρχηγούς όλων των κοµ-
µάτων της Βουλής, για να σας ενηµερώσω και να ζητήσω και τη
συµπαράστασή σας στη στήριξη αυτής της µεγάλης προσπά-
θειας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζουµε ότι χρήµατα υπήρ-
χαν, και πολλά. Απλώς το πού πήγαν ήταν το µεγάλο ερώτηµα.
Πού πήγαν τα εκατό δις.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Γελάτε, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας; Εκατοµµύρια δις επι-

πλέον στο χρέος του κράτους σήµερα. Και µας αντιµετωπίζουν
ως αναξιόπιστους όταν ζητάµε δάνεια στο εξωτερικό. Εσείς, δεν
ντρέπεστε γι’ αυτή την πολιτική σας; Εσείς, δεν έχετε καµία αί-
σθηση για να απολογηθείτε και γελάτε γι’ αυτό το θέµα;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Ποιος γέλασε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Εσείς γελάσατε.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Κανείς δεν γέλασε. Μας υβρί-

ζετε…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Πού πήγαν λοιπόν 100 δισεκατοµµύρια
ευρώ, που αυξήθηκε το χρέος, επί των ηµερών σας; Τα ελλείµ-
µατα; Στο 12,7%.

Αλλά, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, πέραν των χρηµάτων,
αυτό που χαρακτήρισε την πολιτική σας, αυτή η διαφθορά η
οποία υπήρξε, δηµιούργησε µια αντίληψη διακυβέρνησης, που
έδινε το σήµα, το παρασύνθηµα, σε ολόκληρη την κοινωνία, ότι
η ανοµία και η αυθαιρεσία είναι ανεκτή και µάλιστα, προτιµητέα.
Αυτό δυσκόλεψε, αδίκησε την ελληνική οικογένεια. Αδίκησε τον
σωστό και τον αδύναµο µε επιπτώσεις στην καθηµερινή ποιότητα
ζωής, όπου το δικαίωµα, µέσα από αυτή την διαφθορά, γίνεται
προνόµιο όσων έχουν ή µπορούν να συναλλαγούν µε την ισχύ
τους, από την υγεία µέχρι την παιδεία, από την απλή αδειοδό-
τηση µιας κατοικίας, µέχρι την άδεια για επένδυση µιας επιχεί-
ρησης.

Βεβαίως, η εκτεταµένη διαφθορά χτυπά άµεσα και τα έσοδα

των ταµείων, κρατικών και ασφαλιστικών όπου ο φορολογούµε-
νος λέει απλά: «µιας και αυτοί εκεί πάνω», εµείς δηλαδή, οι πο-
λιτικοί, «κάνουν πάρτυ µε τα λεφτά του δηµοσίου, φτιάχνουν off
shore και µοιράζουν δουλειές σε φίλους και «ηµετέρους», εγώ
γιατί να είµαι το κορόιδο;».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γι’ αυτό η πάταξη της διαφθο-
ράς είναι και ζωτική οικονοµική ανάγκη. Η διαφθορά και η αδια-
φάνεια στη χώρα µας είναι πια βασικό εµπόδιο για την ανάπτυξή
µας, συνυφασµένες και µε τον λαβύρινθο της γραφειοκρατίας,
που αποµυζά χρόνο και χρήµα από την επιχειρηµατικότητα, αλλά
και τις σωστές υπηρεσίες.

Τα τελευταία χρόνια, όσο κατρακυλούµε, η θέση µας σε θέ-
µατα διαφάνειας, κατρακυλούσε παράλληλα και η ανταγωνιστι-
κότητα της οικονοµίας µας. Και εκεί βρεθήκαµε στην 71η θέση
το 2009 από την 35η το 2003.

Από την πρώτη στιγµή, κηρύξαµε τον πόλεµο στην σπατάλη
παντού. Από τις αχρείαστες και πολυδάπανες επιτροπές, ως τα
πολυπληθή δαπανηρά διοικητικά συµβούλια κρατικών εταιρειών.
Από τις φαύλες προσλήψεις στο δηµόσιο από το παράθυρο, ως
τις προκλητικές αµοιβές στελεχών, σε φορείς που χρηµατοδο-
τούνται από τον έλληνα φορολογούµενο.

Με τον προϋπολογισµό του 2010, κάναµε το πρώτο αποφασι-
στικό βήµα της µεγάλης στροφής στην οικονοµική και κοινωνική
πολιτική της χώρας. Όµως, δεν υπάρχει διέξοδος από την κρίση,
αν δεν γυρίσουµε σελίδα, αν δεν δούµε την κρίση ως ευκαιρία
ριζικών ανατροπών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήδη στον τοµέα αυτόν, κάναµε
3 µεγάλες τοµές: το ΑΣΕΠ, ανάρτηση αποφάσεων στο διαδίκτυο
και ανεξάρτητη στατιστική υπηρεσία. Και δεν περιοριζόµαστε σ’
αυτές. Ήδη, συγκροτήθηκε ειδική υποεπιτροπή της Βουλής για
την παρακολούθηση των εξοπλιστικών προγραµµάτων, ώστε οι
αµυντικές µας δαπάνες είναι και αυτές που χρειάζεται η χώρα, να
παίρνονται αποφάσεις µέσα από την διαφάνεια, µέσα από διαδι-
κασίες ανοικτές.

Συστήθηκαν εξεταστικές επιτροπές, το γνωρίζετε. Και ξεκα-
θαρίζω ότι οι εξεταστικές επιτροπές δεν είναι ρεβανσισµός, δεν
είναι τακτικισµός, δεν είναι επικοινωνιακό κόλπο, όπως αυτά στα
οποία µας συνήθισε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Είναι
ζωτική ανάγκη να δούµε κατάµατα την αλήθεια, να πούµε κατά-
µατα την αλήθεια, που χρωστάµε στους έλληνες πολίτες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Το χρωστάµε και στους νέους της χώρας.
Πέρυσι, µετά τα γεγονότα της βίας στο κέντρο της Αθήνας,

όταν µε κάλεσε ο κ. Καραµανλής, µου ζήτησε να καταδικάσω τη
βία. Το είχα ήδη κάνει και δεν είχα κανένα πρόβληµα, διότι δεν
θεωρώ ότι η βία χωράει σε µια δηµοκρατική χώρα. Μάλιστα, πή-
ραµε και πρωτοβουλίες ως ΠΑ.ΣΟ.Κ. ενάντια σε κάθε µορφής
βίας. Όµως, του είπα κάτι πολύ απλό, -όχι για να δικαιολογήσω
τη βία, ότι πρέπει να κατανοήσουµε την αναξιοπιστία του πολιτι-
κού συστήµατος, που έχει εκθρέψει αυτή την αποξένωση των
νέων απέναντι σε µας και το ίδιο στο πολιτικό σύστηµα. Ότι βλέ-
πει ο νέος σήµερα ένα αναξιόπιστο πολιτικό σύστηµα, µε την συ-
στηµική διαφθορά, τη συστηµική αδικία. Η νεολαία ζητά να δει
µια κοινωνία δικαίου και διαφάνειας. Είναι σύµµαχός µας στη µε-
γάλη ανατροπή που χρειάζεται η χώρα.

Η αδιαφάνεια είναι η αιτία για την απαξίωση των θεσµών µας
και του ίδιου του πολιτικού συστήµατος. Είναι και η πιο σηµα-
ντική αιτία για την καχυποψία των πολιτών απέναντι στο Κράτος
και, τελικά, είναι ο λόγος που τους οδηγεί να µην πιστεύουν σε
τίποτα. Να χάνουν την αίσθηση της συλλογικότητας, να απο-
θαρρύνεται η ενεργή συµµετοχή των πολιτών σε κοινές προ-
σπάθειες.

Τα όσα κάναµε µέχρι τώρα, ήταν µόνο η αρχή. Αναφέρω επι-
γραµµατικά τα επόµενα βήµατα:

Το νοµοσχέδιο που θα φέρουµε άµεσα στη Βουλή, για τον
τρόπο µε τον οποίο επιλέγεται η ηγεσία της ∆ικαιοσύνης και την
επαναφορά του αυτοδιοίκητου των δικαστηρίων. Η Βουλή πλέον
θα έχει καθοριστικό λόγο στην επιλογή της διοίκησης της ∆ικαι-
οσύνης, γιατί θέλουµε τη ∆ικαιοσύνη πραγµατικά ανεξάρτητη,
για να κόψουµε οριστικά τον πειρασµό της χειραγώγησης εκ µέ-
ρους της εκάστοτε εκτελεστικής εξουσίας.
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Την αλλαγή του «πόθεν έσχες», µε τη δέσµευση των περιου-
σιακών στοιχείων, η ύπαρξη των οποίων ενσυνείδητα αποκρύβε-
ται. Τη θεσµοθέτηση ποινής έκπτωσης, των µελών της
κυβέρνησης, Υφυπουργών, Βουλευτών, Γενικών και Ειδικών
Γραµµατέων των Υπουργείων από το αξίωµά τους, αν αποδειχθεί
ότι συµµετέχουν σε off shore εταιρείες. Το ίδιο θα ισχύσει και για
τους επικεφαλείς των Αυτοδιοικήσεων Α' και Β' Βαθµού.

Το νοµοσχέδιο που θα φέρουµε πολύ σύντοµα για την επιεική
µεταχείριση όσων συµπράττουν µε τη ∆ικαιοσύνη, προκειµένου
να αποκαλυφθούν πράξεις διαφθοράς.

Τη διαφάνεια στο πολιτικό χρήµα, µε την αλλαγή στο νόµο για
τη χρηµατοδότηση των πολιτικών κοµµάτων.

Τη δραστική καταπολέµηση της φοροδιαφυγής και της ει-
σφοροδιαφυγής του µαύρου χρήµατος, και βέβαια, του οικονο-
µικού εγκλήµατος.

Τη ριζική αλλαγή του πλαισίου λειτουργίας του Κράτους, µε
το σχέδιο «Καλλικράτης», για περισσότερη διαφάνεια, καλύτε-
ρες και αποκεντρωµένες υπηρεσίες για τους πολίτες.

Αναφορικά µε την ίδια τη Βουλή, όπως έχω δεσµευθεί και προ-
σωπικά, θα αποκτήσει γενικότερο και ισχυρότερο ρόλο, αυτόν
που της αρµόζει σε µία σύγχρονη ∆ηµοκρατία. Η διαφάνεια χρει-
άζεται ισορροπία µεταξύ των εξουσιών. Και χρειάζεται ισχυρή
Βουλή, µε ισχυρούς και αδέσµευτους Βουλευτές, µε ουσιαστι-
κές αρµοδιότητες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Γι’ αυτό, καθιερώνουµε τη διπλή ανάγνωση των σχεδίων νόµου

ενώπιον των ∆ιαρκών Κοινοβουλευτικών Επιτροπών, τον έλεγχο
των µεγάλων δηµόσιων συµβάσεων από τις αρµόδιες ∆ιαρκείς
Επιτροπές της Βουλής, τη θεσµοθέτηση ειδικών διαδικασιών κοι-
νοβουλευτικού ελέγχου της εκτέλεσης του Προϋπολογισµού του
Κράτους.

Και εδώ, θα ήθελα να κάνω µία ιδιαίτερη αναφορά στην πρό-
τασή σας, κύριε Σαµαρά, για σύσταση ∆ιακοµµατικής Επιτροπής
για τα θέµατα της διαφάνειας. Έχουµε ήδη απαντήσει, επί της
ουσίας συµφωνούµε, αλλά γιατί, όµως, να δηµιουργήσουµε µία
νέα επιτροπή, όταν έχουµε ήδη θεσµοθετηµένη, διακοµµατικής
σύνθεσης Επιτροπή για τη διαφάνεια την Επιτροπή Θεσµών και
∆ιαφάνειας της Βουλής; Ελάτε εκεί να συζητήσουµε. Αναβαθµί-
ζουµε τους υπάρχοντες θεσµούς του Κοινοβουλίου και αν θέ-
λετε, ας ορίσουµε κι ένα χρονικό ορίζοντα για την τελική
κατάθεση των προτάσεών τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι Έλληνες απαιτούν και δικαι-
ούνται ένα αξιόπιστο πολιτικό σύστηµα, που διασφαλίζει την ανε-
ξαρτησία των πολιτικών από κάθε είδους συµφέροντα. Γι’ αυτό,
το επιστέγασµα της διαφάνειας οφείλει να είναι και η αλλαγή
στον ίδιο τον τρόπο µε τον οποίο εκλέγουµε τους αντιπροσώ-
πους µας.

Ο νέος εκλογικός νόµος που φέρνουµε, και για τον οποίο
έχουµε εδώ και χρόνια δεσµευθεί απέναντι στους πολίτες, έρχε-
ται να εξασφαλίσει ακριβώς αυτό την αυτονοµία του πολιτικού
συστήµατος, την ανεξαρτησία του Βουλευτή µέσα από τις µονο-
εδρικές Περιφέρειες, τη δραµατική µείωση του κόστους της προ-
εκλογικής εκστρατείας, την καθηµερινή λογοδοσία στο Σώµα
που µας εκλέγει, αλλά και τον αυστηρότατο έλεγχο στη διαδικα-
σία χρηµατοδότησης των πολιτικών κοµµάτων.

Και σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιο πολύ από ποτέ,
χρειαζόµαστε την κοινή προσπάθεια όλων. Την κοινή προσπά-
θεια της πολιτείας, των πολιτών, των παραγωγικών και υγειών
δυνάµεων. Αν δεν αναλάβει, σήµερα, ο καθένας µας την ευθύνη
που του αναλογεί, πολύ δύσκολα θα καταφέρουµε να ξεπερά-
σουµε δηλαδή, τα αδιέξοδα και να ανοίξουµε µία νέα σελίδα για
τη χώρα.

Σε αυτόν τον αγώνα, δίνουµε και θα δώσουµε τον καλύτερό
µας εαυτό. Εµείς δεσµευόµαστε, ως Κυβέρνηση και ως Κοινο-
βουλευτική Οµάδα, ότι θα κάνουµε ό,τι πρέπει για να οδηγή-
σουµε ξανά την Ελλάδα σε ήρεµα νερά, να ξαναδώσουµε
ασφάλεια και προοπτική στην Ελλάδα και στους Έλληνες.

∆υστυχώς, η Ελλάδα -και το 2004 και σήµερα- βρίσκεται δύο
φορές υπό επιτήρηση, υπό κηδεµονία. Ναι, για πρώτη φορά µετά
το 1974, µε την επιτήρηση φθάσαµε να χάνουµε σηµαντικά πε-
ριθώρια της εθνικής µας ανεξαρτησίας. Αλλά έχουµε και τις διε-

θνείς αγορές να παίζουν µε τη µοίρα µας. Να γίνονται καθορι-
στικοί παράγοντες του σήµερα και του µέλλοντός µας.

Η προσπάθειά µας δεν είναι απλά να βάλουµε τάξη στην χώρα.
Αυτή είναι η προϋπόθεση για να απαλλαγούµε από την κηδεµο-
νία. Ο αγώνας µας είναι για να απελευθερώσουµε την Ελλάδα
από τον βραχνά της κηδεµονίας και της κερδοσκοπίας. Είναι
εθνικό µας χρέος, ένα χρέος που πληρώνουµε όλοι, έστω και εάν
οι ευθύνες είναι συγκεκριµένες και εγκληµατικές. Αλλά αυτό το
χρέος προς την πατρίδα, θα το εκπληρώσουµε, για να µπορούµε
και πάλι να ορίζουµε εµείς την τύχη µας. Και ξέρουµε ότι µπο-
ρούµε. Ότι η απελευθέρωση µας, από τη θηλιά που σήµερα µας
βάζουν, θα σηµάνει και το ξεπέταγµα µίας άλλης Ελλάδας, δη-
µιουργικής, µίας Ελλάδας της διαφάνειας και της δηµοκρατίας,
µίας Ελλάδας της ανάπτυξης -ιδιαίτερα της πράσινης και της πε-
ριφερειακής ανάπτυξης- µίας Ελλάδας της δικαιοσύνης, της κοι-
νωνικής προστασίας, της παιδείας, της καινοτοµίας και της
ανταγωνιστικότητας.

Καλώ λοιπόν όλους σε κοινή συστράτευση. ∆εν έχουµε την πο-
λυτέλεια, δεν έχουµε τα περιθώρια για µικροδιευθετήσεις και
διεκδικήσεις. ∆εν έχουµε τα περιθώρια σήµερα ως έθνος, ως
λαός, ως ελληνισµός, να αντέξουµε παρατεταµένα µπλόκα,
απεργίες και στάσεις. Είναι ώρα να σταθούµε στο ύψος των πε-
ριστάσεων. Και το αίσθηµα αδικίας, που δικαιολογηµένα νοιώ-
θουµε, να το κάνουµε δύναµη, αλλαγής και ανασυγκρότησης της
χώρας, της πατρίδας µας. Ξέρουµε ότι µπορούµε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Ξέρουµε ότι µπορούµε, και αυτό κάνουµε από τις 4 του Οκτώ-

βρη. Και αυτό θα συνεχίσουµε να κάνουµε για την Ελλάδα της
αξιοπιστίας, της διαφάνειας, για την Ελλάδα της ευνοµίας και
της ταύτισης λόγων και έργων. Να ανακτήσει η Ελλάδα την εµπι-
στοσύνη των εταίρων της, των ίδιων των πολιτών. Να ξεπεράσει
την κρίση και να χαράξει τον δρόµο της αισιοδοξίας. Να πατήσει
γερά στα πόδια της και πάλι.

Ελάτε, λοιπόν, να αποτινάξουµε τις αλυσίδες της επιτήρησης
και της κηδεµονίας, που σήµερα µας αιχµαλωτίζουν. Ελάτε να
αποτινάξουµε τις αλυσίδες των πρακτικών και των αντιλήψεων
που µας έφεραν έως εδώ, να απελευθερωθούµε από τον εγκλω-
βισµό στη φαυλότητα, στην αδικία, στο σκοτάδι, στην αδιαφά-
νεια. Και όλοι θα κριθούµε στην πράξη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Αρχη-
γός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Αντώνιος Σαµαράς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ (Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας):

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρότεινα αυτή την προ ηµερησίας
διάταξης συζήτηση σε επίπεδο Αρχηγών κοµµάτων, µε θέµα την
καταπολέµηση της διαφθοράς, γιατί γνωρίζω ότι στο σηµείο
αυτό υπάρχει συµφωνία ολόκληρου του ελληνικού λαού ότι δεν
πάει άλλο, ότι κάτι πρέπει να γίνει. Και κάτι ακόµα γιατί στο ζή-
τηµα αυτό υπάρχει, θέλω να πιστεύω, ειλικρινής συµφωνία των
κοµµάτων.

Πρότεινα να συγκροτήσουµε ειδική κοινοβουλευτική επιτροπή,
που θα συζητήσει εξαντλητικά και θα καταλήξει σε χειροπιαστά
συµπεράσµατα άµεσης δράσης, συµπεράσµατα που θα γίνουν
νόµοι του κράτους.

Κύριε Πρόεδρε, η επιτροπή που ζητάω εγώ είναι η επιτροπή
του άρθρου 44, είναι δηλαδή µία επιτροπή για συγκεκριµένο χρο-
νικό διάστηµα. Η άλλη επιτροπή που είπατε εσείς είναι η Επι-
τροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας, η οποία είναι µόνιµη επιτροπή.

Και αυτή η συγκεκριµένη επιτροπή για συγκεκριµένο διά-
στηµα, έχει αυξηµένες αρµοδιότητες. Και πρέπει να έχει αυξη-
µένες αρµοδιότητες, ιδιαίτερα όταν για πρώτη φορά στη
Μεταπολίτευση προτίθεται το σύνολο της Βουλής µε τρόπο συ-
ναινετικό να καταπολεµήσει ένα συγκεκριµένο πρόβληµα, που
ονοµάζεται «διαφθορά» και που όλος ο ελληνικός λαός θέλει να
το κερδίσουµε.

Αυτό το στοίχηµα, κύριε Πρόεδρε –παράκληση- µην το υπο-
βαθµίσετε στο επίπεδο της Επιτροπής Θεσµών και ∆ιαφάνειας.
Είναι µία επιτροπή η οποία πράγµατι είναι σηµαντική, είναι µό-
νιµη, αλλά, εάν θέλετε, να το πάω και ιστορικά, µέχρι στιγµής µε
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το ζήτηµα δεν έχει ασχοληθεί τόσο, ώστε πραγµατικά να το έχει
λυµένο. Υπάρχει πρόβληµα και πιστεύω ότι θα πρέπει να το εξε-
τάσετε και πάλι.

Γι’ αυτό και εγώ µετά τη σηµερινή συζήτηση θα καταθέσω αί-
τηση στον Πρόεδρο της Βουλής, ούτως ώστε να προχωρήσουµε
σε αυτή την επιτροπή και να προτείνει η επιτροπή αυτή µέχρι τον
Ιούνιο αυτές τις συγκεκριµένες µεγάλες νοµοθετικές παρεµβά-
σεις.

Σας παρακαλώ ξανασκεφτείτε το, κύριε Πρόεδρε. Βεβαίως νο-
µίζω ότι οι πάντες είµαστε ικανοποιηµένοι από το γεγονός ότι
κατ’ αρχάς –εννοώ κατά την αρχή- δέχεστε να υπάρξει µία τέ-
τοια επιτροπή για το συγκεκριµένο ζήτηµα.

Ζήτησα, επίσης, να γίνει αυτή η συζήτηση, ώστε να καταφέ-
ρουµε σε σύντοµο χρονικό διάστηµα µία σηµαντική νίκη σε ένα
µέτωπο κρίσιµο. Είναι χρέος µας να προσφέρουµε στον ελληνικό
λαό αυτή τη νίκη και µια χειροπιαστή, ρεαλιστική ελπίδα. Και είναι
απάντηση σε όλους αυτούς που θεωρούν τον ελληνικό πολιτικό
κόσµο ανίκανο, τάχα, να σταθεί στο ύψος των περιστάσεων ή
ανήµπορο να αντιδράσει.

Ας τους διαψεύσουµε. Ας αρχίσουµε να αλλάζουµε το σύ-
στηµα που χρεοκόπησε. Ας δείξουµε ότι η πολιτική επιστρέφει,
ότι η πολιτική δεν είναι µόνο η µισαλλοδοξία µεταξύ των κοµµά-
των και διάλογος κουφών ανάµεσα στους ηγέτες τους. Ας δεί-
ξουµε ότι πολιτική είναι και όταν οι εκπρόσωποι του λαού δίνουν
τα χέρια για να χτυπήσουν έναν κοινό εχθρό. Και τέτοιος εχθρός
είναι η διαφθορά. Είναι ο µεγαλύτερος εχθρός του έθνους και
είναι ήδη εντός των τειχών. Η δηµοκρατία µας έχει ανάγκη πράγ-
µατι να ανανεωθεί η αξιοπιστία της πολιτικής. Το µέτωπο κατά
της διαφθοράς είναι η καλύτερη ευκαιρία. Το χρειάζεται αυτό και
σαν ανανέωση αυτοπεποίθησης ο ελληνικός λαός.

Και θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να σας πω ότι δεν ήταν πρέπον,
κατά την άποψή µου να ξεκινήσετε µιλώντας για την υπευθυνό-
τητα τη δική σας έναντι της αδιαφάνειας της Νέας ∆ηµοκρατίας.
∆εν νοµίζω ότι το ΠΑΣΟΚ είναι το πλέον κατάλληλο κόµµα για να
κάνει µαθήµατα υπευθυνότητας σ’ αυτήν τη Βουλή. Πότε επι-
διώξατε σοβαρό διάλογο µε την κυβέρνηση Καραµανλή όταν
ήσασταν αντιπολίτευση -δεχθήκατε µήπως εξεταστική για το
Χρηµατιστήριο;- ενώ δεν ψηφίζατε πολλά πράγµατα τα οποία νω-
ρίτερα συµφωνούσατε, όπως έγινε µε το άρθρο 16 για την παι-
δεία; Αυτό το θυµάστε; Θυµάστε ότι µόλις πέρυσι δεν διστάσατε
να υποδεχθείτε στο λιµάνι του Πειραιά τους αγρότες από την
Κρήτη και να τους ενθαρρύνετε ουσιαστικά να πάνε µε τα τρα-
κτέρ στην Αθήνα;

Κύριε Πρόεδρε, σκεφτείτε πριν ένα χρόνο τέτοια εποχή ότι ως
αρχηγός τότε της αξιωµατικής αντιπολίτευσης, ήσασταν στα
µπλόκα των αγροτών, στα οποία αναφερθήκατε νωρίτερα και χα-
ρακτηρίζατε ψίχουλα, ως υπεύθυνος, τα 500.000.000 ευρώ, που
έδωσε τότε η Κυβέρνηση στους αγρότες. Και τάξατε τότε τα δι-
πλάσια. Ως υπεύθυνος; Φέτος ως Πρωθυπουργός δεν µπορείτε
να δώσετε ούτε τα µισά. Και εγώ ως Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης δεν είµαι στα µπλόκα. ∆εν ενθαρρύνω τους
αγρότες να κλιµακώσουν τις κινητοποιήσεις τους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Τους άκουσα, αναγνώρισα τα δίκαιά τους, αλλά εξέφρασα από

την πρώτη στιγµή τη διαφωνία µας για τα µπλόκα. Φανταστείτε
τι θα συνέβαινε εάν έκανα εγώ φέτος ότι κάνατε, δήθεν, ως υπεύ-
θυνος, πέρυσι και πήγαινα στα λιµάνια.

Εποµένως, κύριε Πρόεδρε, αυτό νοµίζω ότι δεν ήταν υπεύθυνη
αντιπολίτευση τότε, σε ώρα κρίσης. Εάν θέλετε να δείξουµε τέ-
τοιου είδους υπευθυνότητα και εµείς -δεν ξέρω εάν σε αυτό µας
προτρέπετε- για το καλό του τόπου δεν θα τη δείξουµε.

Και είναι, κύριε Πρόεδρε, αδυναµία της Κυβέρνησης να αντι-
µετωπίσει τη σηµερινή κρίση. ∆εν κάναµε εµείς την Ελλάδα ανα-
ξιόπιστη. Το ΠΑΣΟΚ ήρθε στην εξουσία τάζοντας τα πάντα στους
πάντες και ενώ γνώριζε τη δύσκολη κατάσταση. Από τη στιγµή
που ανέλαβε απέδειξε ότι δεν έχει σχέδιο, δεν έχει ετοιµότητα
να αναλάβει αποτελεσµατικά µέτρα, βρίσκεται σε σύγχυση, έχει
εσωτερικό πρόβληµα και πρέπει να γεφυρώνει συνεχώς αυτές
τις σοβαρές διχογνωµίες στις γραµµές του, ώστε να ικανοποιή-
σει τις προεκλογικές του υποσχέσεις. Όλα αυτά δεν χρειάζεται
να τα λέµε µόνο εµείς, τα καταγγέλλουν δηµόσια ηγετικά στε-

λέχη του ΠΑΣΟΚ.
Αν η Κυβέρνηση θέλει να δει τις δικές της ευθύνες, δεν έχει

παρά να διαβάσει τα spreads των ελληνικών οµολόγων. Και
άλλες χώρες της Ευρωζώνης έχουν, κύριε Πρόεδρε, χρέος αντί-
στοιχο µε το δικό µας, όπως η Ιταλία για παράδειγµα. Η Ιταλία
όµως, σήµερα δανείζεται πολύ φθηνότερα απ’ ότι εµείς, στο
των δικών µας spreads. Και άλλες χώρες έχουν αντίστοιχο µε το
δικό µας έλλειµµα, όπως η Ιρλανδία και η Ισπανία. Και αυτές
όµως, δανείζονται πολύ φθηνότερα. Τα spreads τους είναι σή-
µερα γύρω στις εκατό µονάδες, όταν τα δικά µας είναι στις τε-
τρακόσιες µονάδες.

Θα ήθελα να προσθέσω και κάτι ακόµα. Τον Οκτώβριο του
2009, τρεις βδοµάδες µετά τις εκλογές ήταν πλήρως γνωστό και
το διψήφιο έλλειµµα και το χρέος της Ελλάδος. Τα ελληνικά
spreads τότε ήταν στις εκατό τριάντα πέντε µονάδες βάσης. Από
τότε, και επί Κυβέρνησης ΠΑΣΟΚ υπερτριπλασιάστηκαν. Γιατί
υπετριπλασιάστηκαν; ∆ιότι, η Κυβέρνηση έδειξε απόλυτη αδυ-
ναµία να αντιµετωπίσει την κρίση, να πάρει δύσκολες αποφάσεις
και να τις εφαρµόσει.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ οδηγείται σε ένα ντόµινο αρνητικών
εξελίξεων για το οποίο δεν ευθύνεται µόνο η ίδια η κρίση, αλλά
και η αδυναµία του ΠΑΣΟΚ να τη διαχειριστεί, αδυναµία που µε-
γαλώνει και που ανατροφοδοτεί την κρίση, κύριε Πρόεδρε. Για
παράδειγµα, όπως έγινε πριν λίγες µέρες, όταν πριν καλά-καλά
εισπράξει τα 5.000.000.000 ευρώ, που πήρε µε αυξηµένο επιτό-
κιο από την έκδοση των πενταετών οµολόγων, έσπευσε να ανα-
κοινώσει δέκα ετών έκδοση οµολόγων για πολύ µεγαλύτερο
ποσό. Με αυτόν τον τρόπο έδωσε την εικόνα µιας ακόρεστης ζή-
τησης δανεικών και οδήγησε σε ακόµη µεγαλύτερο το κόστος
του δανεισµού.

Κύριε Πρόεδρε, είχα προειδοποιήσει την Κυβέρνηση ότι η οι-
κονοµία είναι πρωτίστως ψυχολογία. Αντί η Κυβέρνηση να
εµπνεύσει εµπιστοσύνη και αίσθηση σταθερότητας, έκανε το
αντίθετο. Τη µία ο ίδιος ο Πρωθυπουργός µιλάει για κίνδυνο χρε-
οκοπίας και απώλειας εθνικής κυριαρχίας, την άλλη ο Υπουργός
του δηλώνει ότι δεν υπάρχει «σάλιο» στα ασφαλιστικά ταµεία, για
να διαπιστώσουµε λίγο αργότερα ότι το πρόβληµα σχεδόν αµέ-
σως λύθηκε. ∆ηµιουργείτε κάθε τόσο αδικαιολόγητο πανικό και
ύστερα αναρωτιόµαστε γιατί ανεβαίνουν τα spreads, γιατί µας
πυροβολούν οι κερδοσκόποι στις διεθνείς αγορές, γιατί δανει-
ζόµαστε όλο και ακριβότερα; Όλοι είµαστε αντίθετοι στις επιθέ-
σεις των κερδοσκόπων, αλλά πολλές φορές µε τις κινήσεις σας,
τους δίνετε εύκολο στόχο.

Σας είχα προειδοποιήσει ότι ο προϋπολογισµός που καταθέ-
σατε το ∆εκέµβριο ήταν ανεπαρκής και ως προς τα έσοδα και
ως προς τις περικοπές δαπανών, αλλά και γιατί δεν προσέφερε
ανάσες στην αγορά –µιλάω για ανάσες ανάπτυξης- χαµηλού ή
µηδενικού δηµοσιονοµικού κόστους.

Στη συνέχεια χρειάστηκε να πάρετε συµπληρωµατικά µέτρα
στο πλαίσιο του νέου Προγράµµατος Σταθερότητας. Πολύ φο-
βάµαι ότι είναι ανεπαρκή διορθωτικά µέτρα. Σας είχα προτείνει
µεταξύ άλλων, να βάλετε φόρους στο αλκοόλ και στον καπνό.
Είναι η πρώτη φορά που κόµµα της Αντιπολίτευσης πρότεινε
αντιδηµοφιλή µέτρα, κύριε Πρόεδρε, σε µία Κυβέρνηση. Ανα-
γκαστήκατε να πάρετε τέτοια µέτρα στη συνέχεια, αλλά µε κα-
θυστέρηση. Στη Βουλή τα ψηφίσαµε, αλλά µέρος από το
δηµοσιονοµικό όφελος είχε ήδη εξανεµιστεί από τα αυξηµένα
επιτόκια του νέου δηµόσιου δανεισµού. Για κάθε εκατό µονάδες
βάσης που ανεβαίνουν τα spreads πληρώνουµε επιπλέον εκατο-
ντάδες εκατοµµύρια ευρώ.

Καθυστερείτε λοιπόν πολύ, χάνετε χρόνο, χάνετε αξιοπιστία
και όσο χάνετε αξιοπιστία τα ελλείµµατα, που καλείστε να αντι-
µετωπίσετε, µεγαλώνουν. Σήµερα, µαθαίνουµε ότι το Σχέδιο Στα-
θερότητας που υποβάλατε στις Βρυξέλλες πρέπει ουσιαστικά να
αναθεωρηθεί και θα σας ζητήσουν νέα δρακόντεια µέτρα, µέσα
µάλιστα σε ασφυκτικές χρονικές προθεσµίες. Αν πάρετε µέτρα
επώδυνα, αλλά σωστά µέτρα, κύριε Πρόεδρε, εµείς και πάλι θα
σας στηρίξουµε. Τουλάχιστον, όµως, πάρτε τα. Το απαιτεί το
συµφέρον της χώρας. Να το πω µε απλά ελληνικά «Επιτέλους
ξεκολλήστε, κύριε Πρόεδρε», πάρτε µέτρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
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Κάτι ακόµα. Ζητήστε αυξηµένες εισφορές κοινοτικών κονδυ-
λίων για έργα του ΕΣΠΑ, τώρα, δηλαδή, εµπροσθοβαρείς πλη-
ρωµές, µε αντάλλαγµα αυξηµένη εθνική συµµετοχή στο µέλλον,
όταν η δηµοσιονοµική κατάσταση στη χώρα θα είναι καλύτερη.
Αυτό θα δώσει ακόµα µια ανάσα στην οικονοµία και πιστεύω ότι
είναι έτοιµοι να το δεχθούν οι εταίροι µας. Συµπληρώστε αυτά
τα µέτρα µε αντισταθµιστικές πολιτικές τόνωσης της ζήτησης,
όπως είπα πριν, µηδενικού ή ελάχιστου δηµοσιονοµικού κό-
στους. Σας έχω προτείνει σχετικά, στη συζήτηση µε τον προϋ-
πολογισµό και θα ήθελα και πάλι να τα δώσω.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αντώ-
νιος Σαµαράς καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Μην ξεχνάτε ότι όσο αυστηρότερα µέτρα πάρετε για το έλ-
λειµµα, όσο πιο σκληρά είναι τα µέτρα που λαµβάνετε, τόσο πε-
ρισσότερες ανάσες οφείλετε να δίνετε και στην οικονοµία,
ανάσες για ανάπτυξη.

Κύριε Πρόεδρε, συµπληρώστε ακόµα αυτά τα µέτρα µε πα-
ρεµβάσεις που αλλάζουν τη διάρθρωση των αγορών, καταπολε-
µούν τις στρεβλώσεις, περιορίζουν τα καρτέλ, χαµηλώνουν το
εξωγενές κόστος των επιχειρήσεων, απελευθερώνουν την πα-
ραγωγικότητα. ∆ώστε ανάσες σ’ αυτήν την οικονοµική δραστη-
ριότητα, όπου και όπως είναι δυνατόν. Κι εδώ επιστρέφουµε πάλι
στη διαφθορά. Όσο περισσότερο επιτύχουµε σήµερα στον
αγώνα µας κατά της διαφθοράς, τόσο λιγότερο οδυνηρή θα είναι
και η αντιµετώπιση της κρίσης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρώτο µεγάλο εµπόδιο που
αντιµετωπίζουµε είναι η αναξιοπιστία της χώρας, ανεξάρτητα
από το ποιος ευθύνεται γι’ αυτό. Η εικόνα πρέπει να αντιστραφεί,
παρά τις εκατό αυτές ηµέρες της διακυβέρνησής σας. Οφεί-
λουµε να στηρίξουµε εκείνα τα µέτρα που θα µας βγάλουν από
την κρίση. Αυτό κάνουµε, αυτό θα εξακολουθήσουµε να κά-
νουµε. Γιατί κριτήριό µας έχουµε το αύριο του τόπου. Κι εσείς,
όµως, πρέπει επιτέλους να βγείτε από το µαρτύριο, στο οποίο
υποβάλλετε την ελληνική οικονοµία µε τους ερασιτεχνικούς σας
αυτοσχεδιασµούς.

Εσείς οι ίδιοι προεξοφλείτε, κύριε Πρόεδρε, πρωτοφανή αύ-
ξηση της ανεργίας µέσα στον επόµενο χρόνο. Και βρήκατε τώρα
να φέρετε για ψήφιση το µεταναστευτικό νοµοσχέδιο, όταν οι
ίδιοι προβλέπετε υπερδιπλασιασµό της ανεργίας στο 20% και µά-
λιστα µε τρόπο που πολώνει τον ελληνικό λαό, γιατί υιοθετεί τις
πιο χαλαρές ρυθµίσεις άλλων χωρών χωρίς καµµιά από τις ασφα-
λιστικές δικλείδες, που διαθέτουν όλες οι άλλες χώρες, να υπάρ-
χουν, ώστε να µη γίνουµε µαγνήτης παράνοµης µετανάστευσης.
Είµαστε η κατ’ εξοχήν χώρα της Ένωσης που αποτελούµε πύλη
εισόδου παράνοµων µεταναστών και προσπαθείτε αυτές τις
ώρες να περάσετε νοµοθεσία που θα ενθαρρύνει ακόµα περισ-
σότερο να έλθουν και να παραµείνουν, όταν η ανεργία σκαρφα-
λώνει στα πιο ψηλά σκαλοπάτια. ∆εν σας περνάει από το µυαλό
ότι έτσι εντείνετε την ανασφάλεια του ελληνικού λαού;

Από την άλλη πλευρά, δίνετε τεράστια έµφαση στις εξεταστι-
κές επιτροπές µε την ελπίδα, κατά την άποψή µας, ότι θα πετύ-
χετε έτσι κάποιον αποπροσανατολισµό. ∆εν θα το πετύχετε.
Άλλωστε, εµείς δεν έχουµε τίποτα να φοβηθούµε. Είµαστε οι
πρώτοι που διακηρύξαµε «όλα στο φώς»!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Έχετε δηλώσει, κύριε Πρόεδρε, ότι µε τις εξεταστικές πρέπει

να µατώσουµε. Εγώ συµφωνώ και επαυξάνω. Για όποιον έβαλε
το δάχτυλο στο µέλι, κανένας οίκτος, κανένα απολύτως έλεος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Και βέβαια, δεν θα πρέπει να οδηγηθούµε στο άλλο άκρο, στη

δαιµονοποίηση του κουτσοµπολιού του µικρού και του ασήµα-
ντου, γιατί τότε θα αποπροσανατολίσουµε την έρευνα από την
αναζήτηση όσων επίορκων διασπάθισαν το δηµόσιο χρήµα είτε
ως αυτουργοί είτε ως ηθικοί αυτουργοί είτε ως συνεργοί που
πρέπει να αποκαλυφθούν, όπου υπάρχουν, και να τιµωρηθούν
παραδειγµατικά. Επαναλαµβάνω, όµως, ότι τη Νέα ∆ηµοκρατία,
έτσι κι αλλιώς, δεν την αφορά το σκηνικό λασποµαχίας, που πολ-
λοί θέλουν να στήσουν µε τις εξεταστικές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Σας προτείνουµε, όµως, έναν άλλο δρόµο µε τα µάτια στραµ-

µένα στο αύριο και όχι στο χθες. Ελάτε να διερευνήσουµε την
ίδια την εκτεταµένη διαφθορά στην Ελλάδα. Ελάτε να κάνουµε
κάτι ουσιαστικό και να µην χρειαστεί να κάνουµε ξανά εξεταστι-
κές στο µέλλον. Το πρόβληµα της διάχυτης διαφθοράς είναι ο
αδύνατος κρίκος ενός σάπιου οικοδοµήµατος. Είναι και µεγάλη
πρόκληση για κάτι πιο αποτελεσµατικό. Είναι και αφετηρία για
να κερδίσουµε την εµπιστοσύνη του λαού. Γιατί έως τώρα διχά-
ζουµε µε αυτές τις µικροκοµµατικές σκοπιµότητες.

Στο ζήτηµα της διαφθοράς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
έχουµε ήδη αποβάλλει και έχουν ήδη γίνει δεκτές κάποιες βασι-
κές παρεµβάσεις. Να αλλάξει ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών,
ώστε ο χρόνος παραγραφής που ισχύει για κάθε πολίτη, να
ισχύει και για τους Υπουργούς. Να γίνεται δηµοσιοποίηση του
τελικού κόστους των µεγάλων έργων και των προµηθειών του
δηµοσίου, σε σύγκριση µε το αρχικό κόστος κατακύρωσης του
διαγωνισµού. Να δοθούν αυξηµένες αρµοδιότητες στον Γενικό
Επιθεωρητή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ώστε να προλαµβάνεται η
αδράνεια των ελεγκτικών µηχανισµών του δηµοσίου. Να εξα-
σφαλιστεί η οικονοµική αυτοτέλεια µε πόρους σταθερούς για
τους οργανισµούς της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, ώστε να τηρείται
ο προϋπολογισµός και ο απολογισµός, γιατί τελικά χάνεται και ο
λογαριασµός και η ευθύνη. Να δηµιουργηθεί ηλεκτρονικό κέντρο
εξυπηρέτησης του πολίτη ώστε η εξυπηρέτηση, η ενηµέρωση
και η αδειοδότησή του, από οποιαδήποτε υπηρεσία, να αναγνω-
ρίζεται από το ΑΦΜ του και να γίνεται ηλεκτρονικά.

Να γενικευτεί η εφαρµογή του διπλογραφικού συστήµατος πα-
ντού, και στα νοσοκοµεία και στην Τοπική Αυτοδιοίκηση και στα
ιδρύµατα και σε όλους τους δηµόσιους φορείς, ώστε να υπάρχει
συνεχώς έλεγχος ισολογισµού και αποτελεσµάτων χρήσεως. Να
προσθέσω, επίσης σήµερα, την ανάγκη να δηµοσιοποιείται έκ-
θεση σκοπιµότητας και αναγκαιότητας για την εκτέλεση µεγά-
λων έργων και προµηθειών για προφανείς λόγους.

Κύριε Πρόεδρε, πιστεύω και πάλι ότι όλα αυτά µπορούν να νο-
µοθετηθούν αµέσως, αλλά πρέπει να προχωρήσουµε περισσό-
τερο και να τολµήσουµε περισσότερο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην µεταπολιτευτική Ελλάδα
δηµιουργήσαµε ένα µοντέλο, που διατηρεί όλες τις εξουσίες συ-
γκεντρωµένες στην κορυφή, αλλά διανέµει αρµοδιότητες συνε-
χώς προς τα κάτω χωρίς, όµως, αντίστοιχους πόρους. Το
αποτέλεσµα είναι να προκύψει µια σοβαρή αναντιστοιχία ανά-
µεσα στις εξουσίες και στις αρµοδιότητες στην κορυφή, αλλά
και ανάµεσα στις αρµοδιότητες και τους απαραίτητους πόρους
στη βάση του οικοδοµήµατος.

Έτσι, προέκυψε ένα διοικητικό οικονοµικό µοντέλο, όπου στην
κορυφή του υπάρχουν εξουσίες χωρίς αρµοδιότητες, ενώ στην
βάση του υπάρχουν αρµοδιότητες χωρίς πόρους. Ανάµεσα σε
αυτά, αναπτύχθηκε µια τεράστια γραφειοκρατία, που αυτό-ανα-
παράγεται και µπλοκάρει τα πάντα.

Καµµία κυβέρνηση δεν µπορεί να κυβερνήσει, διότι οι πρωτο-
βουλίες της διασπώνται σε πολλαπλές υπογραφές, που κατα-
κερµατίζουν τελικά την ευθύνη. Και δεν µπορεί καµµία
κυβέρνηση να παρακολουθήσει την πρόοδο των αποφάσεών της,
καθώς το διοικητικό σύστηµα είναι µονίµως µπλοκαρισµένο προς
τα κάτω. Και το γραφειοκρατικό µπλοκάρισµα κινητροδοτεί
µόνον µηχανισµούς γρηγορόσηµου -τα µεσιτικά- για να εξασφα-
λίζεται λογικός χρόνος. Είναι δήθεν νόµιµα αιτήµατα.

Ένα σύστηµα εξουσιών χωρίς αρµοδιότητες στην κυβερνητική
κορυφή, θυµίζει περισσότερο ασώµατη κεφαλή. Ένα σύστηµα
κατακερµατισµένων αρµοδιοτήτων στην βάση του κυβερνητικού
οικοδοµήµατος χωρίς πόρους, θυµίζει περισσότερο ακέφαλα
σώµατα. Και ένα σύστηµα αρµοδιοτήτων χωρίς πόρους, ακόµα
και στο τοπικό επίπεδο, δεν προάγει την Αυτοδιοίκηση, προάγει
τον κεντρικό έλεγχο πάνω στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. Γι’ αυτό η
εκτεταµένη σπατάλη και διαφθορά στο δηµόσιο δεν προέκυψαν
από µόνες τους, είναι συστηµικό αποτέλεσµα ενός πολιτικού και
διοικητικού µοντέλου, που έχει πια χρεοκοπήσει.

Είναι ένα µοντέλο που είχε πέντε χαρακτηριστικά: Υπερσυ-
γκέντρωση εξουσιών στην κορυφή, διασπορά αρµοδιοτήτων
στην βάση, ασυµµετρία αρµοδιοτήτων και πόρων παντού, δηµι-
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ουργία τεράστιας γραφειοκρατίας ανάµεσα στις ασώµατες κε-
φαλές της υπερσυγκεντρωτικής κορυφής και στα ακέφαλα σώ-
µατα της διεσπαρµένης βάσης. Έλλειψη ελέγχου παντού και
έλλειψη ευθύνης παντού. Το µοντέλο αυτό επιβλήθηκε σταδιακά
και σε κάθε µεταρρύθµιση γινόταν όλο και πιο αντιλειτουργικό,
όλο και πιο γραφειοκρατικό, όλο και πιο γόνιµο σε σπόρους αδια-
φάνειας και διαφθοράς.

∆είτε και τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», που πρόσφατα εξαγγέλθηκε.
Είναι ακριβώς η ίδια παθογένεια. Προτάθηκε ένα σχέδιο διοικη-
τικής µεταρρύθµισης, χωρίς σαφείς αρµοδιότητες και χωρίς πό-
ρους. Εδώ βρίσκεται η κύρια ένστασή µας. Ασφαλώς όχι στην
αναγκαιότητα µιας ριζοσπαστικής και τολµηρής µεταρρύθµισης,
αλλά στην επιµονή σας σε ένα µοντέλο, που χωρίς αντιστοίχιση
πόρων και αρµοδιοτήτων, το ακυρώνεται πριν καν ξεκινήσει.

Η σύγχρονη διοίκηση απαιτεί κάτι εντελώς διαφορετικό στην
κορυφή, µικρό, ευέλικτο και κυρίως επιτελικό κυβερνητικό
σχήµα, που χαράσσει κατευθύνσεις, µοιράζει εξουσίες, επιµερί-
ζει ευθύνες προς τα κάτω και ελέγχει τους αποκάτω. Και όσο κα-
τεβαίνουµε προς την βάση τόσο να συµπίπτουν οι εξουσίες µε
τις αρµοδιότητες, αλλά και οι αρµοδιότητες µε τους πόρους,
ώστε να είναι δυνατός ο έλεγχος και να ξέρουµε κάθε φορά τι
δεν πήγε καλά και ποιος φταίει, ώστε να µπορούµε να το διορ-
θώνουµε γρήγορα και εύκολα.

Η σύγχρονη διακυβέρνηση απαιτεί αποκέντρωση εξουσιών και
συγκέντρωση αρµοδιοτήτων σε όλη την κλίµακα της διοίκησης,
ενώ σήµερα συµβαίνει ακριβώς το αντίθετο, συγκέντρωση των
εξουσιών στην κορυφή και πολυδιάσπαση αρµοδιοτήτων στη
βάση. Γι’ αυτό χρειαζόµαστε ένα νέο κοινωνικά φιλελεύθερο µο-
ντέλο διακυβέρνησης γιατί αυτό το µοντέλο της Μεταπολίτευ-
σης έχει χρεοκοπήσει κι όχι µόνο σ’ ό,τι αφορά τη δηµόσια
διοίκηση, αλλά έχει χρεοκοπήσει παντού.

∆εν µπορεί να διαχειριστεί την ανάπτυξη. Σε καλές εποχές
µοιράζει κονδύλια και επιδοτήσεις, σε κακές έκτακτα χαράτσια.
∆εν µπορεί να παράγει ανάπτυξη, µπορεί να παράγει µόνο ελ-
λείµµατα και χρέος, δεν µπορεί να τα διαχειριστεί τα ελλείµµατα,
γιατί όσο παίρνει µέτρα περιστολής προκαλεί ύφεση, δεν µπο-
ρεί να αξιοποιήσει συγκριτικά πλεονεκτήµατα της χώρας γιατί
δεν προσελκύει ξένες επενδύσεις. ∆εν µπορεί πια ούτε σταθε-
ρότητα να προσφέρει στον Έλληνα επιχειρηµατία και ιδιαίτερα
στο µικροµεσαίο. ∆ιότι τι ζητάει ο µικροµεσαίος; Θέλει ρευστό-
τητα, επίλυση του ασφαλιστικού, σταθερό φορολογικό σύστηµα,
χωρίς αιφνιδιασµούς και µια θετική ψυχολογία. ∆εν µπορεί ούτε
και τη στοιχειώδη ασφάλεια να δώσει στον επιχειρηµατία, διότι
το κάθε εµπορικό κέντρο βρίσκεται καθηµερινά στο έλεος κάθε
ολιγοµελούς οµάδας που κάνει την επαναστατική της «γυµνα-
στική» και αναστατώνει τα πάντα. Και όταν δεν υπάρχει διαµαρ-
τυρία που κλείνει το εµπορικό κέντρο, υπάρχει το παραεµπόριο,
δηλαδή ο αθέµιτος ανταγωνισµός από τα οποία όλα αυτά τα φαι-
νόµενα δεν µπορεί το κράτος να προστατεύσει τους επιχειρη-
µατίες.

Είναι αυτό το µοντέλο, κύριε Πρόεδρε, το οποίο καταδίκασε
και τους αγρότες στον ετήσιο «χορό» των µπλόκων, όπου, ήδη,
και κυρίως οι νέοι αγρότες, βρίσκονται σε απόγνωση και το κρά-
τος όλο και σε µεγαλύτερη αδυναµία να τους βγάλει από την
απόγνωση, την ώρα που η Ελλάδα έχει τα συγκριτικά πλεονε-
κτήµατα και τις µεταποιητικές µονάδες, που θα µπορούσαν να
απορροφήσουν την παραγωγή, και ας λιγοστεύουν. Και αυτές
που υπάρχουν, συχνά δουλεύουν µε πρώτες ύλες εισαγόµενες,
όταν η ντόπια παραγωγή παραµένει αζήτητη µε τις γνωστές δια-
φορές ανάµεσα στο ράφι και στο χωράφι, που οδηγούν τους
αγρότες όλο και σε µεγαλύτερη απόγνωση.

Είναι το ίδιο µοντέλο που είναι σε κρίση και στο χώρο της παι-
δείας, όπου τα πανεπιστήµια βρίσκονται στο έλεος εξωπανεπι-
στηµιακών οµάδων. Η ελεύθερη διακίνηση ιδεών έχει υποκατασταθεί
από την ασυλία εγκληµατικών πράξεων και υπάρχουν νησίδες
ακαταδίωκτου µέσα στις πόλεις, που τροφοδοτούν παντού την
εγκληµατικότητα.

Το σηµερινό µοντέλο είναι σε κρίση, κύριε Πρόεδρε, ακόµα και
στην εξωτερική πολιτική. Εξαγγέλλουµε κάθε τόσο κόκκινες
γραµµές, έσχατα σηµεία µη υποχώρησης στα διάφορα εθνικά
θέµατα, αλλά δεν φαίνεται να έχουµε εθνικές επιδιώξεις. ∆εν µας

απασχολούν αυτό που ονόµασα «γαλάζιες γραµµές», οι δικές
µας φιλοδοξίες, των δικών µας εθνικών στόχων που θέλουµε να
πετύχουµε στο διεθνή περίγυρο, σε συνεργασία ή και σε άµιλλα
µε άλλα κράτη και ανταγωνισµό µεταξύ µας.

Η Τουρκία απέναντί µας ανακάλυψε εσχάτως το στρατηγικό
της βάθος και προσπαθεί να το µετατρέψει σε στρατηγικό πλεο-
νέκτηµα. Εµείς έχουµε από τη θέση και από την ένταξή µας σε
διεθνείς οργανισµούς σηµαντικότατα γεωπολιτικά πλεονεκτή-
µατα, τα οποία, όµως, δεν µας απασχολεί πώς θα τα αξιοποιή-
σουµε.

Αν η Τουρκία έχει στρατιωτικό βάθος, εµείς είµαστε χώρα µε-
ταίχµιο ανάµεσα σε Ευρώπη και Μέση Ανατολή, ανάµεσα σε Κε-
ντρική Ευρώπη και Μεσόγειο, στο σηµείο που συναντώνται τρεις
Ήπειροι, τρεις, σπουδαίας σηµασίας, θάλασσες µε µοναδικό αρ-
χιπέλαγος, µε διεθνώς πρωτοπόρο εµπορικό στόλο. ∆ιατηρούµε
ιστορικές σχέσεις µε όλες τις γύρω περιοχές και ριζωµένες κοι-
νότητες ελληνικής διασποράς παντού.

Πώς αξιοποιούµε αυτά τα πλεονεκτήµατά µας; Τι ρόλους διεκ-
δικούµε; Μαζί µε ποιους; Εναντίον ποιων; Πώς µετατρέπουµε
αυτά τα πλεονεκτήµατα σε κινητήριες δυνάµεις ανάπτυξης και
κοινωνικής προόδου; Πόσο απασχολούν το πολιτικό µας σύ-
στηµα, το χρεοκοπηµένο µοντέλο αυτά τα ερωτήµατα; Τι απα-
ντήσεις δίνουµε; ∆εν δίνουµε. Ούτε καν τα ερωτήµατα δεν
θέτουµε.

Και σήµερα µαθαίνουµε σηµαντική πρωτοβουλία της Κυβέρ-
νησης στα ελληνοτουρκικά, το περιεχόµενο της οποίας αγνο-
ούµε ή µάλλον πληροφορούµαστε αποσπάσµατα των επιστολών
Παπανδρέου προς Ερντογάν από την Πόλη, από την Κωνσταντι-
νούπολη.

Ζήτησα τις επιστολές, κύριε Παπανδρέου, και επιµένω. Και µια
που το έφερε ο λόγος, γιατί δεν ξεκινάτε από την απαίτηση της
Τουρκίας να συµµορφωθεί µε τη συµφωνία που ήδη έχει υπο-
γράψει για την επαναπροώθηση των παράνοµων µεταναστών;

Το νόηµα είναι να συζητάµε για όλα τα άλλα; Είναι αυτό
σωστό, όταν στα, ήδη, συµφωνηµένα η Τουρκία αθετεί την υπο-
γραφή της; Ζητήστε της να συµµορφωθεί µε τη συµφωνία που
πρόσφατα υπέγραψε.

Αυτά δεν είναι από την πλευρά της Τουρκίας ούτε κόκκινες
γραµµές ούτε γαλάζιες, για µας, γραµµές. Είναι, αν δεν το ζητή-
σουµε γρήγορα, µια ανταµοιβή επιθετικότητας, προκλητικότη-
τας ενός επιθετικού γείτονα.

Εποµένως, ολόκληρο το κοινωνικό µοντέλο της Μεταπολίτευ-
σης χρεοκόπησε όχι µόνο στην πολιτική, όχι µόνο στην οικονο-
µία, αλλά παντού. Αυτά που βλέπουµε ως µεµονωµένα
συµπτώµατα κρίσης, αυτά που αναπνέουµε ως µολυσµένο αέρα
παρακµής σηµατοδοτούν µια κρίση υποδείγµατος, µια γενικευ-
µένη κρίση της ελληνικής οικονοµίας, της ελληνικής δηµοκρα-
τίας, της ελληνικής κοινωνίας. Αυτή την κρίση πρέπει να
αντιµετωπίσουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Με άλλα λόγια
χρειαζόµαστε αλλαγή µοντέλου, αλλαγή υποδείγµατος. Η δια-
φθορά είναι ο αδύναµος κρίκος του υποδείγµατος, που έχει χρε-
οκοπήσει, ενός συστήµατος που ήδη καταρρέει.

Από κάπου πρέπει να αρχίσουµε να αντιστρέφουµε αυτά τα
εκφυλιστικά συµπτώµατα. Η διαφθορά, πράγµατι είναι µια καλή
αφετηρία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένας Αρχηγός της Μείζονος
Αντιπολίτευσης συνηθίζεται να τελειώνει την οµιλία µε κορώνες
αντιπολιτευτικές. ∆εν µου είναι καθόλου δύσκολο να το κάνω
αλλά δεν θα το κάνω. Τελειώνω την οµιλία µου µε µια έκκληση
ενότητας όλων µας απέναντι στη διαφθορά. Αυτό απαιτεί ο ελ-
ληνικός λαός. Αυτό είναι το χρέος όλων µας. Να ξέρετε όµως,
κύριε Πρόεδρε, ότι αυτή η ενωτική διάθεση, αυτή η ενωτική πρό-
κληση είναι δρόµος διπλής κατεύθυνσης. Η κρίση δεν αφήνει
πολλά περιθώρια να παίζουµε. ∆εν σας ζητάω, εκ του ασφαλούς,
να µπούµε σε πλειοδοσία παροχών. Σας ζητάω να µπούµε σε
άµιλλα υπευθυνότητας. Και µε συγχωρείτε, αλλά την πρόσκλησή
σας για αύριο να έρθω, είµαι υποχρεωµένος να τη δεχθώ και ας
τη µαθαίνω έτσι επιτρέψτε µου να πω, άτσαλα µέσα στη Βουλή,
άκοµψα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Και ας έπρεπε να πάω για την Υπαπαντή στη γενέτειρά µου



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 1 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3031

που θα είναι και ο Πατριάρχης. Εν πάση περιπτώσει, εγώ θα
έρθω. Αλλά, κύριε Πρόεδρε, αυτό το οποίο είναι συναίνεση και
ευθύνη και την εννοούµε και τη συναίνεση και την ευθύνη, δεν
υπάρχει και δεν θα έχει νόηµα µόνο από την πλευρά της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης. Τώρα είναι η ώρα να δείξετε αν σας εν-
διαφέρει η πολιτική. Και γι’ αυτό το λόγο, κύριε Πρόεδρε και
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας ζητώ να αποσύρετε πρωτο-
βουλίες που δηµιούργησαν µεγάλες αντιδράσεις στον πολιτικό
κόσµο και κάποιες από αυτές δίχασαν τον ελληνικό λαό, αν θέ-
λετε πραγµατικά συναίνεση.

Σήµερα, έχουµε εκλογικό νόµο. Μπορούµε να αλλάξουµε µόνο
εκείνα στα οποία συµφωνούµε, τη διάσπαση των πολύ µεγάλων
περιφερειών σε ολιγοεδρικές. Μη φέρετε το λεγόµενο γερµα-
νικό µοντέλο που έχετε εξαγγείλει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Να αποσύρετε το µεταναστευτικό νοµοσχέδιο και να αρχί-

σουµε να το συζητάµε από µηδενική βάση χωρίς εµµονές και
χωρίς επικίνδυνες φορτίσεις.

Ξανασκεφτείτε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» για τον οποίο, έτσι και αλ-
λιώς, δεν είστε έτοιµοι. Φέρατε σχέδιο διοικητικής µεταρρύθµι-
σης χωρίς γεωγραφικά όρια, χωρίς αρµοδιότητες, χωρίς
πόρους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Έτσι και αλλιώς οι πόροι δεν υπάρχουν σήµερα για να στή-

σουµε ένα τόσο µεγαλόπνοο σχέδιο. Και µεταρρύθµιση χωρίς
πόρους φοβάµαι ότι θα γίνει απορρύθµιση και θα δηµιουργήσει
µεγαλύτερες στρεβλώσεις. Ελάτε να συγκεντρώσουµε την προ-
σοχή µας στην αντιµετώπιση του προβλήµατος της οικονοµίας
µαζί µε την καταπολέµηση της διαφθοράς. Μην προσπαθείτε να
διασώσετε ένα υπόδειγµα που καταρρέει διχάζοντας το λαό σε
µια στιγµή που αυτός ο λαός είναι ενωµένος µπροστά στην
κρίση. Ελάτε να ενώσουµε τον ελληνικό λαό, να του προσφέ-
ρουµε ελπίδα. Το υπόδειγµα των τελευταίων τριάντα ετών έχει
χρεοκοπήσει. Είτε θα αλλάξει οµαλά χωρίς µεγάλες αναστατώ-
σεις είτε θα καταρρεύσει µε πάταγο και µε οδυνηρές συνέπειες
για τον ελληνικό λαό. Είτε θα αρχίσουµε να το αλλάζουµε όλοι
µαζί από τώρα είτε θα το αλλάξουµε αύριο εµείς, κύριε Πρόε-
δρε, χωρίς εσάς, αν καταρρεύσει στα χέρια σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Η συναίνεση µπροστά στη κρίση είναι χρέος όλων µας. Όµως,

είναι δρόµος διπλής κυκλοφορίας. Αν την θέλετε θα την έχετε
από µας. Αν δεν την θέλετε τότε το σύστηµα θα καταρρεύσει στα
δικά σας χέρια και θα συµπαρασύρει εσάς και όχι εµάς. Η Νέα
∆ηµοκρατία δεν κερδοσκοπεί πολιτικά µε τις δυσκολίες της Κυ-
βέρνησης. ∆εν καραδοκεί για να εκµεταλλευτεί τα λάθη και την
όποια αναπόφευκτη φθορά της. Εµείς δεν θέλουµε να καταρ-
ρεύσει η χώρα. ∆εν θέλουµε αύριο να κυβερνήσουµε πάνω σε
ερείπια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Σήµερα παίρνουµε µια πρωτοβουλία για κοινή δράση στον

τοµέα της διαφθοράς. Από την πλευρά µας, την πρωτοβουλία
αυτή την εννοούµε απόλυτα. Στο χέρι σας είναι να ανταποκρι-
θείτε, όπως και στο χέρι σας είναι να υπάρξει ενότητα, συναί-
νεση, αν θέλετε, σε όλα τα µείζονα προβλήµατα, φτάνει να
αλλάξετε στάση και κατεύθυνση. Περιθώρια χρόνου δεν έχετε.
Τώρα είναι η ώρα να πάρετε τις µεγάλες αποφάσεις. Εµείς, ήδη,
τις έχουµε πάρει.

Ευχαριστώ πολύ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η Πρόε-

δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας και Γραµµατέας της Κεντρικής Επιτροπής του
ΚΚΕ κ. Αλέκα Παπαρήγα.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-
κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Κύριε Πρόεδρε της Κυβέρνησης, ανακοινώσατε από αυτό το
Βήµα ότι θα καλέσετε -φαντάζοµαι σε διµερείς συναντήσεις-
τους εκπροσώπους των κοµµάτων. ∆εν είναι στην πρακτική µας
να αρνούµαστε τέτοιες συναντήσεις, πολύ περισσότερο να µην
εκθέτουµε µε διαφάνεια τις θέσεις, τις απόψεις και τα αιτήµατά

µας.
Πρέπει όµως να ξεκαθαρίσουµε το εξής για άλλη µια φορά.

∆εν υπάρχει από την πλευρά µας η παραµικρή διάθεση συναίνε-
σης και στήριξης της πολιτικής της Κυβέρνησης ή οποιασδήποτε
ανάλογης πολιτικής -είτε αφορά τη Νέα ∆ηµοκρατία είτε άλλα
κόµµατα- που, αν θέλετε, ξεκινάνε από το εξής: Να ενώσουµε τις
δυνάµεις µας για να αποκαταστήσουµε το κύρος της Ελλάδας
απέναντι στη διεθνή κερδοσκοπία και για να µην θεωρείται η Ελ-
λάδα µαύρο πρόσωπο ή να ενώσουµε τις προσπάθειες µας για
να αντιµετωπίσουµε όλους εκείνους που διερωτώνται «πού να
επενδύσουµε στην Ελλάδα άµα πάµε στη µαύρη τρύπα της δια-
φθοράς»; ∆εν ξέρω αν σας το είπε αυτό κάποιος εκπρόσωπος
της «SIEMENS» ή κάποιος επιχειρηµατίας-έµπορος που ασχο-
λείται µε τα εξοπλιστικά προγράµµατα.

Θέλουµε να ξεκαθαρίσουµε το εξής ζήτηµα. Για εµάς το κύρος
της χώρας, το κύρος της Ελλάδας, που βεβαίως µας ενδιαφέρει,
σχετίζεται µε το βιοτικό επίπεδο και τα δικαιώµατα του λαού, µε
το πώς ζει ο ελληνικός λαός και ποια δικαιώµατα απολαµβάνει,
σχετίζεται µε το αν εκχωρούνται ή όχι κυριαρχικά δικαιώµατα.
Έχουν εκχωρηθεί προ πολλού στην Ευρωπαϊκή Ένωση, στο
ΝΑΤΟ, στους Αµερικανούς.

Επίσης, το κύρος της χώρας µας σχετίζεται µε το αν η Ελλάδα
παρεµποδίζει, δυσκολεύει τον ιµπεριαλιστικό πόλεµο, την κατα-
πάτηση των δικαιωµάτων άλλων λαών και των συνόρων άλλων
λαών κλπ.. Από αυτή την άποψη δεν δίνουµε δεκάρα –όσον
αφορά το κύρος της χώρας- για το τι λένε οι ξένοι διεφθαρµένοι
οίκοι ή οι διάφορες διακρατικές ενώσεις, ξεκινώντας από το
εξής. Αν το κεφάλαιο είχε ηθική, πραγµατικά θα έµπαινε ζήτηµα
αν έχουµε ηθική ή ανήθικη διαχείριση. Το κεφάλαιο δεν έχει
ηθική και δεν αναφέροµαι σε πρόσωπα, στα φυσικά πρόσωπα ή
τους φυσικούς φορείς. Τι συζητάµε τώρα; Για ηθική και ανήθικη
διαχείριση; Η διαχείριση είναι ανάλογη µε την ηθική της οικονο-
µίας.

Ξεκαθαρίζω και πάλι ότι δεν αναφέροµαι στο πρόβληµα που
πραγµατικά αντιµετωπίζουµε και πρέπει να το αντιµετωπίσουµε
µέσα στη Βουλή, αυτό που λέµε «προσωπικό πλουτισµό» πολιτι-
κών προσώπων και διαφόρων παραγόντων της δηµόσιας ζωής.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Το πρόβληµα που µας απασχολεί και συζητάµε σήµερα, η δια-
φθορά και η διαφάνεια, έχει αντικειµενική βάση, είναι ένα υπαρ-
κτό πρόβληµα. ∆εν αναιρούµε ούτε σνοµπάρουµε την ύπαρξή
του. Μας γεννά πραγµατικά αγανάκτηση έτσι όπως συζητιέται,
διότι ιδιαίτερα σήµερα από την Κυβέρνηση σας –και προηγού-
µενα βέβαια µε τη Νέα ∆ηµοκρατία- συσχετίζεται µε το πρό-
βληµα της κρίσης -για να µην πω ότι σε ορισµένες τοποθετήσεις
ταυτίζεται- µε το πρόβληµα των ελλειµµάτων, του χρέους κ.λπ..
Τη διαφθορά και την αδιαφάνεια ως εκδήλωση προβλήµατος ή
µέρος του προβλήµατος, ναι, αλλά ως αιτία και µέσο αντιµετώ-
πισης της κρίσης δεν το δεχόµαστε.

Τα ελλείµµατα και τα χρέη –για άλλη µια φορά θα το πούµε,
γιατί εν πάση περιπτώσει αφού µιλάµε για αυτό, πρέπει να το συ-
µπεριλάβουµε- έχουν άµεση σχέση, όπως και η ίδια η κρίση στην
ουσία, µε τις αντιθέσεις και τις αντιφάσεις της καπιταλιστικής
εµπορευµατικής παραγωγής, για να µιλήσουµε στο πεδίο της οι-
κονοµίας.

Τα ελλείµµατα και τα χρέη δεν είναι προϊόν µιας διεφθαρµένης
κυβερνητικής διαχείρισης ούτε του ΠΑΣΟΚ, ούτε της Νέας ∆η-
µοκρατίας. ∆εν είναι πρόβληµα, λοιπόν, µιας ανήθικης διαχειρι-
στικής πολιτικής. ∆ιότι, ακριβώς, θέλετε να συσχετίσετε τη
διαφθορά µε την κρίση, σας συµφέρει, για να δικαιολογήσετε
αντεργατικά, αντιλαϊκά, αντιαγροτικά µέτρα στο όνοµα της δια-
φθοράς και της αδιαφάνειας.

Γιατί η Ελλάδα έχει ελλείµµατα και γιατί για την κάλυψη των
ελλειµµάτων συνάπτει δάνεια και χρεώνεται; Έχει να κάνει πριν
απ’ όλα µε την κερδοφορία του κεφαλαίου. Υπάρχει διαφθορά
προσώπων; Υπάρχει. Είναι ένα πολύ µικρό µέρος, σε σχέση µε
την «µαύρη τρύπα» -να το πούµε έτσι- των ελλειµµάτων και των
χρεών.

Η Ελλάδα –λέει- λόγω της διαφθοράς και της αδιαφάνειας
έµεινε πίσω στην ευρωπαϊκή και διεθνή ανταγωνιστικότητα; Κατ’
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αρχάς η Ελλάδα βελτίωσε την ανταγωνιστική της θέση και ταυ-
τόχρονα έµεινε πίσω ανταγωνιστικά. Για δείτε και µελετήστε µε
µαθηµατική ακρίβεια πότε η Ελλάδα άρχισε να χάνει την αντα-
γωνιστική θέση της, παρά το γεγονός ότι έχει εκσυγχρονιστεί.
Και µια χώρα που στο παρελθόν έκανε, κυρίως, εισαγωγή κεφα-
λαίων, σήµερα είναι και εξαγωγέας κεφαλαίων. Η µείωση της
ανταγωνιστικότητάς της ξεκίνησε πριν απ’ όλα στον τοµέα της
αγροτικής παραγωγής, της αγροτικής οικονοµίας, µετά από την
ένταξή της, τις προσαρµογές της Ελλάδας που ακολούθησαν
την και τυπική πια συµµετοχή της στην τότε ΕΟΚ. Το πρώτο οξυ-
µένο πρόβληµα του εµπορικού ισοζυγίου άρχισε από τα αγρο-
τικά προϊόντα. Και στη συνέχεια, παρά την πρόοδο που έχει γίνει,
µέσα στα πλαίσια, βεβαίως, του συστήµατος, και στην παραγω-
γικότητα και στον τεχνολογικό εκσυγχρονισµό και στις σύγχρο-
νες µεθόδους παραγωγικής διαδικασίας, όχι στο σύνολο των
επιχειρήσεων αλλά στις πιο ισχυρές και τις πιο µεγάλες, η Ελ-
λάδα χάνει την ανταγωνιστική θέση της. Αυτό δηλαδή τι είναι;
∆εν έχει σχέση µε τη συµµετοχή της στην Ευρωπαϊκή Ένωση και
τους κανόνες του ανταγωνισµού ή και του ανισότιµου καταµερι-
σµού που ισχύουν; Και πάµε τώρα να το κολάσουµε και να το
συνδέσουµε µε τη διαφθορά και την αδιαφάνεια;

Τέλος, «ανακαλύψατε» το παραγωγικό µοντέλο, ότι πρέπει να
αλλάξει το παραγωγικό πρότυπο της Ελλάδας. ∆ηλαδή µε τις
«πράσινες» µπίζνες στον τουρισµό, τον οποίο τουρισµό πια τον
ταυτίζετε µε την αγροτική παραγωγή. Για άλλη µια φορά θα σας
πούµε ότι η αγροτική παραγωγή έχει εν µέρει σχέση µε τον του-
ρισµό, αν και ο τουρισµός, τα έσοδα από τον τουρισµό, κυρίως,
συνδέονται µε τα µεγάλα ξενοδοχειακά συγκροτήµατα και όχι µε
τα µικροµεσαία. Όµως εν πάση περιπτώσει, η αγροτική παρα-
γωγή δεν είναι συνδεδεµένη µόνο µε τον τουρισµό. Συνδέεται
πριν απ’ όλα µε τους κλάδους της µεταποίησης που από τις
αρχές της δεκαετίας του ’80 σιγά- σιγά άρχισαν να έχουν στασι-
µότητα. Είµαστε κάτω και από τα επίπεδα των αρχών της δεκα-
ετίας του ’80!

Και µη µου πείτε: «Τι να κάνουµε; Έχουµε την κινέζικη και ιν-
δική κλωστοϋφαντουργία». Για άλλη µία φορά θα σας πούµε ότι
εµείς δεν θέλουµε να γίνουµε Κινέζοι, Ινδοί και Πακιστανοί αγρό-
τες και εργάτες και αν αυτός είναι ο δρόµος της ανταγωνιστικό-
τητας, αυτόν τον απορρίπτουµε. Γι’ αυτό λέµε: «Ωραία, θα σας
συναντήσουµε. Σε καµµία περίπτωση δεν πρόκειται να στηρί-
ξουµε µέτρα τα οποία ανεβάζουν το κύρος της Ελλάδας απένα-
ντι στους διάφορους χρηµατοοικονοµικούς οίκους και απέναντι
στην Ευρωπαϊκή Ένωση».Γιατί πότε θα µεγαλώσει το κύρος της
Ελλάδας; Όταν, παραδείγµατος χάρη, ρίξει τους µισθούς και τα
µεροκάµατα στο 30%, 40% και 50%, όταν οι συντάξεις φθάσουν
στο 20% και 30%, όταν το όριο συνταξιοδότησης φθάσει στα
εβδοµήντα και εβδοµήντα ένα έτη, όταν ιδιωτικοποιηθούν όλες οι
επιχειρήσεις που έχουν µείνει µη ιδιωτικοποιηµένες, όταν αυξη-
θούν οι εισφορές των εργαζοµένων, όταν γίνουν οι τρεις πυλώ-
νες της ασφάλισης, ο ένας ο δηµόσιος για το πτωχοκοµείο κι οι
άλλοι δύο που στην ουσία είναι ιδιωτικοί, όταν δεχθούµε τις
«γκρίζες ζώνες» στο Αιγαίο, όταν, όταν, όταν…, όταν δεχθούµε
µια σειρά πράγµατα, τα οποία απαιτούν οι λεγόµενοι «κοινωνι-
κοί, οικονοµικοί και πολιτικοί εταίροι». Ε, εµείς αυτό το κύρος της
Ελλάδας δεν το θέλουµε! Το απορρίπτουµε. Ίσα ίσα που οι αι-
τιάσεις αυτών των οίκων για µας είναι τιµή.

Πρέπει όµως να ξεκαθαρίσω και το εξής πράγµα. Κάνετε µια
φοβερή προσπάθεια να αποκτήσετε το κύρος της «αντιστασια-
κής» Κυβέρνησης, που αντιστέκεται σ’ αυτά που της ζητάει η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο κ.λπ. Ε, όχι!
Περγαµηνές αντιστασιακές δεν έχετε, όπως δεν είχε και η Νέα
∆ηµοκρατία!

Και να σας πω κάτι; Σας συµφέρει, δυστυχώς, από τη µια µεριά
να εµφανίζετε τους «κακούς» ξένους οίκους που ζητάνε από την
Ελλάδα, από την ελληνική Κυβέρνηση να ξεθεµελιώσει και τα τε-
λευταία δικαιώµατα –που, σηµειωτέον, ξεθεµελίωσαν διαδοχικά,
ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία, Νέα ∆ηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ- και
θέλετε να εµφανίζετε αυτές τις πιέσεις και τους εκβιασµούς, για
να συγκινήσετε τον ελληνικό λαό και να του πείτε «κάτι πρέπει
να δεχθούµε, να µη γίνουµε και τα «µαύρα πρόβατα»», κι από την
άλλη µεριά να καµώνεστε ότι από τα δέκα που σας ζητάνε τα

εννιά τα κάνετε και στο ένα αντιστέκεστε! Ε, αντιστασιακή Κυ-
βέρνηση δεν είσαστε! Περγαµηνές αντιστασιακές δεν πρόκειται
να πάρετε!

Για το θέµα της διαφθοράς γιατί δεν γίνεται λόγος; Ακούµε
τώρα ΠΑΣΟΚ, Νέα ∆ηµοκρατία και άλλα κόµµατα, ΛΑΟΣ κ.λπ..
Έχει ξεσαλώσει! Καλεί και τον Άρειο Πάγο να τσακίσει την αγρο-
τιά. Για την εργατική αριστοκρατία, σε σχέση µε τη διαφθορά,
δεν γίνεται κανένας λόγος; Γιατί η εργατική αριστοκρατία στην
Ελλάδα υπάρχει. Εµείς δεν αποκαλούµε εργατική αριστοκρατία
αυτούς που έχουν µεγαλύτερες αµοιβές από άλλους εντός της
εργατικής τάξης σε άλλα στρώµατα. ∆εν είναι αυτή εργατική αρι-
στοκρατία. Μπορεί να έχουν µεγαλύτερες αµοιβές!

Εργατική αριστοκρατία είναι το εξαγορασµένο τµήµα της ερ-
γατικής τάξης, όπως -ας το πω- και η αγροτική αριστοκρατία.
Ας το πω και έτσι. Και αυτοί από πού εξαγοράστηκαν; Από πάνω!
Από το κράτος, από τις κυβερνήσεις, από τον κρατικό µηχανι-
σµό. Γι’ αυτούς δεν γίνεται καµµία συζήτηση!

Και αυτή η εργατική αριστοκρατία παίζει σοβαρό ρόλο σήµερα
και είναι παράγοντας, ο οποίος διαδίδει τη διαφθορά προς τα
κάτω, πέρα απ’ όλους τους άλλους µηχανισµούς και παράλληλα
µε τους µηχανισµούς του κράτους και της εργοδοσίας. Γι’ αυτήν
την εργατική αριστοκρατία δεν µιλάει κανείς! Μιλάνε για τους
υψηλόµισθους, τα «ρετιρέ». Και θα το ξαναπούµε: Άλλο τα «ρε-
τιρέ» και άλλο η εργατική αριστοκρατία. Και πού διαφωνούµε;
Στο όνοµα της καταπολέµησης της διαφθοράς ορισµένων τµη-
µάτων εργαζοµένων, αυτοαπασχολουµένων κ.λπ., παίρνετε
αντεργατικά και αντιλαϊκά µέτρα.

Για όλη αυτήν η ιστορία που γίνεται τώρα µε το Μητρώο Αγρο-
τών τι λέτε; Το είπατε και εσείς. Είσαστε υπέρ –λέει- των «αγρο-
τών του Κολωνακίου». Πόσοι είναι αυτοί οι µεγαλοδικηγόροι; Και
δεν είναι µόνο µεγαλοδικηγόροι και µεγαλογιατροί. Είναι και
εµποροβιοµήχανοι, είναι και εφοπλιστές.

Εδώ, δεν γίνεται κουβέντα! Μένουν στους µεγαλογιατρούς και
στους δικηγόρους. Πόσοι είναι αυτοί στην Ελλάδα -βγάλτε τους-
που έχουν εισοδήµατα µεγάλα και ταυτόχρονα δηλώνουν και
αγρότες; Πόσοι είναι αυτοί; Γιατί δεν µπορεί να µην τα δηλώνουν
στην εφορία αυτοί, αφού θέλουν να επωφεληθούν από ένα αυ-
τοκίνητο, δεν ξέρω πόσου κυβισµού! Πόσοι είναι; ∆έκα, είκοσι,
τριάντα χιλιάδες; Να σας τους χαρίσουµε! Σαράντα χιλιάδες;
Που δεν είναι! Μάλιστα, «εις θάνατον» αυτοί και να τιµωρηθούν!

Όµως µε πρόσχηµα αυτούς, πετάτε, τουλάχιστον, από διακό-
σιους έως τριακόσιους χιλιάδες αγρότες –ανάλογα πού θα σας
κάτσει και πόσο θα πιεστείτε από την αντίσταση- έξω από την
αγροτική παραγωγή, γιατί είναι φτωχοί αγρότες, µόνο γι’ αυτό
και γιατί δεν είναι περίοπτοι αγρότες. Γι’ αυτό, λοιπόν, διαφω-
νούµε και δεν είµαστε µε τους «αγρότες του Κολωνακίου». Βά-
ζετε στο ίδιο τσουβάλι µεγαλοεισοδηµατίες µε φτωχούς.

Συσχετίζετε τη διαφθορά και τη διαφάνεια µε την αξιοκρατία
και το ΑΣΕΠ έχει γίνει ένα σουρωτήρι. Πενήντα χιλιάδες θα δί-
νουν εξετάσεις και θα διορίζονται τρεις χιλιάδες και µετά θα
έχουµε τη λίστα του ΑΣΕΠ. Σας αναφέρω τη λίστα του ΑΣΕΠ που
µπήκαν το 1999, το 2000, το 2001, το 2002 και που δεν προ-
σλαµβάνονται κατά σειρά έστω επιτυχίας και είναι επιτυχόντες.

Τι να αναφέρω πια για τα φροντιστήρια! Στο τελευταίο χωριό
πας και βλέπεις φροντιστήριο για το ΑΣΕΠ. Γεµίσαµε φροντι-
στήρια. Στο τελευταίο χωριό!

Τρεις επετηρίδες έχετε φτιάξει για τους εκπαιδευτικούς: µια
των ωροµίσθιων, µια των αναπληρωτών, µια γι’ αυτούς που
έχουνε τόσα χρόνια –από σαράντα και πάνω, ή πόσα είναι. Τρεις
λίστες αδιορίστων!

Ο καυγάς που κάνει η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ για τη
διανοµή της λείας της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης ταυτίζεται µόνο µε
διαφθορά και αναξιοκρατία. Να το πείτε το καθαρά, ο καυγάς γι’
αυτό γίνεται! Και πώς εξηγείται; Σαράντα χρόνια είχαµε αυτό που
λέµε δεξιά κυβέρνηση στην Ελλάδα. Από το 1981 και µετά έρχε-
ται το ΠΑΣΟΚ.

Είναι πολύ φυσικό –όχι ότι το δικαιολογούµε και το συγχω-
ρούµε- να θέλετε να διευρύνετε τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, τον κρα-
τικό µηχανισµό. ∆εν µπορείτε να διώξετε αυτούς που είναι επί
σαράντα χρόνια, όταν µάλιστα υπήρχαν και τα πιστοποιητικά κοι-
νωνικών φρονηµάτων. Τους είχατε µέσα εκεί. Και αρχίζει η δια-
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νοµή της λείας. ∆ιευρύνεται και ο ρόλος της κρατικής διοίκησης,
αφού κρατικοποιήθηκαν µία σειρά ιδιωτικές καπιταλιστικές επι-
χειρήσεις και επί Νέας ∆ηµοκρατίας και επί ΠΑΣΟΚ.

∆ιευρύνεται, λοιπόν, ο ρόλος και αρχίζετε να λέτε «είναι πολ-
λοί οι δηµόσιοι υπάλληλοι». Πολλοί ή λίγοι είναι σχετικό. Εµείς,
µάλιστα, υποστηρίζουµε την οργάνωση µιας κοινωνίας, όπου
όλοι είναι δηµόσιοι υπάλληλοι. Και υπάρχουν δίπλα και οι συνε-
ταιρισµοί. Αυτό, λοιπόν, είναι το θέµα;

Λέτε ότι θα κάνετε επιτροπή στη Βουλή για τις στρατιωτικές
προµήθειες. Με συγχωρείτε πάρα πολύ. Το πρώτο πρόβληµα
είναι για ποιο σκοπό γίνονται οι στρατιωτικοί εξοπλισµοί. Βε-
βαίως, είναι για τις αµυντικές ανάγκες της χώρας και µάλιστα για
να εκσυγχρονίσουµε την αµυντική µας ικανότητα. Καµµία αντίρ-
ρηση, αλλά εδώ πέρα το µεγαλύτερο µέρος των εξοπλισµών γί-
νεται για τις ανάγκες του ΝΑΤΟ.

Εµείς, λοιπόν, δεν µπορούµε να κοιτάξουµε µόνο εάν είναι σω-
στός ο οίκος, από τον οποίο αγοράσαµε ή αν πρέπει να πάρουµε
τα γαλλικά, τα αµερικάνικα, τα σουηδικά, τα βρετανικά ή τα ρώ-
σικα όπλα. Πριν απ’ όλα, κοιτάµε αν τα αµυντικά όπλα που παίρ-
νουµε βοηθούν την άµυνα της χώρας. Εδώ, εξοπλιζόµαστε µε
µέσα εξοπλιστικά που είναι µόνο για επιθετικούς σκοπούς! Για
το στενό Αιγαίο δεν κάνουν, εκτός πια αν δεν µας απασχολεί και
µπορούµε το Αιγαίο να το µοιράσουµε καθέτως οριζοντίως, πλα-
γίως κ.λπ., για να τα βρουν στη συνεκµετάλλευση οι επιχειρηµα-
τίες της µιας και της άλλης χώρας. Εποµένως, ωραία, να γίνει η
επιτροπή για τα εξοπλιστικά προγράµµατα. Όµως τι θα λύσει
αυτή;

Μιλάτε για διαφάνεια. Μάλιστα, διαφάνεια. Ποιος έχει αντίρ-
ρηση; Όση διαφάνεια και να φέρετε σε αυτήν τη Βουλή και στις
προµήθειες κ.λπ., διαφάνεια σκοπών δεν θα υπάρχει, γιατί όλα
υποτίθεται ότι γίνονται για το όφελος όλων, για τον καλό σκοπό.
Ε, λοιπόν, διαφάνεια σκοπών δεν θα υπάρχει!

Εµείς τι εννοούµε ως σκάνδαλα και διαφθορά; Αν θέλετε, ας
τα βάλουµε και στην ατζέντα ή δεν ξέρω σε ποια διακοµµατική ή
άλλη επιτροπή θα είναι στη Βουλή.

Παραδείγµατος χάριν, η διαχείριση κοινοτικών προγραµµάτων
να είναι όπως στα ανώτατα εκπαιδευτικά ιδρύµατα και µάλιστα
µιλάµε για το σύστηµα. Πρώτα-πρώτα, για ποιο σκοπό γίνεται η
έρευνα; Το παίρνει ένας καθηγητής και φτιάχνει την οµαδούλα
του –δεν λέω ότι όλοι οι καθηγητές έτσι κάνουν, αλλά αντικειµε-
νικά όλοι είναι ύποπτοι και οι τίµιοι και οι µη τίµιοι- καθορίζει
ποιον συµφέρει η έρευνα, ποια επιχείρηση συµφέρει ή ακόµα η
έρευνα είναι προκαθορισµένη.

Σας αναφέρω, για παράδειγµα, την έρευνα για το νερό των Οι-
νοφύτων. Έχεις µία έρευνα που λέει έτσι και µια έρευνα που λέει
αλλιώς για το ίδιο πράγµα! Πώς υπάρχουν διαφορετικές έρευ-
νες; Επιστήµονες είναι και στη µία επιτροπή, επιστήµονες και
στην άλλη. ∆ιαφορετικές έρευνες για διάφορα πράγµατα που
έχουν σχέση –εν πάση περιπτώσει- µε τη δηµόσια υγεία. Όλοι
είναι επιστήµονες! Εµείς ποιον να αγνοήσουµε; Το ένα ζήτηµα,
λοιπόν, είναι αυτό.

∆εύτερον, τα κοινοτικά ποσά, βεβαίως, αφού υπάρχουν, να τα
παίρνουµε. Εµείς δεν λέµε να τα χαρίσουµε σε κανέναν. Να τα
πάρει το Υπουργείο Παιδείας, να υπάρχει το πρόγραµµα ερευ-
νών –όχι από τους ιδιώτες- από πανεπιστήµια και κρατικά ερευ-
νητικά κέντρα και να δοθούν εκεί και εκεί συγκεκριµένα.

Βεβαίως, πρέπει να ελεγχθούν και αυτοί που διαχειρίζονται τα
ποσά. ∆εν µπορεί ο καθένας να κάνει το κοµµάτι του στην έρευνα
και να σχετίζεται µε ένα πρόσωπο. Η έρευνα για το φάρµακο, η
έρευνα στα θέµατα υγείας πού βρίσκεται; Στα πανεπιστήµια; Σε
ένα κρατικό ερευνητικό κέντρο; Σε όλα τα συνέδρια και σε όλες
οι µελέτες θα δείτε από πάνω πολυεθνικές εταιρείες φαρµάκων.
Πόσες είναι οι πολυεθνικές σε όλο τον κόσµο; Πέντε, έξι;

∆ηλαδή, τι να κάνει το ΚΚΕ –εγώ να σας πω- και όλοι οι άλλοι
Βουλευτές; Πού να βρούµε άκρη ποια είναι τα φάρµακα τα έτσι
ή αλλιώς, ποια είναι τα πραγµατικά, ποια είναι τα αντίγραφα, ποια
είναι κοροϊδία, ποια είναι ζηµιογόνα; Πού να τα βγάλεις πέρα µε
τις πέντε πολυεθνικές σε όλο τον κόσµο, όσο τίµιος και να είσαι;
Κοροϊδευόµαστε;

Σκάνδαλο δεν είναι οι επιδοτήσεις, όταν δίνονται είτε για να
θάβουν τα αγροτικά προϊόντα είτε για να µην παράγουν και να

αποσυρθούν;
Σκάνδαλο στο κάτω-κάτω είναι και το ξέπλυµα βρώµικου χρή-

µατος που γίνεται στον επαγγελµατικό αθλητισµό. Μπα, εκεί τί-
ποτα! Χαρίζουµε χρέη των ΠΑΕ! Εδώ, είναι σκάνδαλο. Όλη µέρα
δεν ακούς τίποτε άλλο, παρά το τι θα αγοράσει ο επιχειρηµατίας
και πόσα δισεκατοµµύρια θα δώσει.

Αυτό δεν το λέω µε την έννοια µόνο ότι ξοδεύονται χρήµατα.
Εδώ, δεν είναι ότι ξοδεύονται χρήµατα για τον αθλητισµό. Αξίζει
να ξοδευτούν. Όµως πού ξοδεύονται; Για τη φυσική αγωγή, για
τον αθλητισµό στη γειτονιά, για τον αθλητισµό στο χώρο δου-
λειάς, για τον ερασιτεχνικό αθλητισµό, για τη φυσική αγωγή;
Αυτά δεν είναι σκάνδαλα.

Είναι ή δεν είναι σκάνδαλο τα χρέη του κράτους και των τρα-
πεζών απέναντι στα ασφαλιστικά ταµεία; Είναι ή δεν είναι σκάν-
δαλο το ότι εισπράττει το κράτος φόρους για λογαριασµό της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης και δεν τα επιστρέφει; Αυτά δεν είναι
σκάνδαλα; Mπορούµε να κάνουµε κατάλογο για τα σκάνδαλα.
Σκάνδαλα είναι αυτό που λέµε τα πασοκικά και τα νεοδηµοκρα-
τικά;

Έχουµε κάνει έξι εξεταστικές επιτροπές, σε λίγο θα έχουµε εί-
κοσι µέσα στη Βουλή. Και όλα αυτά τάχα για να ηθικοποιήσουν
το σύστηµα. ∆εν πρόκειται να ηθικοποιηθεί ακόµα και αν πάει
στη φυλακή, στον Κορυδαλλό και κάποιος πολιτικός -και αν πρέ-
πει να πάει, δεν έχουµε αντίρρηση- αλλά ακόµα και αν πάει, τα
σκάνδαλα σαν τα µανιτάρια θα ξαναγίνονται.

Και µε την ευκαιρία, έχουµε µάλλον µια εικοσαετία και παρα-
πάνω που συγκεντρώνουµε την προσοχή στα σκάνδαλα είτε στην
αρχή γιατί εν πάση περιπτώσει πήραν µεγάλη διάσταση είτε αρ-
γότερα. Τώρα έχει γίνει υπόθεση ρουτίνας. Κάθε κυβέρνηση
κάνει σκάνδαλα, κάνει εξεταστική επιτροπή, αφού έχει εξασφα-
λίσει την παραγραφή των δικών της. Μα από το 1821,από την
αυγή του ελληνικού καπιταλισµού -εάν θέλετε - και µετά τα σκάν-
δαλα είναι τεράστια

Εκείνος ο Κολοκοτρώνης, συνέταξε κατάλογο µε τις λωποδυ-
σίες των Κοτζαµπάσηδων, µε τις κλεψιές και τα χρέη προς το
λαό, µε τα δάνεια της ανεξαρτησίας και µε τα δάνεια της ανα-
συγκρότησης. Ήταν ένας ολόκληρος κατάλογος φρίκης δα-
νείων. Με τους οµολογιούχους; Είναι ολόκληρη ιστορία, Μήπως
είναι καινούργιο φαινόµενο; ∆ε σηµαίνει ότι επειδή δεν είναι και-
νούργιο, ότι συµβιβαζόµαστε και µ’ αυτό.

Αν θέλετε, βγάλτε όλη την ιστορία των σκανδάλων και θα
δούµε µέχρι πότε πληρώναµε τα δάνεια της ανεξαρτησίας. Το
1939 ένα χρόνο πριν από τον πόλεµο οι οµολογιούχοι ζήτησαν
από την ελληνική Κυβέρνηση να αυξηθεί το ποσοστό των δα-
νείων και να γίνει από 40% σε 43% -40% ήταν η επιστροφή- και
σε όλη τη διάρκεια της κατοχής πληρώνονταν αυτά.

Το σχέδιο Μάρσαλ; ∆εν είχαν γίνει σκάνδαλα τότε; Υπήρχαν
ολόκληρες ιστορίες. Ακόµα και οι Αµερικανοί τα έβγαζαν στη
φόρα διότι εν πάση περιπτώσει λέγανε, σας δίνουµε χρήµατα για
οικονοµικούς και στρατιωτικούς σκοπούς και δεν θέλουµε να τα
παίρνουνε οι λίγοι, έχουµε γενικότερους στόχους γι’ αυτό.

Εποµένως ανακαλύψανε τώρα το αυγό του Κολόµβου, τις εξε-
ταστικές επιτροπές και τις επιτροπές διαφάνειας. Βεβαίως όταν
υπάρχουν κραυγαλέα πράγµατα, φαίνονται. Για βρείτε, όµως, το
σύνορο ανάµεσα στη σκανδαλώδη αντιλαϊκή, αντεργατική πολι-
τική και τα σκάνδαλα του προσωπικού πλουτισµού. Βεβαίως να
κόψουµε τον οµφάλιο λώρο του προσωπικού πλουτισµού, αλλά
από ένα σηµείο και µετά έχει χαθεί κυριολεκτικά το όριο.

Και για να τελειώσουµε. Εµείς το ξεκαθαρίζουµε και το λέµε
και σε όλα τα κόµµατα -χωρίς να θεωρούµε ότι έχουµε το µονο-
πώλιο της αντίστασης ή της φιλολαϊκότητας, γιατί υπάρχουν πολ-
λοί µέσα στο λαό που το έχουν- ότι και µπλόκα στηρίζουµε και
απεργίες στηρίζουµε. Και µάλιστα παντού όπου υπάρχει το υπό-
βαθρο, θα στηρίξουµε την εκδήλωση της λαϊκής πίεσης για την
επίλυση προβληµάτων.

Και ακόµα και όταν διαφωνούµε µε οµάδες, µε κλάδους, µε αι-
τήµατα εκεί πάµε µέσα στο λαό και κάνουµε αντίλογο και τους
λέµε ότι δεν είναι σωστά τα αιτήµατά σας, αλλά ποτέ δεν ζητή-
σαµε ούτε τον Άρειο Πάγο να παρέµβει, ούτε καλύψαµε, ούτε
πρόκειται να στηρίξουµε την εργοδοτική τροµοκρατία. Στηρί-
ζουµε αγώνες και εκεί σας λέω µπορεί να διαφωνούµε µε τα αι-
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τήµατα ή να τα θεωρούµε ανεπαρκή, ανολοκλήρωτα και επιφα-
νειακά, γιατί στο βάθος πίσω από έναν αγώνα µπορεί να υπάρχει
και λίγο συντεχνιασµός .

Και πίσω από έναν αγώνα –ας το πούµε- µε δυναµικά αιτήµατα
κρύβεται η αγανάκτηση, η οργή. Και στις σηµερινές συνθήκες
όπου υπάρχει τροµοκρατία, ιδιαίτερα εργοδοτική -και επικαλού-
νται όλοι τον Άρειο Πάγο και τους µηχανισµούς- υπάρχει και ο
ηρωισµός. Και ο ηρωισµός δεν λοιδορείται.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας
αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βου-
λής των Ελλήνων, σαράντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
έξι εκπαιδευτικοί-συνοδοί του 5ου Γυµνασίου Πτολεµαϊδος Κο-
ζάνης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο τώρα έχει ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρωθυπουργέ, πριν από εννέα ηµέ-
ρες σ’ αυτήν την Αίθουσα λέγατε κάτι. Θα διαβάσω τα Πρακτικά
για να µου πείτε αν ισχύουν και σήµερα:

«Οι δηλώσεις µας το τι λέµε εµείς εδώ µέσα στο Κοινοβούλιο,
το τι συζητείται, το τι γράφεται, το τι λέγεται στις τηλεοράσεις,
όλα αυτά αποδελτιώνονται από ηλεκτρονικούς υπολογιστές και
πάνε στα γραφεία κάθε πολιτικού ή οικονοµικού παράγοντα διε-
θνώς. Ξέρουν τι γίνεται στη χώρα µας. Οι εικόνες στη χώρα µας
κάνουν το γύρο του κόσµου. Η Ελλάδα είναι στο στόχαστρο.
Έχουµε έλλειψη αξιοπιστίας. Είναι το µεγαλύτερο έλλειµµα που
έχει η χώρα µας. Αυτό, λοιπόν, σηµαίνει ότι πρέπει να είµαστε
ακόµα πιο υπεύθυνοι απέναντι σ’ αυτόν τον τόπο, σ’ αυτήν τη
χώρα στο µέλλον, στο σήµερα και στο αύριο των νέων και των
επόµενων γενεών. Θα κριθούµε, κρινόµαστε όλοι. Ζητώ, λοιπόν,
υπευθυνότητα».

Ισχύει σήµερα, κύριε Πρωθυπουργέ;
Και εγώ νοµίζω ότι ισχύει. Λοιπόν, έρχεται ο Πρωθυπουργός

της χώρας και κάνει µία έκκληση «προσοχή τι λέµε εδώ µέσα»
και έρχεται ο έτερος πόλος ο απουσιάζων από την Αίθουσα αξιό-
τιµος Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και λέει ότι ελάτε
να συζητήσουµε για τη διαφθορά, να βγάλουµε όλα τα εσώψυχά
µας, να ξεµπροστιάσουµε ο ένας τον άλλον.

Άκουσα και εσάς, κύριε Πρωθυπουργέ. Παρασυρθήκατε και
αρχίσατε και λέγατε κάποιους λίβελλους για τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία, όπως η περίοδος εκείνη και η άλλη. Τα ίδια είπε και η άλλη
πλευρά σε εσάς. Το να πολλαπλασιάζουµε εδώ µέσα στην Αί-
θουσα αυτήν την εικόνα ωφελούµε την πατρίδα; Κερδίζει η πα-
τρίδα;

Είµαστε σε έναν πόλεµο, κύριε Πρωθυπουργέ. Το έχετε πει
εσείς και το δέχοµαι. Είµαστε σε µία δύσκολη κατάσταση. Ας το
καταλάβουµε όλοι, επιτέλους. Και εδώ δεν είναι να κάνουµε –να
χρησιµοποιήσω µία λέξη της Αριστεράς- σπέκουλα, να πάρω εγώ
µερικά ψηφάκια από τη Νέα ∆ηµοκρατία, για να πάρει εκείνη από
το ΠΑΣΟΚ και να φύγουν από τον ΣΥΡΙΖΑ να πάνε εκεί και το
γύρω-γύρω όλοι. Είναι πολύ σοβαρότερα τα πράγµατα. Αυτή η
κουβέντα σήµερα –που όπως είδατε έφυγε από τη διαφθορά και
πήγε στην οικονοµία- είναι ένα κυρίαρχο κοµβικό σηµείο εάν και
πώς θα επιβιώσουµε και ποια Ελλάδα θα έχουµε αύριο.

Εγώ, δεν θα µπω σ’ αυτόν τον πειρασµό να µιλήσω για σκάν-
δαλα. Λέω, όµως, τούτο: Ότι και η Νέα ∆ηµοκρατία, αλλά και
εσείς και παλαιότερα και τώρα εφόσον γνωρίζετε και έχετε εµπε-
δώσει ότι γίνονται σκάνδαλα, κλείστε, επιτέλους, κάποιον φυ-
λακή. Ας πάει ένας φυλακή. Κουβέντα γίνεται, εξεταστικές
επιτροπές γίνονται εδώ και σαράντα-πενήντα χρόνια, φυλακή
ένας δεν µπήκε.

Εποµένως, λοιπόν, γνωρίζουµε πράγµατα. Προχωρήστε προς
αυτήν την κατεύθυνση, κύριε Πρωθυπουργέ, να είµαστε µαζί
σας. Και λέω άλλη µια φορά και επαναλαµβάνω –και το γνωρί-
ζετε όλοι, αν θέλετε, ίσως και από επαγγελµατική ιδιότητα- ότι
ξέρω πολλά περισσότερα και θα µπορούσα να βγάζω µία σειρά
σκανδάλων και από τη Νέα ∆ηµοκρατία αλλά και από το ΠΑΣΟΚ.

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά εσείς του ΠΑΣΟΚ ότι το δικό σας
κόµµα έκοψε ένα κορυφαίο κοµµατικό σας στέλεχος µέλος της
κεντρικής επιτροπής από τα ψηφοδέλτια γιατί δεν είχε δείξει
πολύ καλή διαγωγή στο πόστο το οποίο του είχατε αναθέσει. Και
σωστά κάνατε. Από εκεί και πέρα, δεν υπήρχε το επόµενο βήµα,
η φυλακή; Εφόσον το ξέρατε και τον κόψατε τον άνθρωπο, το
επόµενο βήµα δεν υπήρχε;

Έρχεται η Νέα ∆ηµοκρατία και κόβει στις εκλογές πολύ σο-
βαρά στελέχη της. Τα έκοψε. Γιατί τα έκοψε; Γιατί σαφώς πί-
στευε ότι κάτι δεν έκαναν σωστά. Ωραία. Ένα βήµα παραπάνω;
Μείναµε εκεί;

Κάποια στιγµή, λοιπόν, νοµίζω ότι αν θέλουµε να πατάξουµε τη
διαφθορά δεν χρειάζεται πολύς λόγος και δεν χρειάζονται και
τόσες πολλές εξεταστικές επιτροπές και εξεταστικές επιτροπές
express.

Σε τριάντα ηµέρες, κύριε Πρωθυπουργέ, θα µπορέσει να εξε-
τάσει η οµάδα των Βουλευτών όλο το υλικό της «SIEMENS»; Όλα
αυτά σε τριάντα ηµέρες; Τόσες είναι οι µέρες. Σε τριάντα ηµέρες
να ψάξουµε να βρούµε στη «SIEMENS» τι έγινε από το 1990
µέχρι σήµερα. Αν είναι δυνατόν! Μόνο τον Χριστοφοράκο αν µπο-
ρούσατε να φέρετε –γιατί αυτός είναι η ουσία, όλοι οι άλλοι, αν
θέλετε, είναι απλώς οδοντόκρεµες- θα έπρεπε να τον έχετε κάτω
για δύο µήνες. Βλέπετε πια ταλαιπωρία σήµερα δέχεται ο τόπος
όχι από το Χριστοφοράκο, από τη γραµµατέα του Χριστοφορά-
κου που έγραψε κάτι στο ηµερολόγιο. Και διερωτώµαι αν αυτή η
κοπέλα αύριο το πρωί σ’ αυτό το ηµερολόγιο έγραφε ότι ο κύ-
ριος τάδε ζήτησε, άντε κατηγορούµενος ο κύριος τάδε.

Εγώ δεν είµαι ούτε υπέρ, ούτε κατά αυτών των οποίων τα ονό-
µατα αναφέρονται. Αλλά, όµως, δεν µπορούµε να αφήνουµε το
τόπο µε αυτόν τον τρόπο να κατηγορείται, να διαβάλλεται, να
προσβάλλεται, να εξευτελίζεται και να ευτελίζεται.

Κάποια στιγµή, να κάνουµε ένα βήµα εµπρός. Και νοµίζω ότι
είναι µια ευκαιρία να κάνουµε ένα βήµα εµπρός, τώρα που φθά-
σαµε στον πάτο. ∆εν πάει παρακάτω. Να προχωρήσουµε.

Κύριε Πρωθυπουργέ, αυτό που γίνεται δεκαπέντε ηµέρες εις
τας εθνικάς οδούς -και θα ήθελα µία απάντησή σας έστω και µε
νεύµα- είναι νόµιµο ή παράνοµο; Τι πιστεύετε; Αυτό που γίνεται
στους αγρότες, είναι νόµιµο ή παράνοµο;

Εάν είναι νόµιµο, να τους αφήσουµε να πάνε µέχρι το καλο-
καίρι. Αν είναι παράνοµο, κάποιος πρέπει να παρέµβει, κάτι πρέ-
πει να γίνει. ∆εν λειτουργεί η χώρα. Χάνουµε εκατοµµύρια ευρώ
σε καθηµερινή βάση απ’ αυτό το πράγµα. Και δεν πρέπει να µι-
λήσουµε, δεν πρέπει να πούµε το κάτι τι, γιατί έχουµε εκλογές
αύριο και µας περιµένουν στην κάλπη. Και αυτό είναι υπευθυνό-
τητα;

Αγόµεθα εµείς και δεν είµαστε ταγοί, όπως επιτάσσει η ετυ-
µολογία της λέξεως. Και καλά εσείς, είστε Κυβέρνηση, εκτελε-
στική εξουσία, φοβάστε πώς θα πάτε στην εκλογική σας
περιφέρεια.

Γιατί εµπλέκετε τη δικαστική εξουσία, κύριε Πρωθυπουργέ,
γιατί επιτρέπετε εσείς και ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης -ο κ. Καστα-
νίδης- ο κ. Τέντες να παρανοµεί µε αυτόν τον τρόπο τον προ-
κλητικό που παρανοµεί, τηλεφωνώντας σε εισαγγελείς στη χώρα
και να τους λέει «µην κινείστε, µη χτυπάτε την παρανοµία». Είναι
δυνατόν να συµβαίνει σήµερα; ∆εν ξεκίνησε µία διαδικασία από
έναν εισαγγελέα της βορείου Ελλάδος και σταµάτησε;

Βεβαίως, κανείς δεν θέλει να χτυπηθούν οι αγρότες. Αγωνίζο-
νται για το ψωµί τους και µε χειρότερες συνθήκες από ότι εµείς
«του κουστουµιού». Από εκεί και πέρα όµως, δεν µπορεί η Ελ-
λάδα να είναι στο έλεος του οποιουδήποτε θέλει να τρυπάει τα
σωθικά της πατρίδας. Περί αυτού πρόκειται. Μην κοροϊδευόµα-
στε.

Έχουµε τη χειρότερη οικονοµία στην ΟΝΕ. Υπάρχει κανείς που
να το αµφισβητεί; Σ’ αυτήν την περίοδο που έχουµε τη χειρότερη
οικονοµία της ΟΝΕ, πρέπει να ανεχόµεθα αυτού του είδους τις
καταστάσεις; Ή είναι ψέµα; Ποιος πιστεύει ότι ωφελείται η Ελ-
λάδα απ’ αυτό;

∆εν µιλάω τώρα για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, το
οποίο, εν πάση περιπτώσει, έχει καθιερώσει την αυτοδικία ως
σκέψη πολιτικής δράσης. Εδώ µιλάω. Εµείς, όλοι οι άλλοι, πι-
στεύουµε ότι αυτός είναι ο καλύτερος τρόπος αντιµετωπίσεως
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των πραγµάτων;
Είναι αδικηµένοι και οι φαρµακοποιοί. Τότε να τους αφήσουµε

να βγάλουν τα µπουκαλάκια µε τις πενικιλίνες, να κλείσουν τη
Σταδίου. Μα είµαστε σοβαροί επιτέλους;

Μεθαύριο, απεργεί ο πλέον ωφεληµένος κλάδος της πολι-
τείας. Είναι δυνατόν, οι εφοριακοί που παίρνουν περισσότερο
µισθό από κάθε άλλον, να απεργήσουν; Κι επιτέλους, αν σήµερα
µιλάµε για διαφθορά, ένα µεγάλο κοµµάτι θα έπρεπε να είναι
αφιερωµένο σε αυτούς, όχι σ’ όλους, αλλά σε κάποιους από αυ-
τούς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Ποια είναι σήµερα η πραγµατική κατάσταση της χώρας;

Κύριε Πρωθυπουργέ, µπορεί να σκάσει στα χέρια σας η χει-
ροβοµβίδα, αλλά θα τραυµατισθούµε όλοι θανάσιµα, όσοι είµα-
στε στο ίδιο δωµάτιο.

Αυτήν τη στιγµή, ποιο είναι το πρόβληµα της χώρας; Γιατί δεν
το κοιτάζουµε κατάµατα; Είναι οι δηµόσιοι υπάλληλοι. Είναι πολ-
λοί και κοστίζουν ακριβά. Μπορείτε να το πείτε; Έχετε τη δύναµη
να το πείτε; Γιατί, αυτό που λέτε δύο-δύο στο καφενείο, δύο-δύο
σε ένα σαλόνι, δεν το λέτε εδώ µέσα;

Λέµε όλοι ότι παίρνουν µικρό µισθό, έχουν τον µικρότερο
µισθό στην Ευρώπη. ∆εν το λέµε; ∆εν είναι επιχείρηµα; Όµως,
µήπως παίρνουν τα περισσότερα από την Ευρώπη; Γιατί λέµε
µισθό. ∆εν λέµε επιδόµατα και υπερωρίες. Εµείς δεν είµαστε εδώ
σε αυτόν τον τόπο, εµείς στο Κοινοβούλιο αυτό, που εφηύραµε
τον όρο «πλασµατικές υπερωρίες»; ∆εν καταλαβαίνω τι σηµαίνει
αυτό. Και τι κάνουµε; Αναγκάζουµε τον υπόλοιπο ελληνικό λαό,
αναγκάζουµε τα εννέα εκατοµµύρια να δουλεύουν για να ταΐσουν
εκείνους, οι οποίοι είναι υπεράριθµοι στο δηµόσιο. Αυτό είναι!

Υποφέρουν; Και δεν µπορείτε να κάνετε µία λογική κίνηση; Πη-
γαίνετε σε όλα τα ιδιωτικά σχολεία -στείλτε ένα δικό σας, ας πάει
η Υπουργός Παιδείας- να δει ότι το 90% των παιδιών είναι παιδιά
δηµοσίων υπαλλήλων. Αυτό σηµαίνει ότι έχουν ένα περίσσευµα
να πηγαίνουν τα παιδιά τους στα σχολεία των 5.000 ευρώ το
χρόνο. ∆εν είµαι εχθρός καµµίας τάξεως, αλλά κάποια στιγµή
πρέπει να «σπάσουµε αυγά».

Έτσι είναι, κύριε Πρωθυπουργέ. ∆εν γίνεται αλλιώς. Αν σας
κατηγορώ για κάτι, είναι ότι αργήσατε τέσσερις µήνες να πάρετε
µέτρα. Γιατί, βεβαίως, αυτό το οποίο πήγατε στην Ευρώπη δεν
αντέχει. Πρέπει να προχωρήσουµε.

Και κάνω έκκληση στον αξιότιµο Πρόεδρο της Βουλής, οι επι-
τροπές αυτές, οι οποίες είναι πολλές και θα γίνουν και περισσό-
τερες και θα κοστίσουν πάρα πολλά χρήµατα, να µην είναι
αµειβόµενες. Εγώ πάντως στους δικούς µου Βουλευτές έχω
δώσει οδηγία ότι δεν θα δεχθούν ούτε 1 ευρώ για συµµετοχή
στις επιτροπές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
∆εν µπορούµε να λέµε για διερεύνηση των εξόδων του κρά-

τους και να κάνουµε επιτροπές αµειβόµενες. Στο κάτω-κάτω είναι
µέσα στη δουλειά µας. Όπου µπορούµε να κόψουµε.

Τολµήστε, κύριε Πρωθυπουργέ. Έχετε ιστορική ευθύνη να µας
βγάλετε από αυτό το αδιέξοδο το οποίο, εν πολλοίς, κληρονο-
µήσατε από άλλες κυβερνήσεις και όχι αναγκαστικά µόνο από
την κυβέρνηση Καραµανλή. Με το να έχουµε εδώ µία εικόνα δυ-
στυχίας, δυσπραγίας, αλλά να µην παίρνουµε µέτρα, δεν ωφε-
λούµε κανέναν. Πρέπει να καταλάβουµε ότι η κατάσταση είναι
ιδιαίτερα πνιγηρή.

Είπε ο Πρωθυπουργός ότι υπάρχει κίνδυνος για την εθνική κυ-
ριαρχία και το περάσαµε έτσι. Τα πράγµατα είναι ιδιαίτερα ζο-
φερά. Και θα ήθελα να σας µεταφέρω κάποιες σκέψεις και
κάποιες πληροφορίες.

Κύριε Πρωθυπουργέ, ο Τούρκος Πρωθυπουργός βρίσκεται
στη δυσκολότερη καµπή της πολιτικής του ιστορίας. Και πρέπει
να συνειδητοποιήσουµε όλοι µας ότι η Τουρκία, οσάκις είχαµε
έλλειµµα πρωθυπουργίας έβρισκε να κάνει το κάτι τι. Θυµίζω το
1955 µε ηµίνεκρο τον Παπάγο, θυµίζω το 1974 χωρίς κυβέρνηση
η χώρα, θυµίζω το 1996 που ακόµη δεν είχε αναλάβει ο πρώην
Πρωθυπουργός κ. Σηµίτης και στο µεταίχµιο εκείνο βρίσκει ευ-
καιρία η Τουρκία και µας τσιγκλάει. Επειδή πολύ σύντοµα η
Τουρκία θα βρεθεί σε αυτήν τη θέση, ετοιµαστείτε για κάποιους
σχεδιασµούς. ∆εν λέω για προβοκάτσιες και τέτοιου είδους προ-

σβολές, αλλά ένα σχεδιασµό της επόµενης ηµέρας.
Ο κ. Ερντογάν σήµερα, τόσο από τον Αµερικάνο, αλλά και από

την Ευρώπη, θεωρείται περίπου σουλτάνος. Έχει πάρει ψηλά τον
αµανέ, δεν παρακολουθεί κανέναν, αυθαιρετεί και έδωσε ήδη σε
επτά χώρες, όπως είναι η Υεµένη, για να καταλάβετε, αλλά και η
Συρία, άρση της βίζας. Ο καθένας αντιλαµβάνεται τι σηµαίνει
αυτό, τι κόσµος διακινείται και πόσο αυτό ανησυχεί την Ουάσι-
γκτον.

Πιστεύω, λοιπόν, ότι ήδη ψάχνονται για να βρουν λύσεις σαν
και αυτές που βρίσκουν οι Αµερικανοί, όταν χρειάζεται. Και υπεν-
θυµίζω τη ρήση του Κριστόφερ το 1993, του Υπουργού Εξωτε-
ρικών, εδώ στη χώρα µας «θα έχετε εκλογές, κύριε Μητσοτάκη,
τον Οκτώβριο» που είπε στη Βουλιαγµένη. Πιστεύει, λοιπόν, ο
Αµερικανός ότι έχει τρόπο να επιβάλει εκλογές στη γείτονα
χώρα. Θα βρει τη λύση. Πιστεύω, λοιπόν, ότι έχουµε ένα ιδιαί-
τερα ανασφαλές περιβάλλον.

∆εν θέλω να προχωρήσω σε περισσότερες λεπτοµέρειες,
αλλά ελπίζω ότι κατά τη διάρκεια της συζητήσεως που θα έχω
µαζί σας, µετά την πρόσκληση –βέβαια, θα έλεγα να δώσετε
µία ευκαιρία στον κ. Σαµαρά να πάει στην Υπαπαντή αύριο, γιατί
είναι εκεί και ο Πατριάρχης, µία ηµέρα µετά δεν χάλασε ο κό-
σµος- θα έχω την ευκαιρία να σας πω ότι και από τη ∆ύση τα
πράγµατα δεν είναι πολύ καλά. Θα έχετε πρόβληµα µε την Αλ-
βανία ή καλύτερα, θα έχουµε πρόβληµα. Και αυτό το πρόβληµα
από την Αλβανία δεν είναι αυτοφυές µέσα από την Αλβανία. Είναι
κάποιοι άλλοι γείτονες, οι οποίοι θέλουν να ελέγξουν την Αλβα-
νία, όπως ιστορικώς την ήλεγξαν και δηµιουργούν προβλήµατα.
Και σας µιλάω για την απόφαση του Συνταγµατικού τους Συµ-
βουλίου µε ό,τι συνέβη.

Άρα, λοιπόν, ανοίγονται αντί να κλείνουν µέτωπα. Όλα αυτά
τα µέτωπα, συν το µόνιµο µέτωπο το οποίο έχουµε µε τα Σκόπια,
δεν µας επιτρέπουν να βρισκόµαστε σε αυτήν την οικονοµική κα-
χεξία. Πρέπει να βρούµε λύση και να φύγουµε γρήγορα. ∆εν δια-
κινδυνεύει η Ελλάδα µόνο µε πτώχευση. Κινδυνεύουµε µε όλα
αυτά τα οποία συµβαίνουν στο εξωτερικό και πρέπει να είµαστε
πανέτοιµοι. ∆εν µπορεί να ασχολούµεθα εδώ ακόµη µε αυτά τα
θέµατα τα φθηνά και τα λίγα και τα ταπεινά. Πρέπει να ασχολη-
θούµε, επιτέλους, µε τα σοβαρότερα θέµατα.

Και χάρηκα ιδιαίτερα πολύ που ο αξιότιµος Αρχηγός της Αξιω-
µατικής Αντιπολιτεύσεως κατάλαβε επιτέλους αυτά τα οποία του
έλεγα για τους µετανάστες και άλλαξε θέση απ’ αυτά που έλεγε
στο Βήµα πριν από τρεις µήνες. Είναι τεράστιο πρόβληµα για την
Ελλάδα και για την οικονοµία.

Όταν, βεβαίως, ο κύριος Υπουργός Εργασίας, ο κ. Λοβέρδος,
έλεγε ότι θα έχουµε ένα εκατοµµύριο ανέργους, είπα εδώ στη
Βουλή ότι θα είναι ένα εκατοµµύριο τετρακόσιες χιλιάδες του
χρόνου. Όταν θα ελληνοποιήσουµε πεντακόσιες χιλιάδες µετα-
νάστες, το κεφάλαιο αυτό το οποίο κάνει τα έργα τα µεγάλα, δεν
θα πάρει από τους ελληνοποιηµένους που θα έχουν µεροκάµατο
όσο οι Έλληνες, θα πάρει από τη µαύρη εργασία. Οπότε όλοι
αυτοί θα µείνουν άνεργοι και θα τους φορτωθούµε. Και το πε-
ριοδικό «ΕΠΙΚΑΙΡΑ» το οποίο ανήκει σ’ ένα εξαίρετο όνοµα, σε
µία εξαίρετη οικογένεια, το οποίο υπηρέτησε πολλαπλώς και ευ-
πειθώς το ΠΑΣΟΚ, η οικογένεια Λιβάνη, είχε προχθές εξώφυλλο
ότι ετοιµαζόµαστε να δώσουµε σε δύο χρόνια, σε επτακόσιες πε-
νήντα χιλιάδες ανθρώπους σύνταξη. ∆ηλαδή όλοι αυτοί που
ήρθαν από τη Βουλγαρία και τη Ρουµανία κουβαλώντας όµως έν-
σηµα για σύνταξη 80 ευρώ ή 100 όσο είναι εκεί, θα έρθουν εδώ
σε µας να πάρουν 500 ευρώ και θα τιναχθούν στον αέρα τα τα-
µεία και θα ψάχνουµε να βρούµε καινούργιους πόρους-φόρους
για να µπορέσουµε να κρατήσουµε τα ταµεία. Είναι τεράστιο
θέµα. Τι σας βιάζει να το κάνετε; Γιατί αυτή η πρεµούρα; Έχουµε
λύσει όλα τα άλλα θέµατα για να πάµε να τακτοποιήσουµε αυτό
το θέµα;

Είµαι σίγουρος ότι κάποιοι θα σας το είπαν και στο Νταβός.
Είναι ενοχληµένη όλη η Ευρώπη µ’ αυτό το θέµα, γιατί η ελλη-
νοποίηση πεντακοσίων χιλιάδων µουσουλµάνων δηµιουργεί πρό-
βληµα. Όταν, λοιπόν, πάρει διαβατήριο ελληνικό αυτός είτε
λέγεται για παράδειγµα, Κώστας Γείτονας ή λέγεται Μαρκόπου-
λος ή λέγεται Αλί Χασάν, το διαβατήριο του θα έχει την ίδια δι-
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είσδυση στην Ευρώπη, το ίδιο δικαίωµα. Θα µπορεί να πάει στην
Ευρώπη. Οπότε, λοιπόν, εµείς χαλάµε τη µεταναστευτική πολι-
τική όλης της Ευρώπης. Και έρχεται και σου λέει το Λονδίνο,
ποιος µου λέει εµένα ότι δεν θα έρθουν πενήντα χιλιάδες ή εβδο-
µήντα χιλιάδες εδώ στο Λονδίνο; Και ήδη το θέµα έχει φθάσει
στη Βουλή των Λόρδων.

∆ηµιουργούµε θέµατα εκ του µη υπάρχοντος. Τι µας χρειάζε-
ται, γιατί τώρα πρέπει να γίνει αυτό; Και τι βιασύνη είναι αυτή;
Και γιατί να µη γίνει µία επιτροπή διακοµµατική, να ψάξουµε όλες
τις παραµέτρους, να κατατεθεί ένα πόρισµα και να προχωρή-
σουµε σε µία ρύθµιση που να µην είναι ενοχλητική και προβλη-
µατική για την πατρίδα; Για ποιο λόγο;

Προχωράτε στον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», τον οποίο πριν ακόµα τον
φέρετε στη Βουλή, τον στείλατε στην αγκαλιά του Ιπποκράτη.
Αρρωστηµένη υπόθεση εν τη γενέσει. Ποιος θα ενωθεί µε ποιον;
Έρχονται οι δήµαρχοι στο γραφείο και ρωτούν «Με ποιον ενώ-
νοµαι»; Και γιατί να ξέρω εγώ; Εδώ δεν ξέρει ο κ. Ραγκούσης
ποιος δήµος ενώνεται µε ποιον, ποιες θα είναι οι περιφέρειες,
ποιοι νοµοί ενώνονται και αυτή η ένωση τι επικινδυνότητα µπορεί
να βγάζει εάν ταυτοχρόνως ελληνοποιήσουµε και αυτούς τους
µουσουλµάνους; Τι κίνδυνο µπορεί να βγάλει;

Και αν αύριο το πρωί σου προκύψει στη Θράκη, στο διαµέρι-
σµα της Θράκης κάποιος µουσουλµάνος -που δεν είναι αδύνατον
µε την πληθυσµιακή διαφορά η οποία δηµιουργείται τώρα- και
σου βγάλει µία νόρµα ότι οι σχέσεις όλων µε την περιφέρεια γί-
νονται σε δύο γλώσσες, ελληνικά και τουρκικά; Τι θα κάνεις; Θα
τρέξεις εσύ µετά εδώ να πεις ότι δεν δέχοµαι τα τουρκικά; ∆η-
λαδή, θα ξεκινήσουµε µόνοι µας µία διαδικασία Κοσόβου;

Και αυτό, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν είναι δικό µου.
Εγώ το έκλεψα από το δικό σας εισηγητή, όταν συζητείτο το
θέµα για τις υπερνοµαρχίες. Αυτό το επιχείρηµα χρησιµοποίησε
άρα και εγώ δικό σας επιχείρηµα χρησιµοποιώ. Αυτό που ελέχθη
εδώ από ένα µεγάλο πολιτικό, που δεν είναι σήµερα στην Αί-
θουσα. Αυτό το επιχείρηµα το ανασύρω και το φέρνω στην πραγ-
µατικότητα σήµερα. Τι θα σου συµβεί αύριο το πρωί;

Γιατί, λοιπόν, δεν καθόµαστε σε µία διαδικασία πιο φρόνιµη,
µε µια µεγαλύτερη µελέτη και µια καλύτερη απόδοση;

Και έρχοµαι, κύριε Πρωθυπουργέ, στον εκλογικό νόµο. Γιατί
να ενισχύσουµε την εθνική κυριαρχία; Καταργούµε τη λαϊκή κυ-
ριαρχία. ∆ιορίζουµε τους Βουλευτές. Γιατί να πλατύνουµε τη δη-
µοκρατία και να εκλέγεται Ευρωβουλευτής; Στενεύουµε τη
δηµοκρατία. Να διορίζεται και Βουλευτής. Για ποιο λόγο;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του Προέδρου του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού)

Είπατε ότι είναι για λόγους διαφάνειας και µη διαφθοράς. ∆η-
λαδή ο Βουλευτής της Ευρυτανίας ή ο Βουλευτής της Φλώρινας
τα «πιάνει». Και τι µπορεί να κάνει; Ερωτώ: Τι µπορεί να κάνει ο
Βουλευτής µιας περιφέρειας; Είµαστε σοβαροί σε αυτήν την Αί-
θουσα; Πάµε, δηλαδή, να καταστήσουµε τους Αρχηγούς αυτο-
κράτορες. Οπότε υπάρχει άλλος κίνδυνος: Να έρχεται ο µεγάλος
επιχειρηµατίας και να σου λέει «θέλω αυτόν Βουλευτή! ∆ιόρισέ
µου τον και θα σου δώσω το αντίδωρό σου.»

Ο κίνδυνος είναι εµφανής. Να µην πηγαίνουµε από το ένα
άκρο στο άλλο άκρο. Να µετριάσουµε τις περιφέρειες. Το κατα-
λαβαίνω. Να ενώσουµε τις περιφέρειες, για να µην υπάρχουν µο-
νοεδρικές. Γιατί και εκεί, βεβαίως, είναι έλλειµµα δηµοκρατίας.
Το καταλαβαίνω. Φτιάξτε περιφέρειες που να έχουν περίπου ίσο
αριθµό και αφήστε να λειτουργήσει η λαϊκή ετυµηγορία.

Αφήστε να µπορεί ο λαός να αποφασίσει. Ας µην καταργούµε
το λαό, όπως τον έχουµε καταργήσει µε τα δηµοψηφίσµατα!
Τριάντα πέντε χρόνια δηµοκρατίας, τριάντα πέντε χρόνια Σύ-
νταγµα που επιβάλλει δηµοψήφισµα και κανένα δηµοψήφισµα
δεν έγινε! Φοβηθήκαµε να ρωτήσουµε, για να µπούµε στην ΟΝΕ.
Φοβηθήκαµε για το Ευρωσύνταγµα. Φοβηθήκαµε για την υποκα-
τάσταση του Ευρωσυντάγµατος. Φοβηθήκαµε για το ευρώ. Τώρα
φοβόµαστε για τη µεγάλη αλήθεια, για τους µετανάστες.

Πάµε στο λαό! Επιτέλους, πιστεύω ότι όλοι µας σε αυτήν την
Αίθουσα δεν µπορεί παρά να είµαστε δηµοκράτες. Ας σεβα-
στούµε τον κυρίαρχο όλων, που είναι ο λαός. Πάµε στο λαό να
µας πει αν θέλει ή όχι αυτό το νοµοσχέδιο που έρχεται για τους
λαθροµετανάστες. Πιστεύω ότι ο λαός έχει αίσθηµα. Σε όλες τις

δηµοσκοπήσεις είναι πάνω από 80%. Φοβάστε το λαό και γι’ αυτό
επιχειρείτε ερήµην του λαού.

(Όρθιοι οι Βουλευτές του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού χει-
ροκροτούν ζωηρά και παρατεταµένα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία
παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής πενήντα ένας µαθητές
και µαθήτριες και επτά συνοδοί - εκπαιδευτικοί από το 5ο Γυ-
µνάσιο Πτολεµαΐδας Κοζάνης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Παρακο-
λουθώντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τη σηµερινή συζήτηση
ένας ξένος, ένας εξωτερικός παρατηρητής θα διαµόρφωνε την
εντύπωση ότι η Ελλάδα είναι η χώρα του διαλόγου. Για εµάς,
όµως, που ζούµε σε αυτήν τη χώρα γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά
ότι η Ελλάδα είναι µάλλον όχι η χώρα του διαλόγου, αλλά η χώρα
του παραλόγου!

Τα πιο ωραία χρόνια από τη Μεταπολίτευση και µετά τα σπα-
ταλήσαµε συζητώντας και ακροβατώντας χάριν της διαφάνειας,
την οποία διαφάνεια τελικά ποτέ δεν καταφέραµε να οικοδοµή-
σουµε. Μάλλον αντί να την οικοδοµήσουµε την εντοιχίσαµε και
αφήσαµε τη διαφθορά ανενόχλητη να πλουτίζει, να γιγαντώνε-
ται, να αυθαδιάζει, να κυβερνά και να µοιάζει και αήττητη.

Από το 1989 ακόµη τα κόµµατα συζητούν για τη διαφάνεια και
τη διαφθορά, όταν τότε η πολιτική των νέων τζακιών, της τότε
κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ –θα θυµάστε- γέννησε το τέρας που
ονοµάστηκε «Κοσκωτάς». Έκτοτε και επί µία εικοσαετία υπό το
φόβο του διασυρµού του πολιτικού συστήµατος ποτέ δεν ενι-
σχύθηκαν οι κανόνες διαφάνειας, αλλά έγιναν αδιαπέραστοι οι
κανόνες ασυλίας.

Για να µην ξαναζήσει δήθεν ο τόπος ειδικά δικαστήρια, το πρό-
βληµα της διαφθοράς γίνεται ολοένα και εντονότερο. Σήµερα
δεν υπάρχει κανένας πολίτης που να µας εµπιστεύεται ότι µπο-
ρεί αυτές οι εξεταστικές επιτροπές να οδηγήσουν σε κάποια χει-
ροπιαστά αποτελέσµατα, να αποδώσουν έστω πολιτικές
ευθύνες, µιας και ποινικές ευθύνες ποτέ δεν µπορούν να απο-
δοθούν.

Έτσι, λοιπόν, από την Αγία Τράπεζα της Μονής Βατοπεδίου,
µέχρι τις τράπεζες της Ελβετίας και τις συµβεβληµένες τράπεζες
µε τις επιχειρηµατικές και άλλες δραστηριότητες της
«SIEMENS», το πρόβληµα της διαφθοράς γίνεται ολοένα και
εντονότερο. Και στο µεταξύ ενώ εκείνα τα τζάκια καθορίζουν τις
ανάγκες της κοινωνίας και της οικονοµίας, όλο και καινούργια
τζάκια αναδεικνύονται, τα οποία εισχωρούν σε προβληµατικές ή
µη επιχειρήσεις και κυρίως, σε επιχειρήσεις που διαπλέκονται,
είτε µε την ενηµέρωση είτε µε το ποδόσφαιρο. Χωρίς εµφανές
επιχειρηµατικό πλάνο απλώς αγοράζουν. Ποιος ασχολείται αλή-
θεια µε αυτές τις δραστηριότητες; Ποιος τις παρακολουθεί;

Το µεγαλύτερο πρόβληµα είναι οι προµήθειες και οι αναθέσεις
έργων. Πρόκειται για ένα σύστηµα αξιών, το οποίο έχει αναδεί-
ξει τη διαπλοκή ως το ακλόνητο πολιτικό σύστηµα. Το βλέπουµε
το σύστηµα αυτό να καθοδηγεί την πολιτική εξουσία και την
κοινή γνώµη µε τα λεγόµενα αντιδηµοφιλή µέτρα, τα οποία πρέ-
πει να ληφθούν για τη διάσωση της χρεοκοπηµένης οικονοµίας,
µη και πληρώσουν όσοι πλούτισαν ανόµως ή πλούτισαν σκανδα-
λωδώς σε βάρος του δηµόσιου συµφέροντος, µη και χρηµατο-
δοτήσουν τη διάσωση της ελληνικής οικονοµίας όλοι όσοι τα
τελευταία χρόνια συγκέντρωσαν αµύθητο πλούτο στα χέρια
τους, χάριν της ευνοϊκής µεταχείρισης των κυβερνήσεων. Να
πληρώσουν πάλι όσοι συνήθως και πάντα χρηµατοδοτούν τον
«πίθο των ∆αναΐδων». Να πληρώσουν πάλι όσοι είναι καταδικα-
σµένοι εν ζωή να βιώνουν το µαρτύριο του Ταντάλου ή του Σί-
συφου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από δέκα χρόνια ο τότε
Πρόεδρος του Συνασπισµού ο Νίκος Κωνσταντόπουλος και ο
Φώτης Κουβέλης είχαν ζητήσει και συναντήθηκαν µε σας, Πρόε-
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δρε κύριε Κακλαµάνη, ήσασταν τότε Πρόεδρος της Βουλής, στο
πλαίσιο της πρωτοβουλίας που είχαµε αναλάβει τότε για τη δια-
φάνεια στην πολιτική και οικονοµική ζωή της χώρας.

Υπενθυµίζω σε όλους και όλες πως εκείνη την εποχή οι λέξεις
«διαφθορά» και «διαπλοκή» ήταν περίπου απαγορευµένες λέξεις.
Και όποιος τολµούσε να θίξει το µεγάλο αυτό θέµα είχε να αντι-
µετωπίσει την επίθεση όλου εκείνου του πλέγµατος εξουσίας, οι-
κονοµικής δύναµης και Μέσων Ενηµέρωσης που καλλιεργούσαν
τότε το µύθο της ισχυρής Ελλάδας που τρέχει µε ιλιγγιώδη τα-
χύτητα τους ρυθµούς ανάπτυξης και προετοιµάζει τη µεγάλη
ιδέα των Ολυµπιακών Αγώνων.

Μιλήσαµε τότε, αν θυµάστε, για τις πέντε θεσµοθετηµένες και
άτυπες εξουσίες, πέραν της εκτελεστικής, της δικαστικής και της
νοµοθετικής, της εξουσίας των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης και
της υπέρτατης εξουσίας της διαπλοκής. Στον πρώην Πρόεδρο
της Βουλής τότε καταθέσαµε τις προτάσεις µας για τη λειτουρ-
γία της Βουλής, για τις αρµοδιότητες της Επιτροπής Θεσµών,
για την κυριαρχία της αγοράς, για την αποτελεσµατική αντιµε-
τώπιση της διαφθοράς, για τη διαχείριση των Κοινοτικών Πλαι-
σίων Στήριξης, για τους εξοπλισµούς, για τις ανεπάρκειες του
πολιτικού συστήµατος. Έχουν περάσει από τότε δέκα χρόνια. Τι
έχει αλλάξει; Έχει αλλάξει κάτι; Θα έλεγε κανείς πως ναι, έχει
αλλάξει. Έχουν πολλαπλασιαστεί οι εστίες διαφθοράς και δια-
πλοκής στον τόπο.

Κανείς δεν έλαβε σοβαρά τις προτάσεις που καταθέσαµε τότε.
Έχουν περάσει δέκα χρόνια, κύριοι της Κυβέρνησης, και µόλις
προχθές κλήθηκε ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος Φώτης
Κουβέλης να καταθέσει ξανά τις προτάσεις του για την Επιτροπή
Θεσµών και ∆ιαφάνειας. Έχουν περάσει δέκα χρόνια, µέσα στα
οποία είχαµε τέσσερις εκλογικές αναµετρήσεις και δύο εναλλα-
γές κυβερνήσεων, όλες στο όνοµα της διαφάνειας ή της κατα-
πολέµησης της διαπλοκής και της διαφθοράς. Χάσαµε όλες τις
ευκαιρίες. Χάσαµε δύο σηµαντικότατες ευκαιρίες µέσα από τις
συνταγµατικές αναθεωρήσεις. Χάσαµε όλες τις πολιτικές πρω-
τοβουλίες που θα µπορούσαν να δώσουν διέξοδο από αυτό το
γερασµένο και άρρωστο πολιτικό και οικονοµικό σύστηµα.

∆έκα χρόνια πριν όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, των
κοµµάτων εξουσίας, σχηµάτιζαν πολλοί από εσάς ουρές µπας
και κλείσουν κάποιο ραντεβού να φάνε µε τον κ. Χριστοφοράκο.
Σήµερα, κάνετε όλοι πως δεν τον γνωρίζετε, δεν τον έχετε δει
ποτέ. Μόνος του έτρωγε ο κ. Χριστοφοράκος σ’ αυτά τα περί-
φηµα ραντεβού.

Σήµερα όλοι θέλετε να κάνετε σταυροφορίες για την καταπο-
λέµηση της διαφθοράς. ∆έκα χρόνια πριν όµως, κανείς σας δεν
ήθελε να ακούει γι’ αυτές τις λέξεις. Όποιος µιλούσε ήταν ή λαϊ-
κιστής, είτε γραφικός είτε θεσµολάγνος είτε ήθελε να παριστά-
νει τον εισαγγελέα, τέτοια µας λέγατε, τέτοια λέγατε στους
Βουλευτές του Συνασπισµού και του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς και στους επικεφαλής του.

Το πρόβληµα, κύριε Πρωθυπουργέ και κύριοι της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, δεν λύνεται ούτε µε συσκέψεις υπό τον Πρόε-
δρο της ∆ηµοκρατίας ούτε µε προ ηµερησίας διατάξεως συζη-
τήσεις στην Βουλή. Το πρόβληµα της διαφθοράς είναι
διαχρονικό και, επιτρέψτε µου, είναι δικοµµατικό, είναι προϊόν
της Μεταπολίτευσης, είναι δικό σας αποτέλεσµα, δεν είναι φυ-
σικό φαινόµενο, δεν είναι καιρικό φαινόµενο. ∆εν µπαίνετε καν
στον πυρήνα του προβλήµατος. Η διαπλοκή και η διαφθορά
πρώτα και κύρια απορρέουν από ένα αποτυχηµένο παραγωγικό
µοντέλο. ∆εν είναι πρόβληµα απλά θεσµικό, είναι πρόβληµα πρω-
τίστως πολιτικό. Η έλλειψη διαφάνειας, η διαπλοκή, η διαφθορά
είναι φαινόµενα συστηµικά.

Αλλά τι να πω εγώ όταν το είπε αυτό δυο φορές ο Πρωθυ-
πουργός και άλλη µια ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης. Μεγεθύνουν την οικονοµική κρίση τα προβλήµατα
αδιαφάνειας και διαφθοράς, δεν τη δηµιουργούν. Κρατούν
όµηρο το πολιτικό σύστηµα από ποικιλώνυµα οικονοµικά συµ-
φέροντα και η καταπολέµησή τους απαιτεί ριζικές τοµές και αλ-
λαγές στο πολιτικό σύστηµα, αλλά και στο παραγωγικό µοντέλο,
στο οικονοµικό µοντέλο, αλλαγές που απαιτούν ρήξεις µε τα µε-
γάλα οικονοµικά συµφέροντα, που ακόµα και τώρα, σε περίοδο
βαριάς ύφεσης, αντιµετωπίζουν την κρίση ως ευκαιρία για µεγα-

λύτερη αναδιανοµή του πλούτου υπέρ των δικών τους συµφε-
ρόντων. Συνεπώς χωρίς απόφαση για ρήξεις µε αυτά τα συµφέ-
ροντα, ούτε τη διαπλοκή θα αντιµετωπίσουµε ούτε φυσικά και
έξοδο από την κρίση πρόκειται να δούµε.

Και οι επί µέρους παρεµβάσεις, όσο θετικές και να είναι, δεν
θα µας σώσουν από τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει σήµερα η
ελληνική κοινωνία, από την ανεργία, από τη συρρίκνωση της αγο-
ραστικής δύναµης των πολιτών, από την ελαστικοποίηση των ερ-
γασιακών σχέσεων. Άρα, λοιπόν, πρέπει να κατανοήσουµε ότι
αυτό που χρειαζόµαστε είναι ένα άλλο οικονοµικό µοντέλο, είναι
ένα άλλο µοντέλο ανάπτυξης που θα έχει στο επίκεντρο τους ερ-
γαζόµενους και όχι τους τραπεζίτες, που θα υπερασπίζεται το
δηµόσιο τοµέα και δεν θα χαρίζει στην ιδιωτική ασυδοσία το δη-
µόσιο πλούτο της χώρας.

Κύριε Πρωθυπουργέ, σας άκουσα για άλλη µια φορά να µι-
λάτε για τον εκλογικό νόµο. Κανένας εκλογικός νόµος δεν πρό-
κειται να φέρει τις µεγάλες ανατροπές και ρήξεις µε το
κατεστηµένο. Βεβαίως, εάν µας φέρνατε την πρόταση για απλή
και άδολη αναλογική, που θα έθετε σε µια εντελώς διαφορετική
λειτουργία το πολιτικό µας σύστηµα, πιθανόν αυτό να ήταν µια
µεγάλη ανατροπή, που θα δηµιουργούσε άλλους κανόνες λει-
τουργίας του πολιτικού συστήµατος, µε περισσότερη δηµοκρα-
τία, περισσότερη διαφάνεια, θα έβγαιναν στο προσκήνιο οι
πολιτικές θέσεις και ο κόσµος, ο λαός, οι πολίτες θα ψήφιζαν µε
βάση αυτές. Όµως δεν φέρνετε αυτό.

Επικαλείστε το γερµανικό εκλογικό σύστηµα, αφού, βεβαίως,
το προσαρµόσετε στις κοµµατικές σας ανάγκες είτε έτσι όπως
είναι, είτε νοθευµένο «αλά greca» όµως. Το γερµανικό εκλογικό
σύστηµα ήταν αυτό το οποίο εφαρµόστηκε φυσικά στη Γερµανία
και δεν απέτρεψε το µεγαλύτερο σκάνδαλο πολιτικού χρήµατος
στην Ευρώπη και στον κόσµο. ∆εν απέτρεψε τη «SIEMENS» και
την κάθε «SIEMENS» να χρηµατοδοτεί κυβερνήσεις, κόµµατα,
πολιτικά πρόσωπα όχι µονάχα στη χώρα µας, αλλά και σε ολό-
κληρο τον κόσµο.

Μην επιχειρηµατολογείτε, λοιπόν, µε αλλαγές εκλογικών
νόµων τις πολιτικές σας προθέσεις να ανοίξετε θέµατα διαφά-
νειας και καταπολέµησης της διαφθοράς. Και, επιτρέψτε µου,
όλη τη διαδροµή της αδιαφάνειας και της διαπλοκής τη βλέ-
πουµε καθηµερινά µπροστά µας τούτες τις ηµέρες µε τις αγρο-
τικές κινητοποιήσεις, µε τις κινητοποιήσεις του πιο παραγωγικού
και δηµιουργικού κοµµατιού της ελληνικής κοινωνίας, των αγρο-
τών, της Ελλάδας της δηµιουργίας και της παραγωγής -των
οποίων ο αγώνας θα έπρεπε όλους εδώ να µας κάνει υπερήφα-
νους- που αυτές τις ηµέρες αγωνίζονται για το δικαίωµά τους να
ζουν µε αξιοπρέπεια, για το δικαίωµά τους να µένουν στον τόπο
τους και να καλλιεργούν τη γη τους και οι οποίοι δέχονται διαρ-
κώς από την πλευρά της Κυβέρνησης µια απίστευτη και εξοργι-
στική επίθεση συκοφαντίας.

Σας υπενθυµίζω, λοιπόν, ότι ένας βασικός λόγος που αυτοί οι
άνθρωποι εξεγείρονται και βγαίνουν στους δρόµους, είναι ο τρό-
πος µε τον οποίο έγινε τα τελευταία είκοσι χρόνια από τις κυ-
βερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας η καταβολή
των κοινοτικών ενισχύσεων. Ούτε τα µισά απ’ όσα πραγµατικά
δικαιούνται δεν πήραν. Και ακόµα χειρότερα, οι τράπεζες, ακόµα
και η Αγροτική Τράπεζα φρόντισαν να εξασφαλίσουν πρώτα απ’
όλα τα δικά τους συµφέροντα παρακρατώντας τις ληξιπρόθε-
σµες οφειλές των αγροτών.

Αυτό, κύριε Πρωθυπουργέ, για να θυµηθώ και ένα ρητό που
έχει να κάνει µε τον προκάτοχό σας, δεν είναι µόνο ανήθικο αλλά
είναι και εντελώς παράνοµο. Και µη σπεύσετε να ρίξετε για άλλη
µία φορά την ευθύνη στην προηγούµενη κυβέρνηση. Είναι χρό-
νια τώρα που και το ΠΑΣΟΚ, είτε ως κυβέρνηση είτε ως αντιπο-
λίτευση, συντηρεί µαζί µε τη Νέα ∆ηµοκρατία ένα διάτρητο,
αδιαφανές σύστηµα διαχείρισης των αγροτικών ενισχύσεων. Αντί
να χαράξετε εθνική στρατηγική για την αγροτική οικονοµία, το
µόνο που κάνατε και απ’ ό,τι φαίνεται πρόθεσή σας είναι να το
συνεχίσετε, είναι η κατασπατάληση ενός πακτωλού κοινοτικών
και εθνικών πόρων µε µοναδικό κριτήριο την εξαγορά ψήφων και
συνειδήσεων στον αγροτικό κόσµο, µε µοναδικό κριτήριο τη δι-
αιώνιση της διαπλοκής και της διαφθοράς στον αγροτικό κόσµο.

Πριν από λίγες ηµέρες βοµβαρδίσατε τα ΜΜΕ µε πληροφο-
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ρίες για τη διερεύνηση από την Κοµισιόν της νοµιµότητας του
πακέτου Χατζηγάκη. Βέβαια, η νοµιµότητα του άτοκου δανείου
προς τις συνεταιριστικές οργανώσεις του κ. Κοντού πέρασε στα
ψιλά. Όσο και να προσπαθείτε όµως, δεν µπορείτε να κρύψετε
από κανέναν ότι από τη δική σας κακοδιαχείριση, των κυβερνή-
σεων του ΠΑΣΟΚ, η χώρα, οι Έλληνες φορολογούµενοι χωρίς
καν να το ξέρουν έχουν πληρώσει πάνω από 1,5 δισεκατοµµύριο
ευρώ µόνο στο διάστηµα από το 1998 και µετά σε ευρωπαϊκά
πρόστιµα γι’ αυτές τις υποθέσεις.

Μη µας επαναλάβετε ότι υπάρχει πελατειακό σύστηµα, το ξέ-
ρουµε. Πείτε µας συγκεκριµένα µέτρα που έπρεπε να έχετε
πάρει από χθες, όχι από αύριο, από την πρώτη µέρα που αναλά-
βατε την Κυβέρνηση. Εάν σκοπεύετε στα αλήθεια να προστα-
τεύσετε τους αγρότες, να εξασφαλίσετε το εισόδηµα και το
µόχθο τους ιδίως µέσα σε συνθήκες οικονοµικής κρίσης και ασυ-
δοσίας της αγοράς, προχωρήστε σε µία ριζική αλλαγή της οικο-
νοµικής οργάνωσης των αγροτών. Αλλά αυτό δεν το τολµήσατε
ούτε σαν τίτλο να το συµπεριλάβετε στον περιβόητο κοινωνικό
διάλογο που οργανώσατε. Ενδεχοµένως να µην το επέτρεψαν οι
προνοµιακοί σας συνοµιλητές, οι απολύτως απαξιωµένες ηγε-
σίες στο συνδικαλιστικό και στο συνεταιριστικό αγροτικό χώρο.

Οι ξεσηκωµένοι αγρότες, όµως, για τους οποίους τόσο απα-
ξιωτικά αναφέρεστε πολλές φορές, κυρία Υπουργέ, είναι αυτοί
που µας δείχνουν όλο αυτό το κάδρο της διαφθοράς και της δια-
πλοκής στον αγροτικό χώρο. Ιδού, λοιπόν, ένα συγκεκριµένο
πεδίο που µπορείτε να δείξετε τις προθέσεις σας εάν θέλετε να
αντιµετωπίσετε τη διαφθορά και βεβαίως να κριθείτε.

Κύριε Πρωθυπουργέ, µην επιχειρηµατολογείτε ασκόπως προ-
σπαθώντας να συνδέσετε την προσπάθεια για έξοδο από την οι-
κονοµική κρίση µε τον πόλεµο κατά της διαφθοράς. Πρώτον,
γιατί στον τοµέα αυτό είναι λίγο δύσκολο να µιλάτε για διαφά-
νεια, διαβούλευση, όπως συνήθως λέτε, όταν το Πρόγραµµα
Σταθερότητας, το οποίο θα αποτελέσει το βασικό άξονα που θα
κινηθεί η οικονοµική πολιτική της χώρας, πέρασε στο πόδι σε µία
συζήτηση δύο ωρών από µία επιτροπή, τη στιγµή που είχατε υπο-
σχεθεί ότι θα το φέρετε εδώ στη Βουλή για συζήτηση.

Κυρίως µην τα συνδέετε αυτά τα δύο όταν δύο µέρες τώρα
ψάχνουµε να βρούµε την οµιλία σας στο Νταβός, µία οµιλία η
οποία έχει εξαφανιστεί από προσώπου γης. Ψάχνουµε στο δια-
δίκτυο, ρωτάµε να µάθουµε επακριβώς ποια είναι αυτά τα οποία
είπατε, δεν τα βρίσκουµε όµως, κύριε Πρωθυπουργέ. Γιατί; Τι
έχετε να κρύψετε; Γιατί δεν λέτε στον ελληνικό λαό τι ακριβώς
υποσχεθήκατε, τι ακριβώς είπατε στο Νταβός;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΪ∆ΟΣ: Στην τηλεόραση.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Μάθαµε τι
είπαν –υπήρχαν και δηµοσιογράφοι- κύριε συνάδελφε, και γι’
αυτό ανησυχούµε. Μάθαµε τι ειπώθηκε. Και αυτά που ειπώθηκαν
εκεί, πρέπει να ειπωθούν κι εδώ, διότι δεν ειπώθηκαν προεκλο-
γικά. ∆ιότι κανείς δεν ήξερε προεκλογικά, όταν πήγαινε να ψη-
φίσει, ποιος θα πληρώσει το µάρµαρο. Τώρα, όµως, σιγά – σιγά
µαθαίνουµε. Και θα ήθελα να σας πω ότι εµείς θα επιµείνουµε
για να γίνει αυτή η συζήτηση.

∆εύτερον, κύριε Πρωθυπουργέ, δεν µπορείτε να συνδέετε την
οικονοµική κρίση µε τον πόλεµο κατά της διαφθοράς, ακριβώς
γιατί ακόµα και εκεί που δεν είχαν τόση µεγάλη διαφθορά, όπως
είχαµε εδώ, δεν σώθηκαν. Κοιτάξτε το παράδειγµα της Ισλαν-
δίας. Έβδοµη χώρα στον κόσµο σε θεσµούς διαφάνειας και στην
καταπολέµηση της διαφθοράς και χρεοκόπησε. Όπως είπα, λοι-
πόν, παραπάνω, αλλού βρίσκεται ο πυρήνας του προβλήµατος.
Όσο το πολιτικό σύστηµα χαϊδεύει τα αυτιά των τραπεζιτών, των
πολυεθνικών, των καναλαρχών, τόσο θα µεγαλώνει η διαφθορά,
τόσο το πολιτικό σύστηµα θα υποχωρεί σε ισχύ, θα είναι όµηρος
των οικονοµικών συµφερόντων.

Αυτά τα δέκα χρόνια ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς µε πολιτικές πρωτοβουλίες και προτάσεις ανέδειξε το θέµα
της διαφάνειας και του µαύρου πολιτικού χρήµατος. ∆ώσαµε
µάχες µέσα και έξω από το Κοινοβούλιο. Το ίδιο κάνουµε και
τώρα. Τις ίδιες προτάσεις σας είπαµε και στη σύσκεψη των πο-
λιτικών Αρχηγών που καταθέσαµε πάλι δέσµη προτάσεων, που
µπορεί να είναι καθοριστικές και εποικοδοµητικές. Κι εκεί υπήρξε

η αίσθηση ότι υπάρχει κοινός τόπος. Μένουν βέβαια οι αποφά-
σεις και η εµπειρία µας λέει ότι αυτές θα αργήσουν πάρα πολύ.

Κύριε Πρωθυπουργέ, θα ήθελα –αν µου επιτρέπετε- να απευ-
θυνθώ και στον Πρόεδρο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, αλλά
δεν είναι εδώ.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ ( Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας):
Εδώ είµαι.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Α! εδώ είστε.
Συγγνώµη δεν σας είδα. Είχατε φύγει, αλλά ξανάρθατε. Θα
ήθελα να σας πάω λίγα χρόνια πίσω -γιατί είναι ωραίο το πινγκ –
πονγκ που παίζεται πολύ συχνά, «η προηγούµενη κυβέρνηση
φταίει για τα λάθη, εµείς παραλαµβάνουµε χάος και θα το διορ-
θώσουµε»- στην εποχή της µεγάλης ιδέας - θυµάστε;- των Ολυ-
µπιακών Αγώνων του 2004, επειδή ο Πρωθυπουργός είπε
µάλιστα ότι χάθηκαν τα λεφτά. Όσους και όσες αν ρωτήσετε,
δεν θα µπορέσουν να σας πουν πόσα δισεκατοµµύρια ευρώ ξο-
δεύτηκαν για τους Ολυµπιακούς Αγώνες. Όσους κι αν ρωτήσετε.
Γιατί, βεβαίως, αυτά τα ξεχνάµε, αλλά το αποτέλεσµα αυτής της
µεγάλης ιδέας ήταν καταστροφικό για τη χώρα. Υδροβιότοποι
καταστράφηκαν, το ρυθµιστικό της Αθήνας έγινε κουρελόχαρτο,
συστήµατα παρακολούθησης πληρώθηκαν και δεν παραλήφθη-
καν ποτέ. Στο Μαρούσι χάσκει το µεγαλύτερο αυθαίρετο των
Βαλκανίων, άχρηστες εγκαταστάσεις καταστρέφονται ή εκποι-
ούνται για ένα κοµµάτι ψωµί και όλα αυτά µε τις πιο αδιαφανείς
διαδικασίες, µε την προστασία ενός δικοµµατικού συστήµατος
διαπλοκής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Προέδρου)

Γι’ αυτό το θέµα, αλήθεια δεν προτάθηκε ποτέ να γίνει κάποια
εξεταστική επιτροπή. Και βεβαίως ποτέ δεν θα αποδοθούν ευ-
θύνες.

∆ώστε µου ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχετε δύο, τρία λεπτά,

όσα θέλετε.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Μας λέτε
πως οι καιροί είναι δύσκολοι. Να αποδεχθούµε ότι οι καιροί είναι
δύσκολοι. Μας ζητάτε συναίνεση κατά της διαφθοράς κι εµείς
σας απαντάµε: Μπορούµε να συµφωνήσουµε στην αλλαγή του
νόµου περί ευθύνης Υπουργών, µπορούµε να συµφωνήσουµε
στην αλλαγή του νόµου περί χρηµατοδότησης των κοµµάτων για
τις εκλογικές δαπάνες, µπορούµε να συµφωνήσουµε για την
αποτροπή δωροδοκίας σε περιπτώσεις προµηθειών του δηµο-
σίου, για την αλλαγή του θεσµικού πλαισίου για τα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης. Έστω και αργά αν δεσµευτείτε σε αυτά, µπορούµε
να συµφωνήσουµε. Και σας ζητάµε µάλιστα –και θα συµφωνή-
σουµε, είναι ένα θετικό βήµα αυτό- να δεσµευτείτε ώστε στην
επόµενη συνταγµατική αναθεώρηση όλα αυτά να γίνουν πράξη,
να µη µείνουν στα χαρτιά.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Να µην ξαναεµφανιστούµε στα
κανάλια.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε Κα-
κλαµάνη, αφήστε τα κανάλια, διότι εµείς είµαστε αυτοί οι οποίοι
εµφανιζόµαστε λιγότερο απ’ όλους,…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αυτό σας λέω απλά.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): ….δείτε τον
τηλεοπτικό χρόνο και το Ραδιοτηλεοπτικό Συµβούλιο δεν κάνει τη
δουλειά του σωστά.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όχι, να µην εµφανιζόµαστε
εµείς καθόλου στα κανάλια, οπότε θα δείτε πώς θα αλλάξουν τα
πράγµατα.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Μπορούµε
σ’ αυτό να συµφωνήσουµε και να συναινέσουµε. Μη µας ζητάτε
όµως συναίνεση σε επικοινωνιακά παιχνίδια, µη µας ζητάτε συ-
ναίνεση σε οικονοµικές πολιτικές που µας επιβάλλουν οι ξένοι
οίκοι και οι τράπεζες, αυτοί, δηλαδή, που δηµιούργησαν την
κρίση και σώθηκαν από το «ζεστό» κρατικό χρήµα πριν από ένα
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χρόνο. Μη µας ζητάτε συναίνεση στο όνοµα της διαφάνειας και
της καταπολέµησης της διαφθοράς για σκληρά οικονοµικά
µέτρα. ∆εν θα συναινέσουµε όταν το 21% του πληθυσµού της
χώρας βρίσκεται κάτω από το όριο της φτώχειας, όταν ένα εκα-
τοµµύριο εργαζόµενοι είναι σε καθεστώς ηµιαπασχόλησης, ανα-
σφάλιστοι και κακοπληρωµένοι, όταν οι αγρότες έχουν χάσει το
25% του εισοδήµατός τους σε µια δεκαετία και τώρα πάνε να χά-
σουν κι άλλα.

Να ξέρετε, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, ότι εµείς δεν
πρόκειται να σας αφήσουµε αυτό το Πρόγραµµα Σταθερότητας
-όπου µας µιλάτε διαρκώς για διαφάνεια και για διαβούλευση-
να το περάσετε και να το εφαρµόσετε εις βάρος των εργαζοµέ-
νων της χώρας και του ελληνικού λαού χωρίς συζήτηση στη
Βουλή. Αύριο θα στείλουµε επιστολή στον Πρόεδρο της Βουλής
µε την οποία θα ζητάµε να γίνει προ ηµερησίας διατάξεως συ-
ζήτηση στη Βουλή για το θέµα του Προγράµµατος Σταθερότη-
τας και για τις οικονοµικές εξελίξεις που είναι ραγδαίες. ∆εν
µπορεί να περάσει αυτή η πολιτική, ένα πρόγραµµα εξόντωσης
του ελληνικού λαού, δίχως να έχει συζητηθεί στο Ελληνικό Κοι-
νοβούλιο. Βεβαίως, θα ζητήσουµε από τους Έλληνες Βουλευ-
τές, µε αίσθηση ευθύνης να αναδείξουν το πόσο σκληρό είναι
αυτό το Πρόγραµµα, το πόσο αντιλαϊκό και αντικοινωνικό είναι
και θα ζητήσουµε από την Κυβέρνηση να µην το εφαρµόσει,
χωρίς την έγκριση του Ελληνικού Κοινοβουλίου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υπουρ-
γός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνη-
σης κ. Ραγκούσης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Πρόεδρε,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιθανόν αρκετοί από σας να θυ-
µάστε ότι η πρόταση του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης για τη σηµερινή συζήτηση ακολούθησε την πρωτοβουλία του
Πρωθυπουργού για τη σύγκληση του Συµβουλίου πολιτικών Αρ-
χηγών για το ίδιο θέµα. Είναι όµως σχεδόν απίθανο, οι περισσό-
τεροι δεν είναι εύκολο να θυµάστε ότι πέντε µόλις ηµέρες µετά
από το αίτηµα του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ψη-
φίσαµε σ’ αυτόν εδώ το χώρο, στη Βουλή των Ελλήνων, το νέο
νόµο για τις προσλήψεις.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β' Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κυρία ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Όπως γνωρίζετε, καταργήσαµε κάθε µορφή αδιαφανούς και
αυθαίρετης πρόσληψης. Πέντε µέρες µετά από την υποβολή του
αιτήµατος του Προέδρου της Νέας ∆ηµοκρατίας τελειώσαµε µε
κάθε δυνατότητα πελατειακής πρόσληψης «στο σκοτάδι» που
µέχρι τότε υπήρχε και αυτή τη θεµελίωση της διαφάνειας, στο
πιο «µαύρο βιβλίο» του πελατειακού κράτους, ζητήσαµε τότε –και
το ζητήσαµε πολλές φορές- από κοινού να την κάνουµε πράξη.
Καµµία κοµµατική σκοπιµότητα δεν είχαµε. Ποια θα µπορούσαµε
άλλωστε να έχουµε; Ζητήσαµε να θεµελιώσουµε µαζί τη διαφά-
νεια, εκεί όπου η διαφάνεια θεµελιώνει την αξιοκρατία, εκεί όπου
η διαφάνεια θεµελιώνει την αξιοπρέπεια χιλιάδων νέων και των
οικογενειών τους, εκεί όπου η διαφάνεια είναι όρος, για να στα-
µατήσουµε να είµαστε µία πολιτεία συναλλαγής και συνενοχής.

Εκείνη την ώρα ο κ. Σαµαράς στην πρώτη του ουσιαστικά από-
φαση ως νέος Αρχηγός της Νέας ∆ηµοκρατίας έδωσε τη γραµµή
και καθοδήγησε για το «όχι». «Όχι» διότι δεν ευνοούνταν επαρ-
κώς οι ήδη ευνοηµένοι της αδιαφάνειας, «όχι» είπε τότε η Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση, διότι δεν έµεναν πουθενά «παράθυρα»
αδιαφάνειας για πρώτη φορά από το 1974 δεν έµεναν εξαιρέσεις
και αστερίσκοι, αυτά που από υποσηµειώσεις γίνονται στη συνέ-
χεια –και το ξέρουµε όλοι πολύ καλά- «λεωφόροι» αδιαφανών
διορισµών. Το «όχι» τότε ήταν διότι οι πελατειακές επιλογές
έπρεπε να παραµείνουν, για να µπορούν κάποιοι να µοιράζουν
συµβάσεις µαθητείας, τα περίφηµα «STAGE», όπως γίνονταν
κάτω από αδιαφανείς συνθήκες και κατέληγαν, βεβαίως, σε απα-
ράδεκτες µονιµοποιήσεις νέων ανθρώπων, νέων δηµοσίων υπαλ-
λήλων, απαράδεκτες όσον αφορά στο νοµικό τους καθεστώς.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν µονιµοποιούνται τα
«STAGE», κύριε Υπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Λίγες µέρες µετά
από αυτή την άρνησή σας να συµβάλετε στο αυτονόητο, στην
ψήφιση ενός νόµου για την απελευθέρωση όλων µας από τη
ντροπή του ρουσφετιού, ζητήσατε προ ηµερησίας διατάξεως συ-
ζήτηση για τη διαφάνεια. Έτσι όµως ούτε ξεχνιούνται ούτε δια-
γράφονται οι πράξεις.

Λυπάµαι και λυπούµαστε όλοι, αλλά όλα αυτά δείχνουν ένα
πράγµα: Ότι συνεχίζετε µία πρακτική καταδικασµένη από τον ελ-
ληνικό λαό.

∆ιότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι κι εσείς, αλλά κι
εµείς, θα κριθούµε, όχι από τα λόγια –και µάλιστα τα εύκολα
λόγια- αλλά από το αν έχουµε την τόλµη, το κουράγιο και την
αποφασιστικότητα να κάνουµε πράξεις για τη διαφάνεια.

Πράγµατι, χρειάζεται αλλαγή υποδείγµατος, διότι είναι ένα
υπόδειγµα, το οποίο στηρίζεται σε συγκεκριµένους πυλώνες, τη
διγλωσσία, την αναξιοπιστία, την αντιφατικότητα και την αφε-
ρεγγυότητα του πολιτικού λόγου.

Πράγµατι, ο ελληνικός λαός δεν αντέχει άλλο από λόγια και
ζητάει πράξεις.

Πράγµατι, η Ελλάδα και ο πολίτης δεν αντέχουν άλλο να ακούν
ότι είµαστε εναντίον της διαφθοράς και υπέρ της διαφάνειας,
αλλά να καταψηφίζουµε, να λέµε «όχι» στο νόµο που καθιερώνει
την απόλυτη αξιοκρατία στις προσλήψεις στο δηµόσιο.

Ο ελληνικός λαός και η Ελλάδα δεν αντέχει άλλο να λέµε ότι
χρειάζεται να δώσουµε αρµοδιότητες σε όλα τα επίπεδα που
δραστηριοποιείται στο χώρο της Αυτοδιοίκησης η ελληνική κοι-
νωνία, κάθε τοπική κοινωνία και την ίδια στιγµή να σπεύδουµε,
πριν καν δούµε το τελικό σχέδιο νόµου, να λέµε, «όχι» στο Πρό-
γραµµα «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», που έτσι ή αλλιώς συνιστά τη µεγαλύ-
τερη µεταβίβαση αρµοδιοτήτων και στην αιρετή περιφέρεια, που
για πρώτη φορά θα έχει την αρµοδιότητα άσκησης προγραµµα-
τικών και αναπτυξιακών έργων, αλλά και στο επίπεδο των δήµων,
που για πρώτη φορά θα εφοδιαστούν, µαζί µε τις αρµοδιότητες,
αλλά και τους αντίστοιχους πόρους, για µια σειρά από αρµοδιό-
τητες που πρέπει, εγγύτερα στον πολίτη, να ασκούνται.

∆εν µπορεί άλλο ο ελληνικός λαός και η Ελλάδα να αντέχει να
λέµε «ναι» στον υπεύθυνο πολιτικό λόγο, «ναι» στην υπεύθυνη
πολιτική συζήτηση, αλλά διαρκώς να µη διστάζουµε να διαστρε-
βλώνουµε και να παραποιούµε τις θέσεις του πολιτικού αντιπά-
λου.

Χαρακτηριστικότερο παράδειγµα είναι το µεταναστευτικό
θέµα, το οποίο θα το συζητήσουµε και την ερχόµενη εβδοµάδα.
∆ιότι είναι πολύ γνωστό σε όλους ότι το µεταναστευτικό νοµο-
σχέδιο, το οποίο θα έρθει στη Βουλή για να βάλει όλους µπρο-
στά στα δύσκολα, είναι ένα νοµοσχέδιο που δεν αφορά τους
λαθροµετανάστες, τους περίφηµους, τους λεγόµενους, τους µη
νόµιµους µετανάστες, αλλά όλους εκείνους που είναι ήδη νόµι-
µοι εδώ και πάρα πολλά χρόνια στη χώρα µας και άρα έτσι ή αλ-
λιώς συµµετέχουν στο παραγωγικό γίγνεσθαι είτε ως
εργαζόµενοι είτε ως άνεργοι, πράγµα και γεγονός και διάσταση
που δεν θα αλλάξει σε καµµία περίπτωση το αν και κατά πόσο
θα αποκτήσουν το δικαίωµα να ζητήσουν την ελληνική ιθαγένεια
αυτοί ή τα παιδιά τους.

∆εν αντέχει άλλο η Ελλάδα και ο ελληνικός λαός να λέµε «ναι»
σε δύσκολα και υπεύθυνα µέτρα, για να βγει η χώρα από την
κρίση και να παρευρίσκεται ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης στο Συνέδριο της ΚΕ∆ΚΕ και ως µέλος µιας κυβέρνη-
σης που κυριολεκτικά έριξε στα δηµοσιονοµικά βράχια την
πατρίδα µας µε αυτή την απίστευτη, την αδιανόητη, την χωρίς
προηγούµενο δηµοσιονοµική κρίση και κρίση χρέους, που αντι-
µετωπίζουµε -χαρακτηριστικό και απόλυτο αποτέλεσµα της δη-
µοσιονοµικής διαχείρισης των τελευταίων έξι ετών- και χωρίς την
ανάγκη να ζητήσει συγγνώµη για το γεγονός ότι συµµετείχε,
καλώς ή κακώς, σ’ εκείνες τις κυβερνήσεις, να λέει στους δη-
µάρχους –γιατί δεν είχε τη δύναµη να πει κάτι διαφορετικό- ότι,
βεβαίως πρέπει να σας δώσει η Κυβέρνηση 400.000.000 ευρώ.
Και η Κυβέρνηση αν θα τα δώσει, θα τα δώσει γιατί πρέπει να τα
δώσει, γιατί τα οφείλει το κράτος στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. ∆εν
αντέχει, όµως, άλλο ο ελληνικός λαός αυτό τον πολιτικό λόγο.

Γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα αργήσει πολύ η
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ώρα όπου όταν θα αναζητήσει κανείς τους λόγους για τους οποί-
ους δεν τον εµπιστεύεται ο ελληνικός λαός, δεν µπορεί να ακου-
µπήσει πάνω του -γιατί έχει ανάγκη να λύσει τα προβλήµατά του-
να µην έχετε καµµία αµφιβολία ότι θα πρέπει αυτή η αναζήτηση
να ανατρέξει ακριβώς σε αυτόν τον αµφίσηµο, σε αυτόν τον αµ-
φιλεγόµενο, σε αυτόν τον αντιφατικό πολιτικό λόγο.

Εµείς είµαστε ανοιχτοί –και αυτό θα φανεί τις προσεχείς ηµέ-
ρες- ειλικρινά ανοιχτοί, σε κάθε πρόταση για όλα τα θέµατα. Και
για το µεταναστευτικό, και για τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».

Πραγµατικά, ένα από τα θέµατα όπου θα είναι πολύ δύσκολη
η θέση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, είναι πώς θα µπορέσει
να εξηγήσει ότι έσπευσε να ανακοινώσει πως δεν θα ψηφίσει ένα
νοµοσχέδιο, το οποίο δεν έχει καν γνωστοποιηθεί σε αυτήν.

Όταν ζητήθηκαν προτάσεις από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση
για όλα αυτά τα θέµατα και η Αντιπολίτευση χωρίς να δει αν οι
προτάσεις της λαµβάνονται ή δεν λαµβάνονται υπόψη, σπεύδει
να κλείσει όλες τις πόρτες. Και είναι κρίσιµα θέµατα, τα οποία
αφορούν την ελληνική κοινωνία, αφορούν τη χώρα στο σύνολό
της.

Αυτό θα το κάνουµε για κάθε τι που έχει σχέση µε τη διαφά-
νεια. Και θα το δείτε στην πράξη. ∆ιότι είναι απόφασή µας να θε-
µελιώσουµε µία Πολιτεία διαφάνειας, ό,τι κι αν χρειαστεί.

Ψηφίσαµε ήδη το νόµο για τις προσλήψεις. Προετοιµάζουµε
τον εκλογικό νόµο, που, όπως έγκαιρα έχουµε ανακοινώσει –το
είπε και ο Πρωθυπουργός στην οµιλία του- πρώτο στόχο έχει να
χτυπήσει το µαύρο, το αδιαφανές πολιτικό χρήµα.

Παρουσιάσαµε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», όπου µεταξύ άλλων επα-
ναθεµελιώνει την Αυτοδιοίκηση πάνω στα ζητήµατα της διαφά-
νειας, που έχουµε ανάγκη. Οι δήµοι, οι περιφέρειες, που θα
έχουµε από τον επόµενο χρόνο, θα θεµελιώνονται σε πρωτό-
γνωρες συνθήκες διαφάνειας. Και αυτό απορρίπτεται και απορ-
ρίπτεται, µάλιστα, εκ των προτέρων, γιατί θα είναι απελευθερωµένοι
από την αδιαφάνεια της οικονοµικής διαχείρισης, γιατί κάθε
ευρώ που θα ξοδεύουν οι νέοι δήµοι και οι περιφέρειες, θα είναι
υποχρεωµένοι να το φωτίζουν, να το δείχνουν στους πολίτες.

Έτσι, θα τελειώσουµε µε κάθε µορφή αδιαφανούς χρηµατο-
δότησης, χωρίς κριτήρια, όπως κάναµε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι και µε τις χρηµατοδοτήσεις για τις έκτακτες ανάγκες,
όπου για πρώτη φορά τις κατανείµαµε µε αντικειµενικά κριτήρια
µαζί µε την ΚΕ∆ΚΕ και την ΕΝΕΕ, διότι ως τότε ήταν το άβατο
της υπουργικής αδιαφάνειας.

Ξέρετε τι θα πει άραγε η φράση: «Στείλε µου µια θεοµηνία»;
Θα πει: «∆ήµαρχε, στείλε µου µια αίτηση για έκτακτη χρηµατο-
δότηση, δήθεν, λόγω θεοµηνίας κι εγώ θα σε χρηµατοδοτήσω».
Έτσι, φτάσαµε εδώ που φτάσαµε, στην αληθινή, τελικά, δηµο-
σιονοµία θεοµηνία.

Βέβαια, παρουσιάσαµε, ήδη, και ολοκληρώσαµε την δηµόσια
διαβούλευση για το νοµοσχέδιο απόλυτης διαφάνειας, για το νο-
µοσχέδιο που θα ρίξει άπλετο φως στην πολιτική και στην διοι-
κητική δράση, µια παρέµβαση σκοπός της οποίας είναι να
εισάγουµε την υποχρέωση ανάρτησης των πράξεων και των απο-
φάσεων στο διαδίκτυο, υποχρέωση -προκειµένου να είναι εκτε-
λεστές αυτές οι πράξεις- που θα αφορά τους πάντες και τα
πάντα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας θα ήθελα να πω πως
η διαφάνεια δεν είναι για εµάς ένα πεδίο εύκολων λόγων ή ηθι-
κολογίας και εύκολων υποσχέσεων. Ξέρουµε ότι είναι η κρίσιµη
µάχη, για να αλλάξει πορεία η χώρα. ∆εν είµαστε καταδικασµέ-
νοι να είµαστε µια κοινωνία µοιραία υποταγµένη στην συναλλαγή,
την κουτοπονηριά, την παραίτηση, τον κυνισµό, τη µετριότητα.
Είναι στα χέρια µας η ταυτότητα του ελληνικού λαού, να γίνει δη-
µιουργικότητα η ευθύνη, η έµπνευση, το φιλότιµο, να γίνει η αυ-
τοπεποίθηση της αξίας και του αυτοσεβασµού.

Η αλήθεια είναι ότι είχαµε ηµίφως και ιδίως τα τελευταία χρό-
νια σκοτάδι στο δηµόσιο βίο µας και αυτό βόλευε πολλούς και
αυτό µάς έφτασε στο χείλος της χρεοκοπίας ως οικονοµία, ως
πολιτεία, ως κοινωνία. Η εντολή του ελληνικού λαού ήταν σαφής
στις 4 Οκτωβρίου: Φως παντού. Και αυτό κάνουµε και αυτό θα
κάνουµε. Γιατί αυτό είναι που θα απελευθερώσει τις δηµιουργι-
κές δυνάµεις του τόπου µας, θα αναδείξει τις αληθινές δυνατό-
τητες της Ελλάδας και γι’ αυτό θα πετύχουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης κ. Ιωάννη Ραγκούση.

Το λόγο έχει τώρα ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και
Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων κ. Χαράλαµπος Καστανίδης.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θεωρώ τη σηµερινή συζήτηση µία από τις
ευτυχέστερες στιγµές των µεταπολιτευτικών κοινοβουλευτικών
συζητήσεων, διότι την διακηρυχθείσα από τον Πρωθυπουργό
ανάγκη διαµόρφωσης ενός εθνικού σχεδίου κατά της διαφθοράς
φαίνεται να συµµερίζεται, στη συντριπτική του πλειοψηφία, ο πο-
λιτικός κόσµος της χώρας, όπως αυτός εκφράστηκε µε τις το-
ποθετήσεις των Αρχηγών των πολιτικών κοµµάτων εδώ στη
Βουλή.

Σ’ αυτή τη διάθεση συναινέσεως να υπάρξει ένας πραγµατι-
κός και ουσιαστικός διάλογος, προκειµένου να αντιµετωπιστεί το
βαρύ για τη χώρα µας φαινόµενο της διαφθοράς, θέλω να συµ-
βάλω και εγώ αποτυπώνοντας µε ακρίβεια την πραγµατική κα-
τάσταση και εκφράζοντας µερικές σκέψεις για το πώς µπορούµε
καλύτερα να πορευτούµε.

Ξεκινώ από ορισµένες παρατηρήσεις µε βάση τις σηµειώσεις
που κράτησα κατά την οµιλία των πολιτικών Αρχηγών. Ο Αρχη-
γός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης διακήρυξε ότι δεν βρίσκεται
επικεφαλής διαµαρτυριών στα µπλόκα των αγροτών. Είµαι απο-
λύτως βέβαιος ότι το µήνυµά του το έχουν εισπράξει συγκεκρι-
µένοι Βουλευτές του κόµµατός του, µεταξύ των οποίων και
άνθρωποι που στο παρελθόν διετέλεσαν Υπουργοί Γεωργίας και
ευρίσκοντο παρ’ όλα αυτά στα µπλόκα.

∆εύτερον, άκουσα µε πολύ µεγάλο ενδιαφέρον να ισχυρίζεται
ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ότι οι κερδοσκοπι-
κές επιθέσεις σε βάρος της χώρας γίνονται εξαιτίας κάποιων
ατυχών, ερασιτεχνικών, όπως είπε, χειρισµών της νεοεκλεγείσης
Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ.

Θα περίµενα από τον Αρχηγό ενός κόµµατος, ο οποίος επιχει-
ρεί δοκίµως να αλλάξει την πορεία του κόµµατός του, να πει
έστω µία λέξη αυτοκριτικής για όσα προηγήθηκαν, διότι οι διε-
θνείς χρηµατοοικονοµικοί κύκλοι, οι οίκοι αξιολόγησης, τα hedge
funds τα οποία επιτίθενται κερδοσκοπικά στη χώρα µας, δεν το
κάνουν γιατί έχουν να αντιµετωπίσουν µια κραταιά οικονοµία,
αλλά γιατί γνωρίζουν ότι, εξαιτίας της ασκηθείσης οικονοµικής
κυβερνητικής πολιτικής πριν από τον Οκτώβριο και παρά τις αι-
τιάσεις της τότε Αντιπολίτευσης, η χώρα οδηγήθηκε σε µία δρα-
µατική δηµοσιονοµική κατάσταση. Ευάλωτη, αναξιόπιστη, κατά
τα στατιστικά στοιχεία, χωρίς να βρίσκει πρόθυµη την ευρωπαϊκή
ηγεσία ή άλλους οικονοµικούς κύκλους να αντέξουν τα επιχει-
ρήµατά µας.

Κάτω από αυτές τις συνθήκες, δηλαδή κάτω από συνθήκες οι-
κονοµικής αποδυνάµωσης και δηµοσιονοµικής κρίσης -οφειλό-
µενες στην ασκηθείσα τα προηγούµενα χρόνια κυβερνητική
οικονοµική πολιτική- βρήκαν την ευκαιρία διεθνείς κερδοσκοπικοί
κύκλοι να επιτεθούν σε βάρος της χώρας µας και συνεχίζουν να
επιτίθενται. Και εκδηλώνεται µία πραγµατικά εναγώνια προσπά-
θεια από την Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. να αντιµετωπίσει όλες
αυτές τις επιθέσεις.

Θα περίµενα για λόγους ιστορικής ακρίβειας, επαναλαµβάνω
επειδή έχει την προσδοκία ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης να αλλάξει τον ρου και την πολιτική του κόµµατός του, να
αναφερθεί, έστω µ’ έναν αυτοκριτικό λόγο, σε αυτό που ο ίδιος
και η παράταξή του παρέδωσαν.

Υπήρξε το ερώτηµα, απευθυνόµενο προς τον Πρωθυπουργό,
πότε κατά τη διάρκεια των Κυβερνήσεων Καραµανλή εδέχθη ο
νυν Πρωθυπουργός και το σηµερινό κυβερνητικό κόµµα να συ-
ζητήσει θέµατα περί την διαφάνεια και την καταπολέµηση της
διαφθοράς. Το ερώτηµα θα έπρεπε να το θέτουµε εµείς. Και πάλι
για λόγους ιστορικής ακρίβειας θυµίζω ότι η πρώτη πρόταση για
θέµατα διαφάνειας διατυπώθηκε από το σηµερινό Πρωθυπουργό
το ∆εκέµβριο του 2004.
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(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Ακολούθησαν συνεχείς προτάσεις προς τον κ. Καραµανλή και

προς την Κυβέρνηση να συζητήσουµε θέµατα διαφάνειας, τα
οποία πεισµώνως αρνήθηκε η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Το αποκορύφωµα ήταν η πρωτοβουλία του τότε Αρχηγού
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Παπανδρέου να προσέλθει
στον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας, να προτείνει συγκεκριµένη
δέσµη µέτρων διαφάνειας και να ζητήσει τη σύσκεψη των πολι-
τικών Αρχηγών υπό τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας, κάτι που
απερρίφθη πάραυτα εκείνη την περίοδο, πρωτοβουλία την οποία
επανέλαβε συνεπώς και ως Πρωθυπουργός ο κ. Παπανδρέου.

Εκφράστηκε, επίσης, η εικασία από τον Αρχηγό της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης ότι η σύσταση των εξεταστικών επιτροπών –
χρησιµοποιώ ακριβώς την έκφρασή του- πιθανότατα να γίνεται
µε την ελπίδα του ΠΑΣΟΚ ότι, δίνοντας την έµφαση στις εξετα-
στικές επιτροπές, θα αποπροσανατολίσουµε τη δηµόσια συζή-
τηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας διαβεβαιώνουµε ως Κυ-
βέρνηση, διαβεβαιώνει η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ,
ότι η σύσταση των εξεταστικών επιτροπών δεν αποσκοπεί σε ένα
κυνήγι µαγισσών. ∆εν θέλουµε εκ προοιµίου να βρούµε ενόχους.
∆εν θέλουµε εκ προοιµίου να αναζητήσουµε αθώους. Είναι ρητή
προγραµµατική και προεκλογική δέσµευση του κυβερνώντος
κόµµατος. Εάν δεν είχαµε προχωρήσει στην πρόταση για τη σύ-
σταση Εξεταστικής Επιτροπής, είναι βέβαιο ότι αυτή την ώρα θα
µας ρωτούσαν: «Γιατί δεν το κάνατε;» και θα µας κατηγορούσαν
για ασυνέπεια σε σχέση µε τις προεκλογικές µας δεσµεύσεις.

∆εν θέλουµε να µετατρέψουµε τις εξεταστικές επιτροπές σε
κεντρικό πολιτικό θέµα της δηµόσιας ζωής. Όχι! Θέλουµε όλοι
µαζί να αναζητήσουµε κοινά συµπεράσµατα, γιατί οι πολίτες σε
αυτή τη χώρα, λαβωµένοι σε ό,τι αφορά την εµπιστοσύνη τους
προς τον πολιτικό κόσµο, επιζητούν τουλάχιστον να χυθεί φως σε
όσα συνέβησαν τα τελευταία χρόνια. Να αναζητήσουµε όλοι µαζί
την αλήθεια και να την παραδώσουµε για κρίση στον ελληνικό
λαό, ώστε να γνωρίζει ο Έλληνας πολίτης ότι κανένας από εµάς
δεν είναι διατεθειµένος να αποκρύψει πραγµατικά στοιχεία που
αφορούν τη δηµόσια ζωή.

Άρα, αυτό που χρειαζόµαστε είναι µία εντατική δηµόσια συζή-
τηση για τα πραγµατικά οικονοµικά, κοινωνικά και θεσµικά προ-
βλήµατα της χώρας, όχι για όσα θα ερευνήσουν οι εξεταστικές
επιτροπές.

Οι εξεταστικές επιτροπές θέλουµε να κινηθούν στη σκιά των
µεγάλων οικονοµικών, κοινωνικών, πολιτικών και θεσµικών θεµά-
των. Είµαστε όµως υποχρεωµένοι να αναζητήσουµε την αλήθεια.
Η κυβερνητική πλευρά, δεν πρόκειται ποτέ να επιτρέψει να µε-
τατραπεί µια συζήτηση για την αλήθεια σε λασποµαχία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα µε προσοχή τον Πρόε-
δρο του ΣΥΡΙΖΑ να ισχυρίζεται, ότι χάσαµε όλες τις ευκαιρίες,
κυρίως κατά τις προηγούµενες συνταγµατικές αναθεωρήσεις.
Όχι, δεν χάθηκαν όλες οι ευκαιρίες για την εξυγίανση του πολι-
τικού συστήµατος. ∆εν χάθηκαν όλες οι ευκαιρίες για την ανά-
ταξη της εµπιστοσύνης των πολιτών προς την πολιτική. Ναι,
είµαστε πλέον, όλοι µαζί στην ίδια γραµµή ωριµότητας για να
αποφασίσουµε µεγάλες θεσµικές τοµές. Πιστεύω ότι όλοι µας
θα το επιβεβαιώσουµε, αλλά -προς Θεού!- δεν χάθηκαν όλες οι
ευκαιρίες.

Έχει κυρίως σηµασία, αυτοί που συνάγουν ορθά συµπερά-
σµατα και διδάσκονται από το παρελθόν να µην αναφέρονται
µόνο σε αυτό, αλλά να προτείνουν και ποια είναι η διέξοδος για
το µέλλον. Ισχυριζόµαστε ότι βεβαίως µπορούµε να κάνουµε θε-
σµικές τοµές, όπως στον νόµο περί ευθύνης Υπουργών.

Ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών δεν µπορεί να αλλάξει κατά
το χρόνο της παραγραφής, αξιότιµε Αρχηγέ της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, διότι ορίζεται ρητά στο Σύνταγµα. Η διαφορά
µας είναι ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ επιθυµεί µαζί σας να συ-
ζητήσει, να συνδιαµορφώσει και να εισηγηθεί σοβαρές θεσµικές
τοµές, χωρίς να έχει αλλάξει το Σύνταγµα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Αυτή είναι η πρωτοτυπία µας, και γι’ αυτό άλλωστε έχουµε
προτείνει συγκεκριµένο και διαφορετικό τρόπο επιλογής της ηγε-

σίας της ∆ικαιοσύνης. Για το λόγο αυτό, προτείνουµε την επα-
ναφορά του αυτοδιοίκητου στα δικαστήρια, γι’ αυτό υπογραµµί-
ζουµε ναι, ότι µπορεί να εφαρµοστεί διαφορετικά ο νόµος περί
ευθύνης Υπουργών. Ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών µπορεί να
γίνει χρησιµότερος, όπως ισχύει, εάν αποφασίσουµε να εφαρ-
µόσουµε αδρανείς διατάξεις του.

Μία από τις πιο σηµαντικές αδρανείς διατάξεις, τόσο του
νόµου περί ευθύνης Υπουργών όσο και του Κανονισµού της Βου-
λής, είναι ότι µετά τη σύσταση των ειδικών επιτροπών προκα-
ταρτικής εξέτασης, η Κοινοβουλευτική µας Επιτροπή έχει τη
δυνατότητα -για να µην κατηγορείται η πλειοψηφία ότι επιλέγει
να διαµορφώσει προκατασκευασµένο συµπέρασµα - να αναθέ-
τει, µετά από κλήρωση, σε εισαγγελέα πληµµελειοδικών ή σε ει-
σαγγελέα εφετών κρίσιµες ανακριτικές πράξεις, που στη
συνέχεια θα αποτελούν το αντικειµενικό υλικό για την Κοινοβου-
λευτική Επιτροπή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε ένα λεπτό ακόµη.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας επιτρέπω. Σ’ ένα

λεπτό θα ολοκληρώσετε σίγουρα, κύριε συνάδελφε.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Σας ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Αισθάνοµαι ικανοποιηµένος -αν µου επιτρέπεται ο πρώτος ενι-
κός- γιατί στις πολύ σηµαντικές και θεµελιώδεις διακηρύξεις του
Πρωθυπουργού, ότι πολύ σύντοµα θα εισηγηθούµε νοµοσχέδιο
για τη δήµευση περιουσιακών στοιχείων αξιωµατούχων του κρά-
τους και πολιτικών προσώπων που εν γνώσει τους κάνουν ανα-
κριβή δήλωση των περιουσιακών τους στοιχείων, για την
έκπτωση από το θεσµικό αξίωµα Βουλευτών, Υπουργών, Γενικών
Γραµµατέων ή εκπροσώπων της Αυτοδιοίκησης, αν αποκαλυφθεί
ότι είναι µέλη offshore εταιρειών και για την ευνοϊκή ποινική µε-
ταχείριση αυτών που θα συνεργαστούν µε τη δικαιοσύνη για την
αποκάλυψη πράξεων διαφθοράς στο δηµόσιο, κυρίως για τα πε-
ριουσιακά εγκλήµατα που γίνονται σε βάρος του δηµοσίου, πα-
ρατήρησα σιωπή, άρα αποδοχή των διακηρύξεων του
Πρωθυπουργού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να διευκρινίσω και κάτι
ακόµη. Το άκουσα από τον Αρχηγό του ΛΑΟΣ. ∆εν υπήρξε καµ-
µία παρέµβαση της Κυβέρνησης, προς την µια ή την άλλη κα-
τεύθυνση, στις εισαγγελικές αρχές. Οι εισαγγελικές αρχές είναι
ελεύθερες κατά νόµο να κρίνουν και να διατάξουν όσα νοµίζουν
ότι πρέπει να διατάξουν. Υπάρχει µάλιστα και δήλωση του οµι-
λούντος ότι ούτε δηµοσίως ούτε µε άλλο τρόπο µπορεί η Κυ-
βέρνηση να υποδείξει στους εισαγγελείς τί ακριβώς θα πράξουν.

Συνεπώς, δεν ισχύει η πληροφορία ή η εκτίµηση την οποία έχει
ο κ. Καρατζαφέρης. Η τελική µου φράση είναι: Ναι, έχουµε την
ευκαιρία. Οφείλουµε µε γοργούς ρυθµούς και µε βαθιές µετα-
βολές να ανατάξουµε τη λειτουργία του πολιτικού συστήµατος.
Είµαστε υπόχρεοι έναντι του ελληνικού λαού να αποκαταστή-
σουµε τους δεσµούς εµπιστοσύνης, µεταξύ πολιτικής και πολι-
τών.ΗΚυβέρνησηµένει πιστήστιςπροεκλογικέςκαιπρογραµµατικές
της διακηρύξεις. Είναι αποφασισµένη, όπως το έχει δείξει µέχρι
τώρα, να προχωρήσει σ’ ένα εθνικό σχέδιο κατά της διαφθοράς
και στην εγκατάσταση κανόνων διαφάνειας στη δηµόσια ζωή. Και
δεν ζητούµε τίποτα περισσότερο, ούτε τίποτα λιγότερο από τη
σύµπραξή σας για να διαµορφώσουµε µια καλύτερη Ελλάδα του
αύριο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει τώρα ο
Πρωθυπουργός κ. Γεώργιος Παπανδρέου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα
µε προσοχή τους Αρχηγούς των Κοµµάτων. Πρώτα απ’ όλα,
βλέπω ότι υπάρχει µία ευρύτατη συµφωνία και συναίνεση, να
προχωρήσουµε στις απαραίτητες µεγάλες αλλαγές για τη δια-
φάνεια στον τόπο. Τώρα, πώς θα προχωρήσουµε, µε ποιες επι-
τροπές, νοµίζω ότι η Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας της
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Βουλής είναι η ενδεδειγµένη και µάλιστα απ’ ό,τι γνωρίζω, υπάρ-
χει και άλλο κόµµα που θέλει να λειτουργήσει αυτή η Επιτροπή
και να µη φτιάξουµε µία νέα. Μπορώ να συµφωνήσω όµως, κύριε
Σαµαρά, να βάλουµε ένα χρονικό όριο, τον Ιούνιο, ώστε να µπο-
ρέσει η πολιτεία να προχωρήσει σε ό,τι δεν θα έχουµε συµπερι-
λάβει στα νοµοσχέδια τα οποία ήδη προγραµµατίζουµε, για να
συµπληρωθούν και µε νέες προτάσεις και διατάξεις. Νοµίζω
αυτό είναι ένα θετικό που προέκυψε από αυτή τη συζήτηση.

∆εύτερον, θέλω να διευκρινίσω, το είπε και ο κ. Καστανίδης,
όποτε ετέθη από τον κ. Καραµανλή το ζήτηµα -διότι το χρησιµο-
ποιούσε τακτικά ο κ. Καραµανλής κατά τη διάρκεια της Πρωθυ-
πουργίας του, όταν µιλούσαµε για διαφθορά, «βοµβάρδιζε» το
ΠΑ.ΣΟ.Κ., λέγοντας για το χρηµατιστήριο.- Του απαντούσα επι-
µόνως: «Εµείς είµαστε εκείνοι που θα ψηφίσουµε για την Εξετα-
στική για το Χρηµατιστήριο, αλλά εσείς έχετε την πλειοψηφία.
Γιατί δεν φέρνετε στην Ολοµέλεια της Βουλής πρόταση για Εξε-
ταστική για το Χρηµατιστήριο;». ∆εν το κάνατε ποτέ και το κά-
νουµε τώρα εµείς, η πλειοψηφία του ΠΑ.ΣΟ.Κ, στην Ελληνική
Βουλή. Αυτή είναι η αξιοπιστία µας.

Σε ό,τι αφορά τους αγρότες, δεν ζήτησα να κάνουν µπλόκα οι
αγρότες. Πήγα να συναντήσω εγκλωβισµένους αγρότες στο λι-
µάνι του Πειραιά, που µετά από πέντε χρόνια ελλιπούς και απα-
ράδεκτης πολιτικής και σπατάλης µιας νέας Κοινής Αγροτικής
Πολιτικής πολλών ευκαιριών, είχαν φθάσει πια στην απόγνωση.
Πήγα για να τους συναντήσω, να τους µιλήσω, να µιλήσω για τις
δικές µας σκέψεις και πρόγραµµα και βεβαίως, αντιµετωπίστη-
καν και αυτοί και εγώ, µε δακρυγόνα. Και σήµερα, κατανοώ τα
προβλήµατα που έχουν οι αγρότες και συµπάσχω. Αλλά εάν νο-
µίζετε, όµως, ότι σε εκατό ηµέρες θα ανατρέψουµε την αγροτική
πολιτική, νοµίζω ότι όχι απλώς είναι µη ρεαλιστικό, αλλά είναι βε-
βαίως απλώς αντιπολιτευτικό. ∆ιότι εµείς τηρήσαµε αυτά που
έχουµε πει προεκλογικά σε ό,τι αφορά τους αγρότες.

Πρώτα απ’ όλα, µιλάµε για µεγάλες αλλαγές. Όχι µερεµέτια.
Και αυτό που δεν θα κάνω, αυτό που δεν κάνει η Κυβέρνηση,
είναι να κάνει δεκτά συντεχνιακά αιτήµατα και µάλιστα σε πε-
ρίοδο έκτακτης ανάγκης για τη χώρα. Αυτό που δεν θα κάνει
είναι να υποκύψει, µε τον τρόπο που υπέκυψε η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας στη συναλλαγή, την πελατειακή διαχείριση
των πόρων, σε µερεµέτια χωρίς προοπτική, χωρίς αύριο.

Χρειάζονται µεγάλες αλλαγές στον αγροτικό τοµέα. Και είµα-
στε έτοιµοι, πράγµατι, αυτές να τις κάνουµε, Μέσα από το διά-
λογο, µέσα από τη συµµετοχή, µαζί µε τους αγρότες. Γι’ αυτό,
τους έχουµε καλέσει, αυτή την οργή, αυτή τη διαµαρτυρία τους,
να την µετατρέψουν σε δύναµη αλλαγών και ανατροπών. Και εί-
µαστε κοντά τους.

Έχουµε όµως, δείξει και έµπρακτα την στήριξή µας, όπως εί-
παµε προεκλογικά, για τις άµεσες ανάγκες µε ρυθµίσεις χρεών,
ληξιπρόθεσµων και ενήµερων, που περιλαµβάνουν τους αγρό-
τες και τις αγροτικές επιχειρήσεις.

Με το ΤΕΜΠΜΕ εντάσσουµε τους αγρότες στη ρύθµιση αυτής
ώστε πράγµατι, ναι να δοθούν χρήµατα, αλλά χρήµατα µε συ-
γκεκριµένο σκοπό, για τις αγροτικές επιχειρήσεις, και για να ρυθ-
µιστούν και σηµαντικά τους δάνεια, και για να βοηθηθούν
επιχειρηµατικά.

Επιστροφή Φ.Π.Α. από το 7% στο 11%. Αύξηση της σύνταξης
του ΟΓΑ. Επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης, ναι, ήταν µέσα στα
µέτρα τα οποία πήραµε για την ενίσχυση των συµπολιτών µας.

Χρονοδιάγραµµα, για να νοµοθετήσουµε ρυθµίσεις για την
αγορά των αγροτικών και διατροφικών προϊόντων του ΕΛΓΑ, του
αγροτοσυνδικαλιστικού και συνεταιριστικού κινήµατος.

Εξασφαλίζουµε, τη διαφάνεια επίσης, στις κοινοτικές επιδο-
τήσεις. ∆εν είχε υπάρξει παρά –νοµίζω στο 30%, της ψηφιοποί-
ησης αυτών των δικαιωµάτων εδώ και τόσα χρόνια και φτάσαµε
σε εκατό µέρες, στο 98% της ψηφιοποίησης. Και στις αρχές
Μαρτίου, θα παίρνουν το σύνολο των επιδοτήσεών τους οι αγρό-
τες.

Για την κ. Παπαρήγα, απλώς να πω ότι δεν έχει υπάρξει δια-
χωρισµός µεταξύ αγροτών κατά κύριο επάγγελµα, και µη. Βε-
βαίως, εκεί πρέπει να φτάσουµε, µέσα από έναν εξορθολογισµό.
Προέχει σήµερα η διασφάλιση των επιδοτήσεων από την Κοινή
Αγροτική Πολιτική. Το µητρώο των αγροτών θα αξιοποιηθεί σε

συνδυασµό µε το αγροτικό κτηµατολόγιο, αυτό που θα προκύψει
από την ψηφιοποίηση, για την εφαρµογή και συµπληρωµατικών
εθνικών πολιτικών και εθνικών µέτρων στήριξης.

Οι κατά κύριο επάγγελµα αγρότες πρέπει να έχουν µεγαλύ-
τερη στήριξη όµως από τους ετεροεπαγγελµατίες. Βεβαίως,
χρειάζεται να πάµε και σε µια ανακατανοµή υπέρ των νέων αγρο-
τών, που τελικά είναι και η ελπίδα για τις µεγάλες αλλαγές, για
ποιοτικά και διατροφικά προϊόντα, γιατί αυτός είναι ο στόχος, να
πάµε σε µια ποιοτική γεωργία και κτηνοτροφία, για να µπορεί να
είναι ανταγωνιστική, αλλά και να συνάδει, επιτέλους, µε τον Πο-
λιτισµό µας και µε τις ανάγκες και του Τουρισµού µας.

Μιλήσατε για αξιοπιστία του ΠΑ.ΣΟ.Κ. σε εκατό µέρες, όταν η
Νέα ∆ηµοκρατία, µέσα σε έξι χρόνια κατάφερε, δυο φορές, να
µας βάλει σε επιτήρηση. Μας είπατε ότι ξέραµε την κατάσταση.
Είχα φωτήσει δηµοσίως από τον κ. Καραµανλή ενηµέρωση για
την κατάσταση της οικονοµίας και ο ίδιος αρνήθηκε να µου απα-
ντήσει.

Ακούσαµε έκκληση για µέτρα. Ακούσαµε έκκληση για µέτρα
προεκλογικά από τον κ. Καραµανλή. Ακούσαµε έκκληση για
µέτρα από τον κ. Σαµαρά σήµερα. ∆εν ακούσαµε, γιατί έξι χρό-
νια αυτή η παράταξη δεν προχώρησε σε διαρθρωτικές αλλαγές
σε αυτήν την χώρα, που ήταν απαραίτητες για τον τόπο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
Το µόνο που είδαµε ήταν να ξεπουλιέται η δηµόσια περιουσία

και βεβαίως να πηγαίνει σε άγνωστους προορισµούς. Και αν σή-
µερα δεν υπάρχει αξιοπιστία, δεν είναι λόγω της νέας Κυβέρνη-
σης, που µε ανακούφιση µας είδαν, οι εταίροι µας, αλλά λόγω
της διγλωσσίας έξι ετών. Άλλα λέγατε, άλλα κάνατε! Απουσία
της Ελλάδας διεθνώς, απουσία από στην Ευρωπαϊκή Ένωση,
αλλά παρουσία µε χλιδή και όταν τα βρήκατε σκούρα, τραπήκατε
σε άτακτη φυγή.

Και αναλάβαµε εµείς. Θέλω να διαβεβαιώσω ότι αναλάβαµε
την Κυβέρνηση, όχι για να στρογγυλοκαθίσουµε στις καρέκλες
της εξουσίας, αλλά για να λάβουµε την ευθύνη να βγάλουµε τον
τόπο από το αδιέξοδο, στο οποίο εσείς φέρατε αυτή την οικονο-
µία και αυτή την κοινωνία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
Αναλαµβάνουµε τις ευθύνες µας πλήρως. Και αν υπάρχουν

φωνές δεν είναι διαφορετικές γραµµές. Είναι η κοινή αγωνία και
η ενότητα αυτού του κινήµατος, για να προχωρήσουµε µε ευ-
θύνη και να βγάλουµε τον τόπο από αυτήν την περιπέτεια.

Μιλήσατε για αξιοπιστία. Μπορούσα να σας φέρω πολλά πα-
ραδείγµατα. ∆εν είναι, ίσως, η στιγµή να αναφερθούµε στο πα-
ρελθόν, σωστά είπε ο κ. Καρατζαφέρης, να µην αναφερόµαστε
στο παρελθόν. Ναι, αλλά από την άλλη µεριά, κύριε Καρατζα-
φέρη, πρέπει να λέγονται µερικά πράγµατα, όχι για αντιπολιτευ-
τικούς λόγους, όχι για να µεταφέρουµε ευθύνες από τον έναν
στον άλλο, αλλά για να καταλάβουµε ποια είναι τα αίτια. Και επι-
τέλους να δει ο ελληνικός λαός ότι αυτά τα αλλάζουµε και παίρ-
νουµε αποφάσεις για να πηγαίνουµε προς τα εµπρός.

∆ιότι πώς να µιλάµε για αξιοπιστία όταν είχαµε ένα πλήρως
εκτροχιασµένο έλλειµµα µε διαδοχικές αναθεωρήσεις; Το 2009,
θυµόσαστε, ψηφίσαµε τον Προϋπολογισµό µε έλλειµµα 2%.
Έφτασε µε το πρόγραµµα σταθερότητας και ανάπτυξης αυτό το
οποίο εσείς καταθέσατε, το δικό σας το περσινό, 3.7%-, τον Ιού-
νιο 6%, στο τέλος του έτους, 12,7%.

Ασφαλιστικά ταµεία. Από 850 εκατοµµύρια ευρώ το 2008, χρει-
αστήκαµε 2,47 δισεκατοµµύρια ευρώ έκτακτης κρατικής χρηµα-
τοδότησης, δηλαδή τα τριπλάσια, για να δώσουµε τις συντάξεις
του Σεπτεµβρίου και του ∆εκεµβρίου και το δώρο των εορτών.

Μιλήσατε για την ηλεκτρονική διακυβέρνηση. Πολύ σηµαντικό.
Ξέρετε όµως ότι άλλα προγράµµατα έχει το Υπουργείο Οικονο-
µικών, άλλα το Υπουργείο Εσωτερικών; Τα νοσοκοµεία έχουν
διαφορετικά προγράµµατα και βεβαίως δεν εφαρµόζονται και
δεν επικοινωνούν µεταξύ τους.

Ξέρετε ότι το πρόγραµµα ΣΥΖΕΥΞΙΣ, που είναι ακριβώς για τη
δηµόσια διοίκηση, το βρήκαµε να κλείνει, διότι δεν είχε γίνει ο
διεθνής διαγωνισµός και έπρεπε να επεκτείνουµε τη σύµβαση;
Θα έµενε το δηµόσιο δηλαδή, στο τέλος Οκτωβρίου, χωρίς δη-
µόσιο σύστηµα πληροφοριακής διαχείρισης.

Στο ΕΣΠΑ διοικητική µεταρρύθµιση. Απορρόφηση µόνο 0,46%
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του συνολικού ποσού.
Επενδύσεις: Βρήκαµε 2.700 αιτήσεις χρηµατοδότησης επιχει-

ρήσεων, στο πλαίσιο του επενδυτικού νόµου, χωρίς απάντηση.
ΕΟΤ: Μηδενικός έλεγχος. Συνολικά χρέη οφειλών προς τρί-

τους: 10 εκατοµµύρια ευρώ.
Υποδοµές: Χρέη και δάνεια ύψους 4,5 δισεκατοµµύρια ευρώ.
Ο Ο.Σ.Ε.: Από 2,9 δισεκατοµµύρια ευρώ έλλειµµα, 9,2 δισεκα-

τοµµύρια ευρώ έλλειµµα.
ΟΠΕΚΕΠΕ: ∆εν έκανε τίποτα για τα δικαιώµατα. Βρήκαµε

όµως εκτός πλαισίου διαδικασία προσλήψεων 1.270 ατόµων, συ-
νολικής δαπάνης 25 εκατοµµύριων ευρώ.

∆ιαφηµιστικές καµπάνιες για τον τουρισµό: Συστηµατική κα-
τασπατάληση, που µας οδήγησε σε χρέη πάνω από 130 εκατοµ-
µύρια ευρώ για διαφηµιστικές καµπάνιες, που όµως δεν
πληρώθηκαν, «φεσώνοντας» κυριολεκτικά ξένους οργανισµούς
και, βεβαίως, κάνοντας, αντί για διαφήµιση της Ελλάδας, αυτήν
την εποχή, δυσφήµιση της Ελλάδας και του τουρισµού µας.

Και βέβαια υπάρχουν και τα τραγελαφικά. Μερικά µικρά αλλά
που δείχνουν µια αντίληψη: 70.000 ευρώ ένας γενικός γραµµα-
τέας για να αποκτήσει πόρτα υψίστης ασφαλείας.

Συνεργάτες Υπουργού να µοιράζουν 80 κινητά τηλέφωνα.
Υπουργός προηγούµενης Κυβέρνησης, που διέθετε δέκα

µέρες πριν τις εκλογές υπηρεσιακά αυτοκίνητα σε δήµους της
εκλογικής του περιφέρειας.

Θα περίµενα λοιπόν να υπάρχει ένας λόγος αυτοκριτικής γι’
αυτή την κατάσταση στην Ελλάδα, που το 2004 είχε κύρος, ισχύ,
είχε σταθερότητα, είχε ανάπτυξη, ενώ κατέρρευσε πλήρως η ει-
κόνα µας, µαζί µε την οικονοµία, το 2009. Και φταίνε οι εκατό
µέρες του ΠΑ.ΣΟ.Κ., όπου έχουµε κάνει περισσότερα απ’ ό,τι κά-
νατε εσείς σε έξι χρόνια;

Θέλω επίσης, κλείνοντας αυτό το κεφάλαιο της οικονοµίας, να
προσθέτω ότι ο Υπουργός Οικονοµικών έστειλε σήµερα στον
Πρόεδρο της Βουλής την έκθεση της Ανεξάρτητης –το τονίζω-
Ανεξάρτητης Επιτροπής που συστήθηκε για την εξέταση των δη-
µοσιονοµικών στοιχείων της χώρας. Σε αντίθεση µε τη Νέα ∆η-
µοκρατία, µε την λεγόµενη και ψευδεπίγραφη δηµοσιονοµική
απογραφή του 2004, όπου τότε είχα ζητήσει να υπάρξει διαφά-
νεια, να γίνει µέσα από διαδικασίες θεσµοθετηµένες, αλλά εσείς
σε δεκαπέντε µέρες στείλατε το λογαριασµό στην Ευρωπαϊκή
Ένωση. Εµείς προχωρήσαµε σε σύσταση αυτής της Ανεξάρτη-
της Επιτροπής, µε εκπροσώπους της Τράπεζας της Ελλάδος και
κοινωνικών φορέων, για να έχουµε µια πραγµατική αντικειµενική
αποτίµηση του τι συνέβη.

Το πόρισµα, σαφές: Τα στοιχεία που είχε στείλει η προηγού-
µενη Κυβέρνηση στην Ευρωπαϊκή Ένωση δεν αντιστοιχούσαν
στα πραγµατικά στοιχεία, δεν ενσωµάτωναν και τη µεγάλη επι-
δείνωση των δηµοσιονοµικών µεγεθών από την αρχή του έτους,
την κατάρρευση των φοροεισπρακτικών µηχανισµών και την πε-
λατειακή εκτίναξη της σπατάλης στο δηµόσιο. Με άλλα λόγια, η
Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας επέλεξε να κρύψει την πραγ-
µατική δηµοσιονοµική κατάσταση. Και αναρωτιόµαστε µετά, γιατί
βλέπουν την Ελλάδα ως αναξιόπιστη χώρα. Γιατί, ξέρετε, στο
εξωτερικό, παρότι αλλάζουν οι κυβερνήσεις, δεν υπάρχει η αί-
σθηση αν είσαι Νέα ∆ηµοκρατία, ΠΑ.ΣΟ.Κ. ή οποιοδήποτε άλλο
κόµµα, αλλά είσαι Έλληνας. Και δυστυχώς καταφέρατε να φέ-
ρετε την Ελλάδα σε µια θέση αναξιοπιστίας στα µάτια πολλών
θεσµών στο εξωτερικό.

Πολύ γρήγορα, θα αναφερθώ σε δύο τρία άλλα θέµατα, τα
οποία θίχθηκαν. Όχι, δεν πολώνουµε τον ελληνικό λαό για τα θέ-
µατα της µετανάστευσης. Εγώ βλέπω περισσότερο εσείς να πο-
λώνετε τον ελληνικό λαό, διότι εµείς αυτό που λέµε είναι και πάλι
εδώ ευνοµία. ∆ιότι σήµερα, η Ελλάδα είναι ένα ξέφραγο αµπέλι.

Γι’ αυτό, λέµε από τη µία µεριά, να υπάρχει ισχυρή επιτήρηση
των συνόρων, αλλά από την άλλη µεριά, να εντάξουµε, επιτέλους
παιδιά και ανθρώπους που ζουν ανάµεσά µας, που έχουν δικαί-
ωµα να αισθανθούν και αυτοί ότι είναι ισότιµοι µε όλους τους πο-
λίτες της χώρας. Θέλουµε να στηρίξουµε µ’ αυτόν τον τρόπο και
τα ασφαλιστικά ταµεία µας. Και µάλιστα, όχι µόνο τα ασφαλι-
στικά ταµεία, αλλά και την επιχειρηµατικότητα, ακόµη και τον Ελ-
ληνικό Στρατό. Επίσης, θέλω να σας πω –θα έχουµε την ευκαιρία
να συζητήσουµε, διότι έχετε καταθέσει αίτηµα για προ Ηµερη-

σίας ∆ιατάξεως, κύριε Καρατζαφέρη, για την επόµενη εβδοµάδα-
και να σας τονίσω ότι ο κ. Γκουτιέρεζ πρώην Πρωθυπουργός της
Πορτογαλίας που ήταν εδώ προχθές, επειδή έκανε παρόµοιες
ενέργειες στην Πορτογαλία, µου είπε ότι τα γκέτο των µετανα-
στών που υπήρχαν, γιατί υπήρχαν και εκεί εξαφανίστηκαν µετά
από τη σοβαρή προσπάθεια ένταξης αυτών των µεταναστών
στην Πορτογαλία. Και βεβαίως, κανένα πρόβληµα δεν δηµιουρ-
γήθηκε.

Μας κατηγορήσατε ότι δεν έχουµε κανένα πρόγραµµα. Μα
εµείς φέραµε µέσα σε λίγες εβδοµάδες ένα ολόκληρο και ανα-
λυτικό πρόγραµµα σταθερότητας, και ανάπτυξης και το ονοµά-
ζουµε και ανασυγκρότησης, γιατί είναι και ανασυγκρότησης.
Γιατί βεβαίως το πρόβληµα πολύ σωστά, δεν είναι το ίδιο µ’ αυτό
της Ιρλανδίας, ούτε µε το πρόβληµα που έχουν άλλες χώρες.
Εµείς έχουµε σοβαρά θεσµικά ζητήµατα. Γι’ αυτό, όταν µιλάµε
είναι εύκολο να πούµε ότι κόβουµε τα επιδόµατα, και πράγµατι
κόβουµε από τα επιδόµατα, αλλά δεν είναι τελικά εκεί το πρό-
βληµα. Αυτά είναι µέτρα έκτακτης ανάγκης, όµως, τα προβλή-
µατα είναι βαθύτερα και εδώ, θέλω τη στήριξη ή αν θέλετε, την
τόλµη σας, να στηρίξετε τις µεγάλες αλλαγές, τις οποίες κά-
νουµε, οι οποίες είναι και µακροχρόνιες.

Ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» είναι µεγάλη αλλαγή, είναι µια αλλαγή του
Ελληνικού Κράτους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
Και πρέπει να στηριχθεί, για να σπάσουµε ακριβώς το συγκε-

ντρωτισµό, την πελατειακή αντίληψη και τη γραφειοκρατία που
υπάρχει στο Ελληνικό Κράτος.

Ο εκλογικός νόµος έχει στόχο να φύγουµε από το µαύρο
χρήµα. ∆εν υπάρχει κανένα ιδανικό σύστηµα, υπάρχουν, όµως,
καλύτερα συστήµατα, για να τερµατίσουµε αυτόν τον ανταγωνι-
σµό µεταξύ υποψηφίων του ιδίου Κόµµατος και να δούµε το θέµα
της δηµοκρατίας, βεβαίως, µέσα στο Κόµµα. Να υπενθυµίσω ότι
η πρότασή µας δεν προέκυψε στα καλά καθούµενα. Είναι µία συ-
ζήτηση που γίνεται εδώ και πολλά χρόνια, περί µονοεδρικών πε-
ριφερειών και περιφερειακής λίστας, ακριβώς για να χτυπήσουµε
την εξάρτηση, τις αθέµιτες πρακτικές, και το µαύρο χρήµα, για
να µην διαιωνίζουµε την αναξιοπιστία του πολιτικού συστήµατος.

Και βεβαίως, αυτό θα ξεβολέψει και εµάς. Αλλά αν τελικά, δεν
δείξουµε εµείς ότι ξεβολευόµαστε για να αλλάξει επιτέλους και
το πολιτικό σύστηµα της χώρας µας, πώς θα πείσουµε και τον
Έλληνα πολίτη, ότι χρειάζεται και ο ίδιος να συµβάλλει σε αυτές
τις µεγάλες αλλαγές; Και δεν νοµίζω να θέλει κανείς να πάµε και
πάλι το 2013 σε εκλογές, µε τις τεράστιες περιφέρειες, που πάλι
τα Κόµµατα δεν θα ελέγχουν τη χρηµατοδότηση και βεβαίως θα
είναι αναγκασµένοι οι υποψήφιοι να µπαίνουν σε πελατειακές
εξαρτήσεις, είτε από συµφέροντα, είτε από Μέσα Ενηµέρωσης,
για να µπορέσουν να εκλεγούν. Κρίνεται η στάση µας και εδώ.

Έχουµε σειρά άλλων µεγάλων θεµάτων. Το φορολογικό νο-
µοσχέδιο, η εισοδηµατική πολιτική, είναι θέµατα µεγάλων αλλα-
γών, τα οποία ξεδιπλώνονται µε το πρόγραµµα σταθερότητας
και ανάπτυξης και βεβαίως, και εδώ χρειάζεται η ευρύτατη συ-
ναίνεση, ώστε να διαµορφώσουµε ένα σύστηµα δίκαιο, είτε είναι
η εισοδηµατική πολιτική, είτε είναι το φορολογικό σύστηµα, για
να αισθάνεται επιτέλους αυτή την ευνοµία και το αίσθηµα δικαίου
ο έλληνας πολίτης.

Θέλω πριν κλείσω, να πω σε ότι αφορά την Τουρκία, έχω ζη-
τήσει από τον αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών, τον κ. ∆ρού-
τσα, να είναι σε επαφή –ήδη, νοµίζω ότι έχει έρθει σε επαφή- µε
τα γραφεία σας, -και είναι έτοιµος να έρθει µε την επιστολή, για
να τη δείτε. ∆εν υπάρχει κανένα τέτοιο θέµα. Και βεβαίως, να
υπενθυµίσω ότι επί ηµερών µου δηµιουργήσαµε, διαµορφώσαµε
και ψηφίσαµε τη διµερή συµφωνία για την επαναπροώθηση των
µεταναστών κάτι το οποίο είχε ξεχάσει βεβαίως για έξι χρόνια η
Νέα ∆ηµοκρατία, έως ότου χρειάστηκε και σας το υπενθυµίσαµε.
Αυτό θα είναι πράγµατι ένα από τα µεγάλα θέµατα συζήτησης
µε τη γείτονα χώρα.

Θέλω, επίσης να τονίσω ότι πολύ σωστά, ειπώθηκε, πως η οι-
κονοµική κρίση, που είναι και θεσµική κρίση, οπωσδήποτε δηµι-
ουργεί στη χώρα µας την αίσθηση µιας µεγαλύτερης, αν θέλετε,
αδυναµίας και σε θέµατα που είναι εθνικής σηµασίας.
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∆εν θα µπω σε λεπτοµέρειες, αλλά οπωσδήποτε, το να κλεί-
σουµε το κεφάλαιο της οικονοµικής κρίσης, της επίθεσης απέ-
ναντι στην Ελλάδα, είναι εθνικό χρέος και γι’ αυτό το λόγο. Για να
µπορέσουµε να θωρακίσουµε και πάλι τη χώρα µας, για να είµα-
στε αξιόπιστοι διεθνώς και για να µην έχουµε περιπέτειες άλλου
είδους.

Θέλω παρά την κριτική που έγινε, να πω ότι εκτιµώ τη διάθεσή
σας, κύριε Σαµαρά, και των άλλων, για συναίνεση. Φωνάζετε για
«µέτρα τώρα». Περιµένω καθώς, λοιπόν, ξεδιπλώνεται το πρό-
γραµµά µας, ένα πρόγραµµα ριζοσπαστικό, ένα πρόγραµµα που
αντιµετωπίζει χρόνια προβλήµατα και δυσκολίες αυτού του
τόπου, δηλαδή το Πρόγραµµα Σταθερότητας, Πρόγραµµα Ανά-
πτυξης και Ανασυγκρότησης, περιµένω να στηρίξετε τις µεγάλες
αυτές αλλαγές. Μεγάλες αλλαγές, που δεν είναι προσωρινές,
που βάζουν βαθιά το µαχαίρι στο κόκαλο, για να µπορέσουµε
επιτέλους να απελευθερώσουµε τη χώρα από δουλείες, πρακτι-
κές και αντιλήψεις και να διαµορφώσουµε θεσµούς ευνοµίας, δη-
µοκρατίας και ανάπτυξης.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Αρχη-
γός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Αντώνης Σαµαράς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ (Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας):

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη συζήτηση αυτή εµείς έχουµε
βάλει τον πήχη πολύ ψηλά και ο καλύτερος τρόπος να κάνεις άλ-
µατα είναι να βάλεις ψηλά τον πήχη. Στο ζήτηµα της διαφθοράς
δεν χωράει κανένα βήµα σηµειωτόν.

Η πρότασή σας, κύριε Πρόεδρε, εκ των πραγµάτων γίνεται
δεκτή. Το ευχάριστο τουλάχιστον σ’ αυτό που προτείνετε είναι
ότι τον Ιούνιο θα πρέπει να βγει συγκεκριµένη εντολή, αυτό που
λέµε το mandate προς τη Βουλή για να ψηφίσει τους συγκεκρι-
µένους νόµους που θα έχει φτιάξει η Επιτροπή Θεσµών και ∆ια-
φάνειας. Αυτό είναι το σηµαντικό.

Τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µου επιτρέψετε να
αναφερθώ σε ορισµένα σηµεία της συζήτησης που έγινε. Είπατε,
κύριε Πρόεδρε, για την έκθεση της ανεξάρτητης δηµοσιονοµι-
κής αρχής. Όσον αφορά το «ανεξάρτητης» δεν θα πω τίποτα,
δεν είναι και σωστό να πω.

Θα πω, όµως, ότι οι προβλέψεις για το ύψος του ελλείµµατος
του 2009, που είχαµε κοινοποιήσει στην Κοµισιόν στις 2 Οκτω-
βρίου, είχαν γίνει µε δεδοµένο το οικονοµικό στοιχείο ότι τα συ-
γκεκριµένα µέτρα αύξησης και µείωσης των δαπανών που η Νέα
∆ηµοκρατία, η κυβέρνησή της τότε, είχε ανακοινώσει προεκλο-
γικά, θα είχαν ήδη ληφθεί. Εποµένως, κατά τον Οκτώβριο µήνα,
που υπάρχει αυτή η απόκλιση, επρόκειτο να είχαν παρθεί µέτρα
και µάλιστα µε δέσµευση της Ευρωπαϊκής Ένωσης που τα είχε
συζητήσει µε την Κυβέρνηση.

Αντίθετα, αν σας έλεγε αυτή η ανεξάρτητη επιτροπή το ακρι-
βώς παρακάτω που γράφει η συγκεκριµένη έκθεση, θα βλέπατε
ότι η EUROSTAT διατύπωσε ενστάσεις για το ότι η δική σας Κυ-
βέρνηση κατέγραψε το σύνολο των παλιών οφειλών των νοσο-
κοµείων για τα έτη 2005-2008 µόνο σε δύο έτη, το 2008 και το
2009. Με άλλα λόγια η Κυβέρνησή σας δήλωσε έλλειµµα µεγα-
λύτερο από το πραγµατικό, κύριε Πρόεδρε. Αυτά ως προς το ζή-
τηµα που θέσατε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Αυτή είναι η πραγµατικότητα.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ (Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας):

Τώρα θα αναφερθώ στους αγρότες. ∆εν θα πω ότι εσείς δεν δι-
στάσατε να πείτε τότε ότι είναι ψίχουλα τα 500.000.000 που είχε
δώσει η Νέα ∆ηµοκρατία και ως ΠΑΣΟΚ είχατε µιλήσει για το
1.000.000.000.

Εγώ θα σας πω σήµερα ότι για 45.000.000, κύριε Πρόεδρε, ου-
σιαστικά πετάτε στο δρόµο πεντέµισι χιλιάδες νέους αγρότες
που θέλουν να επενδύσουν κι όµως τους έχουν περικόψει από
το συγκεκριµένο πρόγραµµα για τους νέους αγρότες. Θέλω να
σας πω ότι αν το κοιτάξουµε κοινωνιολογικά πολιτικά αυτό ση-
µαίνει ότι δεν ανανεώνεται η ηλικιακή σύνθεση του αγροτικού
πληθυσµού µας κι έτσι, κύριε Παπανδρέου, θα λιγοστεύουν τα
φώτα που ανάβουν κάθε βράδυ στα σπίτια στα χωριά. Και αν
ήταν κάπου να δώσετε λεφτά, θα έπρεπε πρώτα σ’ αυτά τα νέα

παιδιά να τα δώσετε. Και σας διαβεβαιώ –το έψαξα προσωπικά-
ότι η επιτροπή η οποία είχε εγκρίνει τα συγκεκριµένα δάνεια το
έκανε χωρίς ίχνος κοµµατικής τοποθέτησης για τον ένα νέο ή τον
άλλο νέο. Και το λένε οι ίδιοι οι νέοι, πολλοί εκ των οποίων ανή-
κουν στη δικιά σας παράταξη.

Θέλω επίσης να σας πω, σε σχέση µ’ αυτό το νέο πακέτο για
τους αγρότες, για το οποίο γίνεται πολλή συζήτηση, ότι η Κυ-
βέρνηση θα πρέπει να ξέρει ότι υπάρχει µια απόφαση της Κοµι-
σιόν της 28ης Οκτωβρίου του 2009, η οποία µας λέει ότι έχουµε
τη δυνατότητα να καταβάλουµε από εθνικούς πόρους έως
15.000 ευρώ ανά εκµετάλλευση, µε µία «οροφή» βέβαια. Η
«οροφή» νοµίζω ότι είναι 150-200.000.000. Η κ. Μπατζελή θα
ξέρει. Να, λοιπόν, σε πρώτη φάση από πού θα µπορέσετε να κά-
νετε µια λελογισµένη χρήση αυτής της δυνατότητας, ενισχύο-
ντας ασφαλώς τους αγρότες, που έχουν και τη µεγαλύτερη
ανάγκη, και βρίσκονται σε κάποιο όριο επιβίωσης. Οι ανάγκες
είναι ταυτόχρονα -σας το λέω, γιατί αυτά τα µαθηµατικά µε-
τράνε- λιγότερες από πέρυσι. Γιατί, για παράδειγµα, σας λέω ότι
το βαµβάκι φέτος έχει εµπορική τιµή 30 λεπτά το κιλό όταν πέ-
ρυσι είχε 20 λεπτά το κιλό. ∆είξτε, λοιπόν, µια κατανόηση γι’ αυτά
τα προβλήµατα των αγροτών και να είστε βέβαιοι ότι και οι αγρό-
τες το θέλουν να επιδείξουν το ανάλογο αίσθηµα ευθύνης που
απαιτούν οι καιροί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Για τον κύριο Υπουργό των Εσωτερικών και για την άποψη που

διατύπωσε νωρίτερα, ότι δηλαδή εµείς είµαστε δήθεν κατά του
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», είχα πει ότι είναι το δικό µας όνειρο, που δεν θα
σας επιτρέψουµε ποτέ να το διασύρετε. Όχι εµείς κατά του
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ»! Εµείς είµαστε οι πρώτοι υπέρ του «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗ». Όµως τι λέµε; «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» µε αρµοδιότητες και πό-
ρους. ∆εν δώσατε ούτε αρµοδιότητες ούτε πόρους!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Για το θέµα της διγλωσσίας, που είπε ο κ. Ραγκούσης, στο νο-

µοσχέδιο περί προσλήψεων. Τον περασµένο Μάιο -δεν έχετε
παρά να ανατρέξετε στα Πρακτικά- οι αρµόδιοι του σχετικού τµή-
µατος του ΠΑΣΟΚ, σηµερινοί Υπουργοί, διαβεβαίωναν ότι θα σε-
βαστούν προϋπηρεσία και µοριοδότηση. Αυτή είναι η διγλωσσία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Για το θέµα του εκλογικού νόµου: Είπατε ότι απαιτείται αλλαγή

-αυτή είναι η θέση του ΠΑΣΟΚ- για την κατοχύρωση της ανε-
ξαρτησίας της πολιτικής. Ρωτάω απλά, όπως ρωτάει ο κάθε άν-
θρωπος. Αυτόν τον εκλογικό νόµο ποιος τον ψήφισε; Ποιος τον
έφερε; Το ΠΑΣΟΚ τον έφερε. ∆εν προστατεύσατε τότε, όταν τον
φέρνατε, την πολιτική από το «µαύρο χρήµα»; Τώρα το ανακα-
λύψατε, µετά από τόσα χρόνια, ότι είχατε κάνει λάθος, τόσο
σπουδαίο λάθος σ’ αυτό το συγκεκριµένο σηµείο και υπάρχει τέ-
τοια βιασύνη, εν πάση περιπτώσει, να αλλάξει ο εκλογικός νόµος;
Κάνετε καµµιά φορά, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, σαν να ήρθατε στην Ελ-
λάδα µετά το 2004 και ξεχνάτε ότι ήταν υπό το βάρος των σκαν-
δάλων που κατέρρευσε η κυβέρνηση Σηµίτη. Και ήταν η
κυβέρνηση Σηµίτη που µας είχε µάθει στο «έχετε κάτι; Πηγαίνετε
στον εισαγγελέα». Εύρηµα εποχής Σηµίτη αυτό!

Μας καλείτε να πάρουµε θέση για τις υποθέσεις σκανδάλων
που παραπέµπετε στις εξεταστικές. Εγώ έχω πάρει θέση από την
πρώτη στιγµή. Είπα «ναι» στη διερεύνηση όλων των υποθέσεων
και είπα ευθέως: «Όλα στο φως! ∆εν έχουµε τίποτα να κρύ-
ψουµε!»

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Για το θέµα των εξεταστικών επιτροπών εγώ θα σας πω ότι

ήδη κάνατε ένα λάθος, το πρώτο λάθος, που δείχνει και µία προ-
χειρότητα. Γιατί βάλατε στην εξεταστική επιτροπή για το Βατο-
πέδι δύο Βουλευτές που ήταν µάρτυρες στην προηγούµενη
εξεταστική επιτροπή…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
…και η δικονοµία δεν επιτρέπει σε µάρτυρες να έχουν ρόλο

δικαστή ή εισαγγελέα. Κι έτσι η επιτροπή άδοξα διεκόπη για
λίγες µέρες, για να διευκρινιστεί.

Τώρα, για το θέµα του Χρηµατιστηρίου –απλώς να το κάνω ξε-
κάθαρο- ιδού οι δύο προτάσεις για σύσταση εξεταστικής επι-
τροπής: Μία για τη «∆ΕΚΑ» που έγινε το 2001 και µία για το
Χρηµατιστήριο που έγινε το Μάιο του 2003...
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ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Από τη Νέα ∆ηµοκρατία!
ΑΝΤΩΝIOΣ ΣΑΜΑΡΑΣ (Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας):

... και που τότε δεν δέχθηκε η δική σας κυβέρνηση, η κυβέρνηση
Σηµίτη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Και το Χρηµατιστήριο, εν πάση περιπτώσει, ας θυµηθούµε ότι

είναι η µεγαλύτερη αναδιανοµή εισοδήµατος, περιουσίας που
έχει συµβεί ποτέ στην Ελλάδα εν καιρώ ειρήνης και τους χειρι-
σµούς της κυβέρνησης τότε, πιστεύω θα πρέπει να τους θυµό-
µαστε όλοι.

Θα ήθελα να προχωρήσω και να πω δύο λόγια για το µετανα-
στευτικό. Θα σας πω ότι µε την υφιστάµενη νοµοθεσία ένα παιδί
µεταναστών, που γεννήθηκε στην Ελλάδα, µπορεί να αποκτήσει
την ελληνική ιθαγένεια στα δεκαοκτώ του χρόνια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του Προέδρου της Νέας ∆ηµοκρατίας)

Το πρόβληµα, λοιπόν, κατά µέγα µέρος έχει λυθεί. Ασφαλώς
µε την υφιστάµενη νοµοθεσία δεν το αποκτά αυτόµατα. Αυτό το
αυτόµατο, για να το αποκτήσει, δυστυχώς το δίνει, το θεσπίζει
το δικό σας νοµοσχέδιο, δηλαδή την αυτόµατη χορήγηση ιθαγέ-
νειας.

∆εν λύνετε, λοιπόν, κάποιο πρόβληµα. Νοµιµοποιείτε τους πά-
ντες, χωρίς να εντάσσετε κανέναν πραγµατικά στην ελληνική
κοινωνία µε την ηµετέρα παιδεία. Αυτό δεν το κάνει καµµία χώρα
στον κόσµο, καµµία απολύτως!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Σας φέραµε για παράδειγµα το γερµανικό νόµο περί ιθαγέ-

νειας. Αν τον εφαρµόζατε κατά γράµµα στην Ελλάδα, δεν θα
έπαιρνε ιθαγένεια κανένα από τα παιδιά των µεταναστών που
έχουν γεννηθεί εδώ. Το έχω εξηγήσει δηµόσια και δεν έχει έν-
νοια να το ξαναπώ. Αυτό το παράδειγµα το λέω για να µιµηθείτε
τις άλλες χώρες, οι οποίες βάζουν ασφαλιστικές δικλίδες για να
µη γίνουν µαγνήτες παράνοµης µετανάστευσης. Νοµίζω ότι είναι
µείζον πρόβληµα το ότι θέλετε να καταργήσετε κάθε τέτοια
ασφαλιστική δικλίδα στην Ελλάδα. Και δεν µπορώ να υποθέσω
ότι καταλαβαίνετε την πυρκαγιά την οποία πυροδοτείτε επιµένο-
ντας σε κάτι τέτοιο.

Τώρα, θα ήθελα να πω και πολύ λίγα λόγια, κύριε Πρόεδρε,
για τα εθνικά θέµατα. Πράγµατι δεν πρέπει να επεκταθούµε στη
διεθνή πολιτική σήµερα και χαίροµαι που ο κ. ∆ρούτσας θα µας
δώσει τις επιστολές, γιατί κινδυνεύουµε πραγµατικά να πληρο-
φορηθούµε στο σύνολό τους το τι έχει γίνει από τον τουρκικό
Τύπο.

Αυτό το οποίο θέλω να πω είναι ότι επί της ουσίας δεν δεχό-
µαστε, κύριε Πρόεδρε, να παραπεµφθούν όλες οι ελληνοτουρ-
κικές διαφορές στη Χάγη. Πολύ απλά εµείς δεν δεχόµαστε ότι
υπάρχει καµµία διαφορά, εκτός από τη οριοθέτηση της υφαλο-
κρηπίδας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Και αυτό δεν το λέµε εµείς, το λέει κάθε ελληνική κυβέρνηση

από την κυβέρνηση του Κωνσταντίνου Καραµανλή στη δεκαετία
του 1970, του Ανδρέα Παπανδρέου στη δεκαετία του 1980, του
Κωνσταντίνου Μητσοτάκη στις αρχές της δεκαετίας του 1990 και
του Ανδρέα Παπανδρέου ξανά και µόνον η Κυβέρνηση επί
υπουργίας δική σας αποδέχτηκε ότι στο Ελσίνκι υπάρχουν δήθεν
συνοριακές ή άλλες συναφείς διαφορές µε την Τουρκία. Και ευ-
τυχώς από αυτήν την παγίδα απεµπλακήκαµε από την κυβέρνηση
του Κώστα Καραµανλή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Και τώρα τι ακριβώς συµβαίνει; Αυτή η διαπραγµάτευση -που

πάµε να εµπλακούµε- είναι επί της ουσίας συζήτηση γι’ αυτές τις
µονοµερείς απαιτήσεις της Άγκυρας; Εγώ απλώς -θα τα συζη-
τήσω µε τον κ. ∆ρούτσα- πιστεύω ότι όταν διαπραγµατεύεσαι τις
µονοµερείς απαιτήσεις ενός επιθετικού γείτονα, ενθαρρύνεις και
ανταµείβεις τον επεκτατισµό του.

Και φοβάµαι ότι αυτό ακριβώς κάνετε. Το ίδιο πιστεύουν πολ-
λοί εδώ µέσα, το ίδιο πιστεύουν πολλοί και στο δικό σας το
κόµµα, το ίδιο πιστεύουν πολλοί και έξω από εδώ, γι’ αυτό το
λόγο περιµένω –πραγµατικά- τις επιστολές και ελπίζω µε αυτά
που θα µου δείξει ο κ. ∆ρούτσας να µε διαψεύσει.

Όµως θα ήθελα να σας αναφέρω ένα πράγµα µόνο, το οποίο

οφείλω να το πω, αναλύοντας τη γεωστρατηγική κατάσταση
γύρω από την Ελλάδα. Το «καρότο», η προσφορά δηλαδή που
έδινε η Κυβέρνηση επί εποχής Σηµίτη στο Ελσίνκι, ήταν µια συ-
νέχιση της ευρωπαϊκής πορείας της Τουρκίας, πορείας που την
ήθελε και ολόκληρη τότε η Ευρωπαϊκή Ένωση.

Σήµερα ούτε ολόκληρη η Ευρωπαϊκή Ένωση επιθυµεί αυτή την
εξέλιξη για την Τουρκία –παράδειγµα τρανό η Γαλλία και η Γερ-
µανία που το λένε ξεκάθαρα- αλλά ούτε και η Τουρκία είναι το
ίδιο θερµή για την ένταξή της!

Άρα, έχουµε αυτό που ονοµάζουµε στην εξωτερική πολιτική
«ριζική αλλαγή των δεδοµένων» και ως εκ τούτου όταν προβλέ-
πονται σε αυτές τις επιστολές νέες διερευνητικές επαφές –αν
προβλέπονται, θα το δούµε- µε συγκεκριµένο ορίζοντα, θα πρέ-
πει να γνωρίζουµε ότι πιθανότατα αυτό να δηµιουργήσει ένα µε-
γάλο πρόβληµα.

∆εν λέω τίποτα άλλο, επιστρέφω απλώς στο θέµα. Πιστεύω ότι
σε αυτή την κρίση στην Ελλάδα πρέπει όλοι να σταθούµε πλάι
στο πρόβληµα, να εµπνεύσουµε µε το δικό µας παράδειγµα από
εδώ, από τη Βουλή των Ελλήνων, εκείνους που εκπροσωπούµε,
δηλαδή τον ελληνικό λαό.

Αυτό σας ζητήσαµε σήµερα, κύριε Παπανδρέου, αλλά δεν σας
παρακαλούµε. Σας προσκαλούµε και σας προκαλούµε. Και να
θυµάστε –θα το ξαναπώ- ότι η στάση µας δεν είναι αδυναµία! Η
στάση αυτή της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι αρετή...

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
...µια αρετή, την οποία εσείς δεν επιδείξατε, όταν ήσασταν

στην Αντιπολίτευση.
Εµείς µπορούµε, αν θέλαµε, να σας παρακολουθούµε από

απόσταση. Προτιµάµε, όµως, αντί του ναυαγίου, να βάλουµε
πλάτες, για να αποφευχθεί το ναυάγιο. Αλλά, αν δεν το θέλετε,
σας αφήνουµε ανεπηρέαστους να προχωρήσετε µόνοι σας. Τη
συναίνεση σε κρίσιµα ζητήµατα δεν τη χρωστάµε σε εσάς –αυτό
θέλω να πω- τη χρωστάµε στη χώρα και στον ελληνικό λαό.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η Γενική

Γραµµατέας της Κεντρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αλέκα Παπαρήγα.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-
κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Είπε
ο κύριος Πρωθυπουργός ότι δεν έχει γίνει το µητρώο αγροτών –
άρα δεν υπάρχει θέµα διαχωρισµού- αλλά θα γίνει. Γι’ αυτό γί-
νονται και οι κινητοποιήσεις και πρέπει να γίνονται έγκαιρα, για
να αποτρέπουν ορισµένα πράγµατα.

Όµως, ο διαχωρισµός των αγροτών σε κατά κύριο επάγγελµα
και µη, µε κριτήριο βεβαίως το διώξιµο των φτωχών, ξεκίνησε επί
Νέας ∆ηµοκρατίας και συνεχίζεται σε εφαρµογές και της σηµε-
ρινής Κυβέρνησης. Το νοµοσχέδιο της κ. Κατσέλη για τη ρύθ-
µιση αγροτών αφορούσε τους κατά κύριο επάγγελµα αγρότες.

Όµως εδώ υπάρχει και το εξής πρόβληµα: Όχι µόνο δεν δί-
νουν στους αγρότες, αλλά παίρνουν. Οι εισφορές των αγροτών
αυξήθηκαν 1% στον ΟΓΑ, που σηµαίνει ότι έως το 2012 θα τους
πάρουν 1,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Η Κυβέρνηση χρωστά ακόµα
τις επιδοτήσεις του 2009.

Ακούσαµε εδώ από αυτό το Βήµα, αλλά και από τα άλλα κόµ-
µατα, ότι το κυρίως πρόβληµα είναι οι νέοι αγρότες. Εµείς θέ-
λουµε να το ξεκαθαρίσουµε. Κατ’ αρχάς, δεν µας αρέσει αυτός
ο διαχωρισµός –γέροι, µεσαίοι και νέοι- χωρίς να σηµαίνει ότι δεν
έχει πάρα πολύ µεγάλη σηµασία, ιδιαίτερα για τη νέα γενιά, ποιο
είναι το αύριο. Υπάρχουν νέοι σε ηλικία αγρότες που έχουν µε-
γάλη σχετικά ιδιοκτησία, υπάρχουν νέοι σε ηλικία αγρότες που
έχουν µέση ιδιοκτησία γης –είτε αντίστοιχα κτηνοτρόφοι µέσης
ιδιοκτησίας σε ζώα- και υπάρχουν και νέοι σε ηλικία αγρότες που
έχουν πολύ µικρή ιδιοκτησία.

Για εµάς, λοιπόν, δεν προέχει το ηλικιακό κριτήριο. Ξαναλέω
όµως ότι αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν υπάρχει ζήτηµα προοπτικής
της αγροτικής παραγωγής για τους νέους σε ηλικία αγρότες, για
τα παιδιά τους, ή ότι µας είναι αδιάφορο αν η ύπαιθρος αύριο
θα κατοικείται και από νέους ανθρώπους. Ωστόσο, το κυρίως
στοιχείο είναι ότι η πολιτική είναι θετική ή όχι ανάλογα µε το τι
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ιδιοκτησία έχεις.
Παραδείγµατος χάριν, οι νέοι αγρότες µε µεσαία και µικρή

ιδιοκτησία που κυνήγησαν τις κοινοτικές επιδοτήσεις και τις κοι-
νοτικές –τάχα- διευκολύνσεις, δεν είχαν όλοι την ίδια τύχη. Άλλη
τύχη έχει ο µεγαλοϊδιοκτήτης νέος στην ηλικία αγρότης και άλλη
ο µικροϊδιοκτήτης.

Και εδώ να το πούµε και καθαρά υπάρχουν ορισµένοι αγρό-
τες στα µπλόκα -µεσαίοι και προς τα επάνω- που ορισµένοι από
αυτούς ελπίζουν ή πιστεύουν ότι θα διασωθούν. Και θα διασω-
θούν µάλιστα πώς; Παίρνοντας ως ιδιοκτησία τους τη γη από την
οποία θα εκτοπισθούν οι φτωχοί αγρότες ή θα την νοικιάσουν για
ένα κοµµάτι ψωµί ή θα τους την παραχωρήσουν κ.λπ.. Μερικοί
από τους µεσαίους αγρότες θα επιβιώσουν και θα γίνουν µεγα-
λοαγρότες. Οι άλλοι, όµως, αυτοί που σήµερα είναι κατά κύριο
επάγγελµα αγρότες, σε λίγα χρόνια θα έχουν πάρα πολύ δύ-
σκολη επιβίωση. Εποµένως, λοιπόν, για εµάς είναι ζήτηµα ιδιο-
κτησίας και όχι αποκλειστικά και µόνο ηλικίας.

Τώρα έχει γίνει και της µόδας ότι τάχα όλα τα µέτρα που παίρ-
νονται είναι για να σωθούν οι νέοι, όχι είναι για την µακροηµέ-
ρευση των συµφερόντων του συστήµατος. Και, βεβαίως, είναι
πολύ φυσικό και βολικό µία Κυβέρνηση να θέλει να χειραγωγή-
σει τους νέους ανθρώπους, να θέλει να τους αντιπαραθέσει µε
τις µεγαλύτερες ηλικίες, να τους βάλει στο χέρι από την πιο
µικρή ηλικία. για να προλάβει και την άνοδο του κινήµατος. ∆εν
είναι ότι τους έπιασε ο πόνος γενικά για τους νέους και τη νεα-
νικότητα, αλλά εάν θέλουν να εξασφαλίσουν τη δικοµµατική
εναλλαγή αύριο, µεθαύριο και παραµεθαύριο, είναι πολύ φυσικό
να καταναλώσουν οράµατα και ιδανικά στη νέα γενιά.

Εµείς ξαναλέµε ότι το κύριο κριτήριο για εµάς δεν είναι το ηλι-
κιακό αλλά πριν απ’ όλα είναι το ιδιοκτησιακό. Από εκεί, βεβαίως,
σχετίζεται και µε το ηλικιακό, εάν πρόκειται για ηλικιωµένους που
θέλουν υψηλές συντάξεις και εάν πρόκειται για νέους, νέα ζευ-
γάρια µε µικρή ιδιοκτησία που πρέπει να επιβιώσουν.

Πάντως εδώ, σε αυτή την Αίθουσα ακούστηκαν πάλι µία σειρά
πράγµατα για τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» και για την Τοπική Αυτοδιοί-
κηση. ∆εν θέλω –τα είπαµε και αρκετές φορές- να επαναλαµβά-
νουµε τα ίδια, πάντως εµείς ως κόµµα επιλέξαµε στα δικά µας
χαρτιά, στα δικά µας ντοκουµέντα να εγκαταλείψουµε τον όρο
Τοπική Αυτοδιοίκηση. Έπρεπε να τον έχουµε εγκαταλείψει πιο
πριν, αλλά τώρα για τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», µόνο για τοπική διοί-
κηση µπορούµε να µιλήσουµε. Μία τοπική διοίκηση η οποία να
είναι ενταγµένη απολύτως στους ίδιους σκοπούς και στους ίδι-
ους στόχους της κεντρικής κρατικής διοίκησης. Άλλωστε, πρό-
κειται για µηχανισµό. Εµείς, λοιπόν, δεν µιλάµε για αυτοδιοίκηση
και καλύτερα να µην κάνουµε τώρα φιλολογία για την ανάλυση
του όρου αυτοδιοίκηση, σήµερα µόνο για τοπική διοίκηση µπο-
ρείς να πεις.

Σε αυτήν την Αίθουσα για άλλη µια φορά ακούσαµε τα γνω-
στά, να επέµβει ο Άρειος Πάγος, να επέµβουν οι εισαγγελείς, να
επέµβουν τα Σώµατα Ασφαλείας. ∆ηλαδή εδώ να το πούµε κα-
θαρά, έχει διαµορφωθεί πια ένα κόµµα που είναι το «Κόµµα του
κνούτου», να το πούµε έτσι. ∆εν λέει και τίποτε άλλο παρά µόλις
δει µία κινητοποίηση, το κνούτο. Έτσι -εάν θέλετε- αποτελεί ίσως
και τη συνείδηση της εκάστοτε Κυβέρνησης. Αρέσει να υπάρχει
και ένα κόµµα που να πιέζει σε αυτήν την κατεύθυνση.

Θα σας πω µόνο µία κουβέντα. Όταν η εργατιά, οι αυτοαπα-
σχολούµενοι αγρότες αποφασίσουν ή θέλουν να αποφασίσουν
τη µία ή την άλλη µορφή πάλης δεν θα πάρουν την άδεια ούτε
από εµάς -το ΚΚΕ- ούτε από εσάς. ∆εν θα πάρουν την άδειά µας
και ούτε από εµάς θα καθορίσουν αποκλειστικά τη στάση τους.

Και εν πάση περιπτώσει, έχουµε ένα κόµµα στη Βουλή που δεν
σκέφτεται τίποτε άλλο παρά το µαστίγιο και τη βία και ως µόνη
λαϊκή συµµετοχή ο λαός να κάθεται θεατής και να ακούει εδώ
τους Αρχηγούς στη Βουλή να βγάζουµε λόγους -σε ορισµένες
µάλιστα περιπτώσεις να λαϊκίζουµε γιατί µας αρέσει να ασκούµε
ή να νοµίζουµε ότι ασκούµε γοητεία στον λαό- ή να πηγαίνει µόνο
να ψηφίζει στην κάλπη και στα δηµοψηφίσµατα. ∆εν θα σταθώ
τώρα στο τι δηµοψηφίσµατα προτείνονται, πότε για τις ταυτότη-
τες, πότε για τις µη ταυτότητες. Ο λαός, δηλαδή, να µην απο-
φασίσει απεργία, να µην αποφασίσει τίποτε.

Να βάλω ένα ζήτηµα, µόνο. Στην τηλεόραση εµφανίζονται διά-

φοροι εκπρόσωποι των µικρών εισαγωγέων και εξαγωγέων. Την
ψήφο των µικρών την έχουν, την πραγµατική εκπροσώπηση
όµως, όχι. Αυτοί οι κύριοι, οι οποίοι είναι εισαγωγείς αγροτικών
προϊόντων και φέρνουν γάλα, φέρνουν χυµούς πορτοκαλιών,
φέρνουν κρέατα -και είναι αυτοί που συνευθύνονται µε τις κυ-
βερνήσεις και την Κοινή Αγροτική Πολιτική για την εκτόπιση των
ελληνικών αγροτικών προϊόντων και τον σφαγιασµό των µικρο-
µεσαίων- έχουν την απαίτηση οι αγρότες να τους αφήσουν ελεύ-
θερο τον δρόµο.

Να τους λένε «περάστε, κύριοι, φέρτε τα κοντέϊνερς και µπείτε
ελεύθερα να φέρνετε εσείς τα αγροτικά προϊόντα» γιατί, αν θέ-
λετε, ένα µεγάλο µέρος των εισαγοµένων προϊόντων είναι είδη
διατροφής.

Εµείς, αν θέλετε, απευθυνόµαστε στην αγροτιά. Έχουν σκε-
φθεί να ξεκαθαρίσουν ποιοι είναι αυτοί, οι οποίοι µάλιστα είναι
και στα διάφορα επιµελητήρια και εκπροσωπούν τους µικροµε-
σαίους και πρέπει να τους αφήσουν οι αγρότες ελεύθερο το
δρόµο; Και όχι µόνο να τους αφήσουν ελεύθερο το δρόµο, αλλά
εάν δεν τους αφήσουν ελεύθερο το δρόµο, να υποστούν την
κρατική βία και την καταστολή, να τους σύρουν στα δικαστήρια.

Και εµείς λέµε. Τι όπλα έχει ο αγρότης; Την Κυβέρνηση δεν
την έχει µαζί του, την Αξιωµατική Αντιπολίτευση δεν την έχει, την
Ευρωπαϊκή Ένωση δεν την έχει, τι να κάνει; Ποια µέσα έχει;

Να ξεκαθαρίσουµε, λοιπόν, το εξής πράγµα. Είναι πολύ επι-
κίνδυνο να έχουµε αυτή τη στιγµή ένα κόµµα και έναν Αρχηγό
που από το πρωί µέχρι το βράδυ δεν κάνει τίποτε άλλο παρά να
εγκαλεί την Κυβέρνηση γιατί δεν χρησιµοποιεί την κρατική βία.
Και όχι µόνο αυτό, αλλά δεν ξέρω αυτό το κόµµα τι πηγές έχει
µέσα στη δικαιοσύνη. Εµείς δεν έχουµε καµµία προσωπική σχέση
µε κανένα δικαστή και δεν έχουµε καµµία πηγή και γι’ αυτό τα
συµπεράσµατά µας είναι πολιτικά. Εγκαλεί, λοιπόν, τον έναν ή
τον άλλον ότι πήρες εντολή, έκανες εκείνο ή έκανες το άλλο.
Είναι πολύ επικίνδυνο όταν, πέρα από το εκάστοτε κυβερνητικό
κόµµα, υπάρχει και κόµµα της Αντιπολίτευσης που θα δώσει άλ-
λοθι δεν ξέρω σε ποια µορφή, άλφα ή βήτα, κρατικής βίας που
µπορεί να χρησιµοποιηθεί στο επόµενο διάστηµα. Με αυτή την
έννοια είναι κόµµα του κνούτου. Θα το πούµε για άλλη µια φορά.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρόε-
δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, ο κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Είναι µεγάλη υπόθεση να µην χάνει κανείς
το µέτρο. Και πολύ φοβούµαι ότι χρόνια τώρα το ΚΚΕ δεν έχασε
το µέτρο, γιατί δεν είχε ποτέ µέτρο. Πάντα στην υπερβολή, πάντα
στην αυτοδικία, πάντα στην αντάρα...

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-
κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Κα-
νένα στρατοδικείο θα µας περάσετε; Πότε; Θα µας φέρετε και τα
στρατοδικεία!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Σοβαρευτείτε, κυρία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Εσείς να σοβαρευτείτε…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Εν πάση, περιπτώσει…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Ενοχληθήκατε από το «κυρία»;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Όχι, που θα εγκαλέσετε το Κοµµου-

νιστικό Κόµµα για σοβαρότητα. Ποιον θα εγκαλέσετε για σοβα-
ρότητα;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Καρατζαφέρη,
παράκλησή µου είναι, µην κάνετε προσωπικές αναφορές. Λυπά-
µαι που κάνω αυτήν την υπόδειξη…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Καµµιά φορά, κύριε Πρόεδρε, µερικοί χά-
νουν το µέτρο και µέσα στο Κοινοβούλιο.

Λοιπόν, εµείς δεν είµαστε βεβαίως εναντίον των αγροτών. Και
πώς θα µπορούσαµε να είµαστε; Είµαστε παιδιά αγροτών και δεν
είµαστε παιδιά του κεφαλαίου. Αλλά πρέπει κάποια στιγµή να
πούµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους. Εάν κρατήσει τρεις µήνες
ο αποκλεισµός των δρόµων, θα λέµε: «Καλώς γίνεται και ενισχύ-
στε τους»; ∆εν πρέπει κάποια στιγµή να βάλουµε κάποιο όριο;
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∆εν πρέπει να προστατεύσουµε τους υπόλοιπους Έλληνες; Και,
εν πάση περιπτώσει, ο οποιοσδήποτε καλοαµείβεται δεν τον εν-
διαφέρει ότι οι τιµές σε κάποια προϊόντα έχουν ανέβει στη λαϊκή
αγορά εκατό τοις εκατό. Ο άνεργος και ο εργάτης, που δήθεν
κάποιοι υποστηρίζουν, πάει και πληρώνει σε διπλάσια τιµή αυτή
τη στιγµή τα προϊόντα στη λαϊκή αγορά.

Να προστατεύσουµε την Ελλάδα. Και βεβαίως δεν είπε κανείς
να πάνε τα ΜΑΤ και να σκάσουν τα λάστιχα ή οτιδήποτε άλλο
αλλά, εν πάση περιπτώσει, στοιχειωδώς να εφαρµοστεί ο νόµος.
∆εν µπορεί κανείς να ισχυρίζεται εδώ µέσα ότι αγαπάει κάποιον
κλάδο περισσότερο από κάποιον άλλον. Επιτέλους, έλεος!

Το να κάνουµε σπέκουλα σ’ αυτούς τους ανθρώπους που είναι
µε χιονιά έξω στο δρόµο, δεν κερδίσουµε τίποτα. Και βεβαίως
έχουν σωστά αιτήµατα, δεν το αµφισβητεί κανείς στην Αίθουσα.
Από εκεί και πέρα είναι τι µπορεί να γίνει, τι µπορεί να δοθεί. Ας
καταλάβει ο ελληνικός λαός και όλοι µας ότι δεν µπορούµε να
περνάµε, όπως περνούσαµε.

Ήταν πλασµατική η εικόνα. Ζούσαµε σε µια εικονική πραγµα-
τικότητα, ας το καταλάβουµε.

Πηγαίνω χρόνια στο Λονδίνο -όπως και πολλοί εδώ µέσα- και
η αγορά είναι «δύο πορτοκάλια». Εδώ λες «πάρε τρία κιλά» και τα
δύο κιλά πάνε στο σκουπιδοτενεκέ. Κοιτάξτε τα σπίτια σας, το
ξέρετε οι περισσότεροι. Εκεί πας και παίρνεις µια φέτα καρπούζι,
όχι: «Βάλε µου τρία καρπούζια» και µετά σαπίζουν. Αλλάζουν οι
συνθήκες, πρέπει να το καταλάβουµε και δεν είµαστε και Αγγλία.

Ακούω τις απαιτήσεις και τις εισηγήσεις της Αριστεράς. Μα,
για να εφαρµοστούν αυτά τα οποία λέει η κυρία Παπαρήγα, πρέ-
πει να πάρουµε το Fort Knox να το φέρουµε εδώ, όλο το θησαυ-
ροφυλάκιο της Αµερικής για να χρηµατοδοτήσουµε αυτά τα
πράγµατα. Λέει για 1.400 ευρώ µισθό. Εγώ λέω 5.000 ευρώ. Και
τι έχασα; Πώς; Από πού θα βγουν; Λεφτά πρέπει να βρούµε,
λεφτά ψάχνει ο κ. Παπανδρέου και δεν µπορεί να βρει και τα πλη-
ρώνει ακριβά και πανάκριβα. Και πρέπει να επιχαίρουµε εµείς,
όταν πήραµε 6,15; Και έρχεται η τράπεζα σήµερα και ανεβάζει το
επιτόκιο χορηγήσεων 8,5%.

Κύριε Πρωθυπουργέ, εδώ θα ήθελα να πω ότι πρέπει να ανέ-
βει και το επιτόκιο καταθέσεων. Μην ανεβάζουν µόνο το επιτόκιο
χορηγήσεων οι τράπεζες. Εάν ανεβάσουν 20% τα επιτόκια χο-
ρηγήσεων, πρέπει να ανεβάσουν 20% και τα επιτόκια των κατα-
θέσεων. Αυτό είναι τίµιο.

Επανέρχοµαι για άλλη µια φορά εδώ στους αγρότες. Και φυ-
σικά έχουν δίκιο, ξεκάθαρα. Το χάνουν όµως, µε το να αποκλεί-
ουν δρόµους. Εγώ θα ήµουν κοντά τους, εάν είχαν παραταχθεί
στην Εθνική Οδό και δεν την απέκλειαν. ∆εν πηγαίνω, γιατί δεν
µπορεί ένας πολιτικός Αρχηγός να αβαντάρει παρανοµία. Ή είναι
παράνοµο ή δεν είναι παράνοµο. Ας ξεκαθαρίσουµε επιτέλους!

Και για άλλη µια φορά, κύριε Πρωθυπουργέ, θα σας πω ότι χά-
νετε από ατολµία. Χρειάζεται να πάρετε µέτρα. Τι να κάνουµε;
∆εν µπορεί κανείς να έχει τις απολαβές που είχε χθες. ∆εν µπο-
ρούµε να πούµε την αλήθεια στον ελληνικό λαό; ∆ηλαδή, πρέπει
να είστε καλοί, να το «παίζουµε» καλοί, να αρχίζουµε να λέµε
«δώστε λεφτά, δώστε λεφτά»; Από πού; Παράγεται τίποτα; Πείτε
µου τι εξαγωγές κάνουµε; Η σχέση εξαγωγών-εισαγωγών είναι
8.000.000.000 ευρώ µε 28.000.000.000 ευρώ. Τι είναι; Θα µπο-
ρούσαν να ληφθούν µέτρα; Ναι µπορούν.

Κύριε Πρωθυπουργέ, οι φίλοι σας στο Νταβός, οι Ευρωπαίοι,
ήρθαν εδώ στην Ελλάδα µε µια αποικιοκρατική διάθεση και θα
σας πω µετά για την Πορτογαλία. Ήρθαν και µας πήραν το εµπό-
ριο µε το «Lidl», µε το «Carrefour», µε το «ΙΚΕΑ», µε το «Praktiker»
κ.λπ.. Αντισταθµιστικά, δεν µας έκαναν πέντε εργοστάσια για να
έχουµε και εµείς εισαγωγές από τα προϊόντα. Ήρθαν και µας
πήραν το βιός µας. Όλοι, την Παρασκευή, πάµε και καταθέτουµε
στο «Carrefour» ή σε κάποιο άλλο κατάστηµα. Τι µας δώσανε
αυτοί; Αυτά θα πάτε να τους πείτε. ∆εν ζητάµε, µας τα παίρνουν
κάθε εβδοµάδα και τα πάνε έξω. Και εκεί είναι ένα πεδίο, το
οποίο µπορείτε να το αναπτύξετε.

Οικοδοµή. ∆εν έχετε καµµία άλλη ελπίδα από το να αναγεννη-
θεί η οικοδοµή. Ακούω αυτά τα ασφυκτικά «πόθεν έσχες».

Να ξέρετε, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι είναι σαν τον αγώνα που
κάνει η Αστυνοµία µε το οργανωµένο έγκληµα. Όσο και να τρέ-
χει η Αστυνοµία, το οργανωµένο έγκληµα πάει πιο µπροστά. Το

ίδιο και εσείς. Όσο και να ψάχνετε να βρείτε λύσεις, δεν θα µπο-
ρέσετε να τις αποδώσετε. Ρωτήστε ένα δικηγόρο, πώς θα απα-
γορεύσετε την off shore εταιρεία; Πρέπει να την απαγορεύσει η
Ευρωπαϊκή Ένωση. ∆εν µπορείτε να την απαγορεύσετε. ∆εν
µπορείτε να το κάνετε αυτό που λέτε. Και αν θέλετε, εις την κατ’
ιδίαν συνάντηση που θα σας δώσω, θα σας πω δέκα διαφορετι-
κούς τρόπους να µπορεί κάποιος να έχει off shore εταιρεία,
χωρίς να φαίνεται. Τι κάνουµε δηλαδή; Μια «τρύπα» στο νερό;
Κοροϊδευόµαστε µεταξύ µας;

Είπατε κάποια παραδείγµατα που άκουσα µε πάρα πολύ προ-
σοχή, για τη γραµµατέα που έκανε αυτό, για το γραµµατέα που
έκανε εκείνο και τα κινητά τηλέφωνα. Εφόσον τους ξέρετε, γιατί
δεν τους κλείσατε φυλακή; Τα είπατε. Στείλτε στον εισαγγελέα
αυτήν την περίπτωση να δει µήπως είναι για διασπάθιση δηµο-
σίου χρήµατος; Τι µας τα λέτε εδώ και ανωνύµως; Ξέρετε τις πε-
ριπτώσεις για να τις αναφέρετε. Στείλτε τους στον Εισαγγελέα,
να ακούσει ο ελληνικός λαός ότι η τάδε και ο τάδε έβαλαν το χέρι
βαθιά στην τσέπη του ελληνικού λαού.

Πρέπει, λοιπόν, να αποφασίσουµε µέτρα και όχι λόγια και όχι
κουβέντες. Θα σας πω εγώ µια µεγάλη σπατάλη. Οι µη κυβερ-
νητικές οργανώσεις. Αυτές οι µη κυβερνητικές οργανώσεις, γιατί
πρέπει να πληρώνονται από το κράτος; Γιατί; Εάν θέλει κάποιος,
µαζεύονται τριάντα-σαράντα και κάνουν µια µη κυβερνητική ορ-
γάνωση. Ας την κάνουν. Ξέρετε ότι πολλοί γραµµατείς έχουν
κάνει ΜΗ.ΚΥ.Ο. οικογενειακές ή µε φίλους; Ξέρετε ότι Αρχηγοί
µικρών κοµµάτων -που δεν είναι σήµερα στην Βουλή- έχουν
πέντε-έξι ΜΗ.ΚΥ.Ο. ο καθένας και παίρνουν λεφτά;

Πόσα δίνουµε για τις ΜΗ.ΚΥ.Ο.; Αν τα λεφτά που δίνετε κάθε
χρόνο στα ΜΗ.ΚΥ.Ο. τα δίνατε στους εργάτες, δεν θα ήταν σή-
µερα στα µπλόκα.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: …(∆εν ακούστηκε).
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Υπάρχουν. Είναι στη διάθεση του Υπουρ-
γείου. Με µια κίνηση, το Υπουργείο Εξωτερικών τα βρίσκει σε
πέντε λεπτά. Συµφωνεί και ο κ. Λυκουρέντζος. Σε πέντε λεπτά τα
βρίσκουµε. Εποµένως, γιατί να πω εγώ τα ονόµατα;

Γιατί δίνουµε λεφτά; ∆ίνουµε λεφτά και χρηµατοδοτούµε µια
ΜΗ.ΚΥ.Ο., αυτό το Παρατηρητήριο στο Ελσίνκι, το οποίο δεν
κάνει τίποτε άλλο από το να καρφώνει την Ελλάδα σε όλα τα
φόρα. Είναι του πολύ κ. ∆ηµητρά κ.λπ.. ∆εν κάνει τίποτε άλλο,
από το πρωί µέχρι το βράδυ καρφώνει την Ελλάδα. Και πληρώ-
νουµε εµείς. Αυτό είναι µαζοχισµός. Σας δίνω, λοιπόν, εγώ το τα-
µείο. Και µάλιστα καταθέτω επίκαιρη ερώτηση αύριο το πρωί,
κύριε Πρωθυπουργέ, για να το συζητήσουµε το θέµα την Παρα-
σκευή, γιατί θέλω πολύ να ακούσω την άποψή σας.

Χαίροµαι που ο απών για άλλη µια φορά αξιότιµος Αρχηγός
της Νέας ∆ηµοκρατίας έµαθε για την 28η Οκτωβρίου του 2009,
για την οποία δύο φορές εγώ µέσα στην Αίθουσα σας είχα πει τη
δυνατότητα που έχετε να δώσετε 15.000 σε κάθε αγρότη. Χαί-
ροµαι, λοιπόν, που το έµαθε.

Πάµε στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Τι µπορούµε να διεκδικήσουµε;
∆εν ξέρω πόσοι από εσάς το γνωρίζουν ή πόσοι έχουν θητεύσει
εκεί. Η Ευρωπαϊκή Ένωση χρειάζεται περισσότερο βαµβάκι από
ό,τι βγάζει όλη η Ευρώπη. Εµείς βγάζουµε περίπου το 80% της
παραγωγής. Χρειάζεται περισσότερο. Τι κάνει; Πάει και το αγο-
ράζει από την Τυνησία, το αγοράζει από την Τουρκία. Να πάµε
και να επιµείνουµε και να πετύχουµε, αφού εξαντληθούν τα απο-
θέµατα των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τότε να παίρνουν
από έξω. Αλλά κάνει πολιτική η Ευρώπη µε χρήµατα στα οποία
συµµετέχουµε κι εµείς, σε προϊόντα τα οποία παράγει η Ευρώπη.
Έτσι, λοιπόν, είναι γεµάτες οι αποθήκες. Να, λοιπόν κι ένα πεδίο
που µπορούµε να πάµε να το διεκδικήσουµε. Πρέπει να το ξέ-
ρετε αυτό.

Περίπτωση Γ' Πακέτου Στήριξης. Ξέρετε πόσα δισεκατοµµύ-
ρια αφήσαµε και φύγανε µέσα από τα χέρια µας; Μιλάω για
έτοιµα λεφτά. ∆ώδεκα δισεκατοµµύρια. Και δεν είναι εδώ η κ.
Μαριλίζα, δεν ξέρω αν ήταν όταν είχα την Επίτροπο απέναντί
µου. Τα ξέρει ο πρώην Επίτροπος εδώ καλά. Και λέω της κ. Χού-
µπνερ: «Γιατί δεν µας δίνετε το πρώην αεροδρόµιο να το ανα-
βαθµίσουµε, να το κάνουµε πράσινο, να κάνουµε ενδεχοµένως
και κάποιες πανεπιστηµιακές σχολές εκεί κ.λπ.»; Η απάντηση -
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είναι στα Πρακτικά- ήταν: «∆εν µας στείλατε κανένα πρόγραµµα.
Πώς να δώσω λεφτά; Στείλτε το πρόγραµµα να σας δώσω τα
λεφτά αύριο».

Γιατί δεν το κάνατε το πρόγραµµα; Γιατί κάποιοι από εσάς τε-
µπέλιασαν; Ξέρετε τι σηµαίνουν 12.000.000; Είναι έξι µονάδες
κάτω το έλλειµµα που έχουµε σήµερα. Τα αφήσατε και έφυγαν.
Τσούλησαν, γιατί κάποιοι δεν έκαναν δουλειά.

Ψάξτε, κύριε Πρωθυπουργέ, να δείτε πόσα χρήµατα έχουµε
χάσει από τα προγράµµατα για τη δασοπυρόσβεση. Έχουν
εγκριθεί λεφτά από το Γ' Πακέτο και δεν τα πήραµε. Ψάξτε να
δείτε συγκεκριµένα για το δάσος που περιβάλλει τη Θεσσαλο-
νίκη, το Σέιχ Σού. Έτοιµα λεφτά. ∆εν βάλαµε το χαρτί, τρεις σε-
λίδες, να πάµε να πάρουµε τα λεφτά. Ζητάµε λεφτά, παρακαλάµε
για λεφτά κι έχουµε αφήσει έτοιµα λεφτά, δικά µας, να κάθονται
στο ταµείο της Ευρωπαϊκή Ένωση, επειδή κάποιοι δεν ήταν επι-
µελείς.

Θέλω να ελπίσω, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι η δική σας Κυβέρ-
νηση θα είναι πιο επιµελής και θα µπορέσουµε να τραβήξουµε
πόρους. Βέβαια καθυστερείτε ακόµα µε το Γραµµατέα ΕΣΠΑ. Ελ-
πίζω να καταλήξετε τελικά για να µπορέσει να υπάρχει και κά-
ποιος άνθρωπος υπεύθυνος, για να µπορέσουµε να προωθήσουµε τα
χρήµατα.

Κύριε Πρωθυπουργέ, σας χρωστάω κάτι για την Πορτογαλία.
Στην Πορτογαλία, αυτοί που πάνε είναι όλοι Πορτογαλόφωνοι.
Είναι αυτοί από τις κτήσεις της Πορτογαλίας. Εκεί είχαν πάει οι
Πορτογάλοι και είχαν κατακτήσει τις χώρες τους και αυτοί τώρα
γυρίζουν να κατακτήσουν την Πορτογαλία. Τελείως διαφορετικά
πράγµατα.

Το λέω, γιατί µου λέτε: «Θα πάει φαντάρος». Ωραία, θα βά-
λουµε τον Αλβανό να φυλάξει τα σύνορα µε την Αλβανία; Ή θα
βάλετε σε πυραύλους, στους Patriot, αυτούς που θα ελληνοποι-
ήσετε τώρα;

Αν ήταν έτσι, κύριε Πρωθυπουργέ –το λέω για να µην κοροϊ-
δεύει ο ένας τον άλλον- τότε γιατί τους Έλληνες µουσουλµάνους
δεν τους έχουµε κάνει ούτε λοχαγούς στο στρατό; Γιατί δεν
υπάρχει ούτε ένας Έλληνας µουσουλµάνος από τους διακόσιες
χιλιάδες που να έγινε ιπτάµενος, που να έγινε κυβερνήτης στα
F16; Γιατί; Κοροϊδευόµαστε. Απλώς δεν λέµε την αλήθεια. Ξέ-
ρετε ότι δεν µπορείτε να τους χρησιµοποιήσετε. Γι’ αυτό δεν
υπάρχει ένας λοχαγός που να είναι µουσουλµάνος.

Είµαστε ρατσιστές που δεν το έχουµε κάνει; Κάτι φοβόµαστε.
Ενώ βλέπετε το πιο θεοκρατικό κράτος της Μεσογείου, το Ισ-
ραήλ, έχει στείλει πρέσβη στην Ελλάδα που δεν είναι Εβραίος
και είναι µουσουλµάνος. Εµείς, λοιπόν, κάποια καχυποψία
έχουµε. Αφήστε τα αυτά ότι θα ενισχυθεί ο Ελληνικός Στρατός,
στρατεύοντας όλους αυτούς που δεν ξέρουµε από πού κρατάει
η σκούφια τους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρόε-

δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέξης Τσί-
πρας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, µας παρακολουθεί ο ελληνικός λαός και έχω
την αίσθηση ότι του δίνουµε ένα σχήµα οξύµωρο όλες αυτές τις
µέρες, όχι µονάχα σήµερα, που συζητάµε για ένα ακανθώδες ζή-
τηµα που απασχολεί την πολιτική ζωή του τόπου εδώ και δεκαε-
τίες, τριάντα πέντε χρόνια τώρα. Και έχω την αίσθηση ότι
βρισκόµαστε µπροστά σε ένα σχήµα οξύµωρο.

Έχουµε ένα πολιτικό σύστηµα που από τη Μεταπολίτευση και
µετά τρέφει, τρέφεται, παράγει, αναπαράγει, τροφοδοτεί και
ανατροφοδοτείται µε σχέσεις διαπλοκής µε την οικονοµική εξου-
σία αυτού του τόπου. Έχουµε δύο κόµµατα, τους βασικούς πυ-
λώνες αυτού του πολιτικού συστήµατος που τα τελευταία χρόνια
έχουν παράξει σειρά σκανδάλων. Πολιτικά στελέχη των δύο κοµ-
µάτων αυτών να εµπλέκονται σε σειρά σκανδάλων αλλά έχουµε
και δύο Αρχηγούς οι οποίοι δηλώνουν στον ελληνικό λαό ότι είναι
πρόθυµοι να «µατώσουν» προκειµένου να σταµατήσει αυτή η
αέναη διαπλοκή του πολιτικού µας συστήµατος µε τα οικονοµικά
κέντρα εξουσίας.

Εγώ δεν θέλω να δικάσω τις προθέσεις τους, θέλω να πω,

όµως, ότι είναι εύκολο να λέει κανείς ότι θα µατώσει αλλά όταν
τα ζητήµατα αυτά τίθενται επί των «τύπον των ήλων», τότε συνή-
θως στρίβουµε δια του αρραβώνος που λέει και ο λαός, διότι
ακόµα να µάθουµε τι έγινε αυτό το έρµο εκατοµµύριο στα κοµ-
µατικά ταµεία του ΠΑΣΟΚ και ακόµα να µάθουµε ποιες είναι οι
σοβαρότατες πολιτικές -εγώ θα πω- ευθύνες Υπουργών της
Νέας ∆ηµοκρατίας στην υπόθεση του Βατοπεδίου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να πω και προς τον
Πρωθυπουργό και προς τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολι-
τεύσεως ότι δεν υποτιµώ τις προθέσεις τους και δεν τις δικάζω.
Τολµώ, όµως, να προδικάσω ότι δεν πρόκειται να «µατώσετε»,
όπως λέτε. Και δεν πρόκειται να µατώσετε γιατί πολύ δύσκολα
θα τα βάλετε µε τα οικονοµικά συµφέροντα, µε όλο αυτό το
πλέγµα της διαπλοκής που δηµιούργησαν τα κόµµατα στα οποία
σήµερα εσείς είστε Αρχηγοί.

Βεβαίως, µην ψάχνουµε εδώ να ανακαλύψουµε εκ νέου την
Αµερική. Είναι γνωστός ποιος είναι αυτός ο φαύλος κύκλος της
διαπλοκής. Τον γνωρίζουµε όλοι. Χρήµα για την παραγωγή ενη-
µέρωσης, ενηµέρωση για την παραγωγή πολιτικής, πολιτική για
την παραγωγή χρήµατος. Αυτός είναι ο φαύλος κύκλος της δια-
πλοκής.

Ποιον απ’ αυτούς τους κρίκους µπορούµε να σπάσουµε; Τον
κρίκο της πολιτικής για την παραγωγή χρήµατος; Το αντίθετο
βλέπουµε, τώρα βεβαίως µε τη δικαιολογία των έξωθεν πιέσεων.
Το αντίθετο, όµως, συµβαίνει. Μήπως τον κρίκο που αφορά την
ενηµέρωση για την παραγωγή πολιτικής; Αυτόν και να θέλαµε να
τον σπάσουµε είναι δύσκολο, δεν µπορούµε πια.

Το µόνο που ενδεχοµένως θα µπορούσαµε να ελέγξουµε είναι
τον κρίκο που αφορά το χρήµα για την παραγωγή ενηµέρωσης.
Βεβαίως να λειτουργήσει, η Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας
µέσα σε συγκεκριµένο χρονικό διάστηµα και να εξετάσει συγκε-
κριµένες πρωτοβουλίες. Όµως, πολύ φοβάµαι αν δεν ασχοληθεί
µε αυτό το σηµαντικό κρίκο που λέγεται «χρήµα» για παραγωγή
ενηµέρωσης και δεν προσπαθήσει να δηµιουργήσει ένα θεσµικό
πλαίσιο ελέγχου, τότε µη νοµίζετε ότι µπορεί να υπάρξει καµµία
αλλαγή σ’ αυτό το φαύλο κύκλο της διαπλοκής.

Η εξάρτηση του πολιτικού συστήµατος στη δικοµµατική του
έκφραση είναι τέτοια που οδηγεί στην καταστροφή των δηµό-
σιων αγαθών, έτσι όπως επιβάλλει κάθε φορά το ιδιωτικό συµ-
φέρον. Και στα κόµµατά σας και στα δυο κόµµατα, υπάρχουν
πάρα πολλοί οπαδοί της εκχώρησης του δηµόσιου χώρου στην
ιδιωτική σφαίρα και στα ποικιλώνυµα οικονοµικά συµφέροντα.

∆είτε τα δύο πιο απλά θέµατα. Τα δύο θέµατα που προέκυψαν
µε το σκάνδαλο του Βατοπεδίου, αλλά και αυτό, της Μονής Με-
γίστης Λαύρας στη Σκύρο, όσο και αν αποκρύφτηκε από τα µέσα
ενηµέρωσης.

Μπορείτε, κύριοι της Κυβέρνησης, να προχωρήσετε σε ρύθ-
µιση των σχέσεων Κράτους – Εκκλησίας ή θα βρεθείτε πάλι
µπροστά στο περίφηµο πολιτικό κόστος και δεν θα κάνετε τί-
ποτα; Όσο υπάρχει το θεσµικό πλαίσιο που επιτρέπει µέσα από
δαιδαλώδεις διαδρόµους τη διαπλοκή ανάµεσα στην πολιτική
εξουσία και στα µεγάλα οικονοµικά συµφέροντα, όσο οι σχέσεις
της πολιτικής και της εκκλησιαστικής εξουσίας είναι άρρηκτα
συνδεδεµένες, τότε διαρκώς το ένα σκάνδαλο θα ακολουθείται
από ένα άλλο και το επόµενο, ενδεχοµένως, να είναι και µεγα-
λύτερο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα τον Αρχηγό της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, αλλά και τον Πρόεδρο του ΛΑΟΣ να ζη-
τούν από την Κυβέρνηση µέτρα. Μέτρα! Και άλλα µέτρα! Γιατί
δεν παίρνετε µέτρα; Το ίδιο, βεβαίως, ζητούν και οι διεθνείς αγο-
ρές, το κυρίαρχο λόµπι, το νεοφιλελεύθερο λόµπι που κυβερνά
σήµερα στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Όλοι σας ζητούν µέτρα. Και εσείς, κύριε Παπανδρέου, έρχε-
στε και ζητάτε συναίνεση απ’ αυτούς που σας ζητούν µέτρα, αντί-
στοιχα αυτών που σας επιβάλουν στην Ευρωπαϊκή Ένωση και
σας ζητούν επιµόνως οι κερδοσκόποι και ζητάτε συναίνεση και
από την Αριστερά! Τι είδους συναίνεση ζητάτε από την Αριστερά;

Αν ζητούσατε από την Αριστερά και από τον ελληνικό λαό συ-
ναίνεση για µεγάλες ρήξεις µε όλους όσους κέρδιζαν τα προη-
γούµενα χρόνια, τότε, βεβαίως, εµείς θα ήµασταν οι πρώτοι που
θα σας λέγαµε να σας τη δώσουµε αυτή τη συναίνεση. Αν, όµως,
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µας ζητάτε να συναινέσουµε και εµείς σ’ αυτές τις κατευθύνσεις
µαζί µε τις προτάσεις του κ. Καρατζαφέρη και του κ. Σαµαρά,
κύριε Παπανδρέου δεν µπορούµε να συναινέσουµε.

∆ιότι για την έξοδο από την οικονοµική κρίση δεν υπάρχουν
ουδέτερες λύσεις. Υπάρχουν αριστερές λύσεις µε την κοινωνία
όρθια και όχι ισοπεδωµένη και υπάρχουν και λύσεις νεοφιλελεύ-
θερες µε την κοινωνία ισοπεδωµένη, για να συνεχίσουν να κερ-
δίζουν όσοι κέρδιζαν το προηγούµενο διάστηµα. Τι είδους,
λοιπόν, συναίνεση µπορείτε να ζητάτε από εµάς;

Και το ερώτηµα που τούτη την ώρα πλανάται στον ελληνικό
λαό είναι αν υπάρχει διέξοδος; Εµείς λέµε ότι υπάρχει διέξοδος.
Υπάρχει διέξοδος και είναι οι προτάσεις της Αριστεράς. Όµως,
την ώρα που εµείς συζητάµε για κανόνες διαφάνειας, βλέπουµε
να προωθούνται οικονοµικά σχέδια που διαµορφώνονται κάθε
άλλο παρά µε διαφανείς διαδικασίες. Οικονοµικά σχέδια που τα
φτιάχνει και τα προωθεί η Κυβέρνηση σε συνεργασία µε τις πε-
ρίφηµες πλέον αγορές, δηλαδή τα κυκλώµατα αυτών των αδί-
στακτων κερδοσκόπων που µας έχουν «πιάσει» από το λαιµό.

Επιτρέψτε µου να σας πω ότι εδώ µπορεί εµείς να συµφω-
νούµε πως η διαφάνεια είναι καλό πράγµα, αλλά την ίδια στιγµή
να βλέπουµε σκληρά µέτρα, όπως περικοπές στις αποδοχές των
εργαζοµένων, επιπλέον φόρους, απορρύθµιση του ασφαλιστι-
κού συστήµατος, να ανακοινώνονται όχι εδώ, αλλά στα οικονο-
µικά fora, εξ αποστάσεως, χωρίς ο ελληνικός λαός να γνωρίζει
πλήρως!

Ποια, όµως, συζήτηση, αγαπητοί συνάδελφοι, για τη διαφά-
νεια µπορεί να έχει έστω και τη µικρή επίφαση ειλικρίνειας και
αξιοπιστίας, αν ο κόσµος δεν γνωρίζει ακόµη και σήµερα πώς µε-
ταφράζονται στην τσέπη του αυτά τα παιχνίδια των κερδοσκό-
πων; Για ποια διαφάνεια µπορούµε να µιλάµε, όταν τα spreads
χτυπάνε «κόκκινο» µόνο και µόνο από κάποιους υπαινιγµούς που
µπορεί να αφήσει ο κ. Παπακωνσταντίνου ότι αναζητεί δανειστές
- επενδυτές στην Ασία;

Ακούστε. Είναι η εύκολη λύση να παρουσιάζετε τον εαυτό σας
ως θύµα. Όµως, δεν µπορεί να είστε θύµα των αγορών και των
κερδοσκόπων, όταν είστε πλήρως ευθυγραµµισµένοι µε τα σχέ-
δια αυτά, όταν δεν φέρνετε την παραµικρή αντίρρηση, όταν δεν
διεκδικείτε το παραµικρό και όταν δεν διερευνάτε εναλλακτικές
προτάσεις.

Και είναι θλιβερό να βλέπουν οι πολίτες στα δελτία των ειδή-
σεων τον Πρωθυπουργό να υπερηφανεύεται στους διαδρόµους
του Νταβός ότι στην Ελλάδα σε λίγο θα «µυρίζει» αίµα! ∆εν το
είπε έτσι. ∆ική µου είναι η παράφραση, αλλά αυτό είναι, όταν λέει
ότι έχουµε ήδη κόψει εκατό χιλιάδες θέσεις εργασίας στο δηµό-
σιο και πρόκειται να περιορίσουµε κι άλλο τις αποδοχές των ερ-
γαζοµένων.

Και είναι θλιβερό να συσκέπτεται ο Πρωθυπουργός στο Μαξί-
µου µε τους διοικητές των υπό δηµόσιο έλεγχο –υποτίθεται- τρα-
πεζών και το µόνο που βγαίνει απ’ αυτήν τη σύσκεψη είναι η
πρόθεση των τραπεζών να αυξήσουν τα επιτόκια στα δάνεια και
να κόψουν δραστικά τη χορήγηση δανείων. Τελικά, τι τις έχουµε
τις Τράπεζες; Μόνο τελεσίγραφα να µας δίνουν!

Όµως, ακόµη πιο θλιβερό –επιτρέψτε µου να πω- είναι η άρ-
νησή σας να εξετάσετε το παραµικρό εναλλακτικό σχέδιο.

Εµείς σας καταθέσαµε προτάσεις και σας καταθέτουµε προ-
τάσεις. Σας είπαµε, πιέστε για έκδοση ευρωοµολόγων. ∆εν το
τολµήσατε εσείς. Το είπε ο κ. Θαπατέρο, εσείς δεν το είπατε
ακόµα. Αλλά να σας πω γιατί δεν το είπατε; ∆εν το είπατε διότι
στην Ευρωζώνη αυτό δεν είναι επιθυµητό. Και γιατί δεν αρέσει
στην Ευρωζώνη; Το είπε χθες ένα στέλεχος της κεντρικής τρά-
πεζας ο κ. Στάρκ. Γιατί αν υπάρξει ευχέρεια δανεισµού, δεν θα
προχωρήσουν οι µεταρρυθµίσεις. Αυτός είναι ο στόχος τους, οι
µεταρρυθµίσεις –αλλά να πούµε στον ελληνικό λαό ποιο είναι
αυτό το σχέδιο και ποιες είναι αυτές οι µεταρρυθµίσεις- για να
ξηλωθεί κάθε δικαίωµα και κάθε κατάκτηση µέσα στη ελληνική
κοινωνία. Και εσείς συµπλέετε µε αυτό το σχέδιο, δεν πιέζετε για
το ευρωοµόλογο γιατί δεν θέλετε να δώσετε το παραµικρό σήµα
ανυπακοής.

∆εν εξετάζετε την έκδοση οµολόγου για εσωτερικό δανεισµό,
γιατί δεν θέλετε να τα βάλετε µε τους τραπεζίτες. ∆εν ζητάτε και
δεν διεκδικείτε συµµαχίες µε τις άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής

Ένωσης, του νότου που ενδεχοµένως να έχουν σειρά αύριο,
ακριβώς διότι δεν θέλετε να δηµιουργήσετε την αίσθηση ότι µπο-
ρεί να διεκδικείτε. Προτιµάτε να ξεπληρώσετε το χρέος µε συ-
ντάξιµα χρόνια, µε φτώχεια, µε ανεργία, µε εργασιακή
ανασφάλεια και κοινωνική δυστυχία. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα.

Μια τελευταία παρατήρηση και κλείνω, για να επανέλθω στο
θέµα της διαφάνειας.

Μην κοροϊδεύετε τον ελληνικό λαό ότι τα µέτρα που έχετε
δροµολογήσει θα είναι προσωρινά και ότι θα τα επανεξετάσετε.
Εάν είναι να επανεξεταστούν, θα επανεξεταστούν σε χειρότερη
βάση. Αυτό που σχεδιάζεται για τη χώρα µας ως αποτέλεσµα των
κερδοσκοπικών πιέσεων, αλλά και των διαθέσεων της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης να την αντιµετωπίσουν ως το «πειραµατόζωο» για
να δουν πόσο µπορούν να αντέξουν οι λαοί, είναι µια τεράστια
κοινωνική οπισθοδρόµηση. Θα είναι υποθήκευση του παρόντος
και του µέλλοντος για εκατοµµύρια εργαζόµενους και ιδιαίτερα
για νέους ανθρώπους.

Όµως, να ξέρετε ότι οι τύχες της κοινωνίας δεν καθορίζονται
µονάχα σε οικονοµικά φόρα και σε κλειστά δωµάτια, ανάµεσα σε
κερδοσκόπους και κυβερνήσεις που πιέζονται. Έχουν και οι λαοί
λόγο για τις τύχες τους. Έχουν οι λαοί λόγο και έχουν και οι άν-
θρωποι δικαίωµα να έχουν λόγο για τις ζωές τους. Και αυτό θα
το διαπιστώσουµε όλοι πάρα πολύ σύντοµα από τους κοινωνι-
κούς αγώνες που θα αναπτυχθούν στη χώρα µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει για την
τριτολογία του ο κύριος Πρωθυπουργός.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): Καταλαβαίνω τις φιλότιµες προσπά-
θειες του κ. Σαµαρά, να υπερασπίσει µε ακροβατισµούς τη δη-
µοσιονοµική πολιτική της προηγούµενης Κυβέρνησης.

Θέλω, απλώς για την ιστορία, να πω πολύ απλά, για τα χρέη
των νοσοκοµείων, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν τα έγραψε καν στον
Προϋπολογισµό. Και µάλιστα ενώ στη Βουλή παραδεχόταν ότι
ήταν 5,2 δισεκατοµµύρια ευρώ, τις ίδιες µέρες, έστειλε επίσηµη
επιστολή στην Ευρωπαϊκή Ένωση, λέγοντας ότι ήταν 2,2 δισε-
κατοµµύρια ευρώ. Τόση ήταν η αξιοπιστία της προηγούµενης Κυ-
βέρνησης.

Σε ό,τι αφορά τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», συµφωνούµε. Και αρµοδιό-
τητες, και πόρους. Αυτός είναι ο στόχος µας, για να έχουµε
πραγµατικά µια Αυτοδιοίκηση και µια Περιφερειακή ∆ιοίκηση, η
οποία θα είναι και δηµοκρατική, και ισχυρή, και µε δυνατότητες.

Ελάτε λοιπόν µε τις προτάσεις σας, για να δούµε την τελική
διαµόρφωση αυτού του νέου χάρτη της διοίκησης στη χώρα µας.

Για την Τουρκία: ∆εν είναι η πρώτη φορά που θα συναντη-
θούµε µε την Τουρκία. Εγώ πέρασα οκτώ χρόνια από το Υπουρ-
γείο Εξωτερικών, και οκτώ χρόνια είχα πολλές επαφές και
συναντήσεις. Και θέλω να πω το εξής: η λογική, η αντίληψη ότι
δεν συναντιέσαι, δεν κάνεις συνοµιλίες, επειδή αυτό σηµαίνει αυ-
τοµάτως ότι υποκύπτεις, είναι µια λογική φοβική.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ (Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας):
Όχι, δεν είπα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): Επειδή αυτό υπάρχει ως υπονοούµενο,
«τι συζητάτε µε τους Τούρκους». Μα, µε συγχωρείτε, εµείς όταν
συζητάµε µε τους Τούρκους, συζητάµε για το δίκαιο της Ελλά-
δας. Αυτό υπερασπιζόµαστε και αυτό θα υπερασπιζόµαστε. Και
δεν έχουµε κανένα φόβο να συγκριθούµε µε τον οποιοδήποτε,
σε οποιοδήποτε µέρος του κόσµου!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Θέλω να ξέρετε ότι προϊόν της πολιτικής µας ήταν η µεγαλύ-

τερη επιτυχία της µεταπολίτευσης, η ένταξη της Κυπριακής ∆η-
µοκρατίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Κύριε Τσίπρα, επιβεβαιώσατε ότι δεν βρήκατε στο διαδίκτυο

την οµιλία µου, το επιβεβαιώσατε µε την δευτερολογία σας ή βε-
βαίως, απλά δεν ακούσατε το τι είπα εκεί για τα ευρωοµόλογα.
Αν ακούσετε την οµιλία µου, θα δείτε ότι και εκεί, δηµοσίως, ενώ-
πιον όλων, µίλησα και εγώ για τα ευρωοµόλογα. Να άλλη µια δυ-
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νατότητα συµπόρευσης των δύο κοµµάτων µας, που βεβαίως
εσείς, αυτή τη στιγµή, φοβόσαστε να κάνετε σε πολλά θέµατα.

Σε ό,τι αφορά το θέµα των αγροτών: Νέοι αγρότες, 2004 έως
2009, πάνω από 1100 επενδυτικά σχέδια, πάνω από 2.500 νέοι,
προγράµµατα ύψους 60 εκατοµµυρίων ευρώ. ∆εν είχε καταβλη-
θεί η δεύτερη δόση. Ούτε οι επενδύσεις για τα προγράµµατά
τους. Ακριβώς αυτό δηµιουργούσε αυτή την πελατειακή λεία,
που χρησιµοποιούσε η προηγούµενη Κυβέρνηση για να αποσπά,
να εκβιάζει ψήφους, σε πάρα πολλούς τοµείς.

Εµείς, αµέσως αντιµετωπίσαµε αυτό το πρόβληµα και δώσαµε
τα χρήµατα, µέσα σε λίγες εβδοµάδες. Πληρώσαµε το σύνολο
των υποχρεώσεων που είχε η πολιτεία απέναντί τους. Γι’ αυτό
θέλω και από εδώ, από το Βήµα της Βουλής, και πάλι να απευ-
θυνθώ σε όλους τους αγρότες, ιδιαιτέρως στη νέα γενιά, να ξέ-
ρουν ότι προσωπικά εγγυώµαι ότι θα είµαι κοντά τους στη µάχη
να φτιάξουµε µια νέα αγροτική οικονοµία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Θα είµαι κοντά τους. ∆εν θα είναι εύκολο, αλλά να ξέρουν ότι

είµαι κοντά τους.
(Χειροκροτήµατα ζωηρά και παρατεταµένα από την πτέρυγα

του ΠΑ.ΣΟ.Κ)
Και τους καλώ και πάλι, αυτή τη δύναµη διαµαρτυρίας να τη

µετατρέψουν σε µια δύναµη ανατροπής. Μια δύναµη ανατροπής,
που θα αξιοποιήσει η χώρα σε µια πάρα πολύ δύσκολη στιγµή.

Τέλος, για να µην υπάρχουν ανακρίβειες, σε ό,τι αφορά τους
µετανάστες, θα ήθελα να πω πολύ απλά: Υπάρχει µια πολύ εύ-
κολη ρητορεία και ένας λαϊκισµός, που µπερδεύει τα πράγµατα
και πάνω σε αυτό χτίζεται και ο φόβος. ∆εν µιλήσαµε για νοµι-
µοποίηση όλων των µεταναστών. Μιλήσαµε για το δικαίωµα των
µεταναστών, που είναι νόµιµοι στη χώρα, να διεκδικήσουν να
είναι έλληνες πολίτες. Έχουµε νέα παιδιά, τα οποία δεν γνωρί-
ζουν άλλη πατρίδα. Η πατρίδα τους είναι η Ελλάδα. Και τους
έχουµε κάνει πολίτες δεύτερης κατηγορίας, δηµιουργώντας ένα
κοινωνικό πρόβληµα και µια πιθανή κοινωνική έκρηξη. Αυτά τα
παιδιά θέλουν θαλπωρή. Πρέπει να τους κάνουµε να αισθανθούν

πραγµατικά Έλληνες. Και είµαι σίγουρος ότι θα είναι από τους
καλύτερους πολίτες αυτής της χώρας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Για την ταυτότητά µας, µη φοβόµαστε τους µετανάστες. Αλλά

τις δικές µας επιλογές. Θα είναι η ταυτότητα της χώρας µας ταυ-
τισµένη µε την κοµπίνα, τη δήθεν καπατσοσύνη, τη µαγκιά, την
αδιαφάνεια, τον παρασιτισµό; Ή θα είναι η ταυτότητά µας, ταυ-
τότητα δηµιουργίας, καινοτοµίας, παραγωγής, δικαιοσύνης,
πρωτοβουλίας και ανθρωπιάς, και τελικά διαφάνειας και αξιοπι-
στίας; Μια Ελλάδα των αξιών;

Στη µάχη της διαφάνειας κρίνεται ναι, η ελληνική ταυτότητα.
Και χαίροµαι που απόψε υπήρξε, παρά τις αντεγκλήσεις µια ου-
σιαστική πολιτική βούληση όλων των κοµµάτων, να προχωρή-
σουν, επιτέλους, για να κάνουµε µεγάλες αλλαγές στο θέµα της
διαφάνειας. Μακάρι και στις άλλες µεγάλες αλλαγές που θα φέ-
ρουµε εδώ, σε αυτό το Κοινοβούλιο, στον οίκο της ∆ηµοκρατίας,
να υπάρξει τέτοια συναίνεση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές του ΠΑ.ΣΟ.Κ χειροκροτούν ζωηρά και

παρατεταµένα)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η προ Ηµερησίας ∆ιατάξεως
συζήτηση, η οποία διεξήχθη σύµφωνα µε το άρθρο 143 του Κα-
νονισµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία του Προέδρου της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αντώνη
Σαµαρά, σε επίπεδο Αρχηγών Κοµµάτων, µε θέµα: «Την καταπο-
λέµηση της διαφθοράς και την επιβολή συνθηκών ∆ιαφάνειας
στη δηµόσια ζωή».

Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 22.30 λύεται η συνε-
δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 2 Φεβρουαρίου 2010 και ώρα
18.00', µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο: συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθε-
τική εργασία σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει
διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


